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مدیرکل دامپزشکی استان قم اعلام کرد :

نظارت کامل برتوزیع 
فرآورده های خام دامی
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معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم :
نیکوکار قمی، حامی 375 فرزند یتیم شد

  

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از افتتاح و بهره برداری اولین مجتمع فرهنگی 
ورزشی منطقه چهار بااعتباری بالغ بر 220 میلیارد ریال در آینده نزدیک خبر داد.

مهدی اصفهانیان مقدم بیان داشت: عملیات اجرایی احداث این مجموعه فرهنگی 
ورزشی در اواخر سال ۱۳۹۸ در زمینی به وسعت 2۴00 مترمربع آغاز شد و در آینده ی 
نزدیک با هزینه ای بالغ بر 220 میلیارد ریال پروژه به اتمام رسیده و به بهره برداری 
خواهد رسید. وی توسعه اماکن فرهنگی ورزشی به منظور ایجاد شورونشاط اجتماعی 
به ویژه در بین اقشار جوان را از سیاست های شهرداری قم عنوان نمود و بیان داشت: 

شهردار قم بر انجام و اجرای برنامه های فرهنگی به صورت نرم افزاری تأکید کرد و گفت: 
این مهم باید در اولویت برنامه ها قرار گیرد. دکتر سیدمرتضی سقاییان نژاد در جلسه 
شورای سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم اظهار داشت: می بایست به 
نحوی برنامه ریزی کرد که علاوه بر اجرای نرم افزاری برنامه های فرهنگی شاهد ارتقاء 
بهره وری در این زمینه باشیم و لازم است این امر بیش ازپیش موردتوجه قرار گیرد. وی 
با اشاره به اینکه مدیریت هزینه ها نیز باید همانند گذشته در اجرای برنامه ها مدنظر قرار 
گیرد گفت: در این زمینه توجه به ایجاد درآمدهای پایدار نیز باید به عنوان یک اصل مهم 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:
افتتاح و بهره برداری از اولین مجتمع فرهنگی ورزشی 

شهردار قم تاکید کرد:
اجرای برنامه های فرهنگی به صورت نرم افزاری 
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استاندارقم خواستارشد؛

رعایت دستورالعمل ها را جدی 
بگیرید تا وضعیت قرمز نشود
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درپی درگیری با دوشهروند صورت گرفت:

اخراج سه مامور سد معبر شهرداری قم

8

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران  خبرداد:

احداث بوستان 15 هزار متری 
درمسجدجمکران

 استاندارقم گفت: با توجه به اینکه قم یک استان زائر پذیر 
است و مناسبت ها و تجمع های زیادی داریم، نگران هستیم که 

به وضعیت قرمز کرونایی دچار شویم.  بهرام سرمست روز شنبه 
در پایان جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا که به صورت ویدیو 

وزیر راه و شهرسازی:

 به هیچ وجه حکم تخلیه برای 
مستاجران صادر نمی شود

یکبار  شهرسازی  و  راه  وزیر   
تمدید  مصوبه  اجرای  بر  دیگر 
تاکید  اجاره  قراردادهای  خودکار 
اجرایی  ضمانت  گفت:  و  کرد 
مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، 
شورای حل اختلاف است که به 
برای  تخلیه  حکم  عنوان  هیچ 
نمی کند.   صادر  مستاجران 
در  شنبه  روز  اسلامی«  2»محمد 

معاون اول رییس جمهوری:

 بوروکراسی اداری از عوامل مخل 
توسعه کشور است

محمود میرلوحی :

نادیده گرفتن مطالبات جامعه 
هزینه آفرین خواهد بود 

از  جمهوری  رییس  اول  معاون   
اداری  نظام  موجود  بوروکراسی 
ایران به عنوان یکی از عوامل مخل 
توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و 
تدوین اسناد متعدد در کشور باعث 
شده تا برخی از طرح ها و برنامه ها 
اسناد  این  بعضاً  و  شود  متوقف 
جلوگیری  برای  عاملی  به  خود 
تبدیل  امور  پیشبرد  از  ممانعت  و 

با بیان  یک فعال سیاسی اصلاح طلب 
امکان  شدن  تک صدایی  ایران  در  اینکه 
و  سیاست  طبیعت  گفت:  نیست،  پذیر 
اداره کشور این است که تک قطبی شدن 
امکانپذیر نیست و دوره های تک صدایی 
بیش از دو سال قابل دوام نیست. بنابراین تا 
وقتی سیاست و مطالبات مردم وجود دارد، 
همیشه اصلاحات لازمه کار است.  محمود 
احتمالی  ترکیب  درخصوص  میرلوحی 
2کابینه دولت سیزدهم و بایدها و نبایدها  7

نظارت گسترده  بر  تاکید  با  قم  استان  مدیرکل دامپزشکی 
در  موجود  دامی  خام  فرآورده های  بر  دامپزشکی  کامل  و 
سطح شهر از زنجیره حمل و نقل تا عرضه گفت: سمپاشی 

به شیوه های  دامداران  آموزش  و  دامی  اماکن  ضدعفونی  و 
بیماری های  از  پیشگیرانه  اقدام های  جمله  از  نیز  مختلف 
مشترک انسان و دام به شمار می آید.  مهدی رفیعی محمدی 

شاخصه های
 مدیریت مردمی

و  انتخابات ریاست جمهوری  نتایج رسمی  با اعلام 
مشخص شدن سیزدهمین  رییس دولت در جمهوری 

اسلامی ایران بسیاری از کنش گران ، کارشناسان  و فعالان  سیاسی و اجتماعی منتظرند  
تا عملی شدن وعده های انتخاباتی را شاهد  باشند. 

رییس جمهور منتخب در نخستین نشست رسانه ای خود با تاکید دوباره بر مدیریت 
مردمی اعلام کرد که سامانه ای را برای مردم طراحی خواهد کرد تا همه ملت بتوانند در 
معرفی مدیران  و مسئولان آینده  قوه مجریه سهیم و دخیل باشند. شاید کمتر کسی 
گمان می کرد که این وعده کمتر از دو هفته پس از نشست با رسانه ها محقق و عملی 

گردد و اکنون چنین سامانه ای در دسترس آحاد ملت باشد.
رییس جمهوری منتخب گفته است : ازآنجا که عمیقا بر این باورم "هرجا زمینه مشارکت 
مردم در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها فراهم شود نرخ موفقیت بالاتر می رود" و 
همانگونه که وعده داده بودم سامانه ای جهت مشارکت مردم در معرفی اعضای دولت 

آماده شده است.
عزم در تاسیس چنین سامانه ای نشان می دهد که دولت سیزدهم مصمم است تا مردم 
را در دولت سیزدهم به طور جدی  دخالت دهد و زمینه ها را برای تاسیس و برآمدن  دولتی 

قوی مهیا کند.
"کارآمدی"، " فسادستیزی"، " روحیه انقلابی" و "مردمی بودن" از جمله ویژگی هایی 

است که رئیس جمهوری منتخب برای تشکیل دولت مردمی بر  آنها تاکید کرده است.
دولتی که بناست در یکی از سخت ترین شرایط تاریخی انقلاب اسلامی ایران زخم های 
برآمده از یک جنگ نابرابر اقتصادی و البته ناکارامدی مدیریتی را التیام بخشد و مرهمی 
باشد بر آنها تا علاوه بر تشخیص صحیح بیماری و درمان آن، پیشگیری را در دستور کار 

قرار دهد و نگذارد  جمهوری اسلامی و ملت ایران دچار چنین جراحت هایی  شود.
این رویکرد  و چرخش گفتمانی  را باید ارج نهاد. نمی توان در کوران  سهم خواهی ها و 
لابی ها و فضاسازی  های رسانه ای و انتشار انواع و اقسام لیست ها و گزینه ها   همچنان 

از شایسته سالاری و دولت مردمی سخن گفت.
به نظر می رسد با تاسیس چنین سامانه ای  برای بهره مندی  از نظرات  آحاد مردم دیگر 
نباید به بر رویه های قبل پا فشاری کرد. نقطه قوت دولت قوی را نباید رو به ضعف نهاد. کار 
ستادها به پایان رسیده و محفل ها و گعده ها باید مجال دهند تا راه جدید دولت سیزدهم 

که نوبنیاد  و نوپاست، آثار و ثمراتش  را نشان دهد.
اکنون وقت آن است تا با مشاهده عزم و اراده تغییر در رویه های پیشین در انتخاب 
مدیران اجرایی گام های نو را ارج نهیم. رویه جدید می تواند با تبدیل شدن به یک سنت 
حسنه، مسیر شکوفایی  و رشد انقلاب اسلامی را در گام دوم انقلاب به تحقق نزدیک 
تر سازد. ایستادگی و تلاش در این رویه برکاتی  خواهد داشت که در آینده آثار عمیق تر 
و پایدار تر آن درک و دیده می شود. دولت شایسته و شفاف جز از طریق اراده و همت  
ملت توانای ایران پدیدار نخواهد شد پس بگذاریم تا راه جدید و فکر نو در انتخاب مدیران 
ثمرات خود را نشان دهد و راه برای  ایجاد" نهضت بزرگ خدمت به ایرانیان" گشوده شود .

درپی درگیری با دوشهروند صورت گرفت:

اخراج سه مامور سد معبر شهرداری قم 
درپی درگیری ماموران سد معبر شهرداری منطقه ۶ قم با شهروندانی که سد معبر 
کرده بودند، هر سه مامور اخراج شدند. مدیر منطقه ۶ شهرداری، با تاکید بر اینکه به هیچ 
عنوان ماموران شهرداری حق درگیری با شهروندان را ندارند گفت: در پی این اقدام زشت 
و ناپسند، هر سه مامور که تحت قرارداد شرکت طرف حساب با شهرداری بودند اخراج 
شدند. سیدرضا حسینی افزود: درگیری های این چنینی جلوه خوبی برای شهر مقدس 
قم ندارد و باید همه ماموران در برخورد با تخلفات شهری و سد معبر بر اساس قانون و رعایت 
اخلاق برخورد کنند.وی در پی این اتفاق، از شهروندان قمی و تمام کسانی که از رفتار 
ماموران سد معبر شهرداری منطقه ۶ گلایه داشته، عذرخواهی کرد و گفت: امیدواریم با 
برنامه ریزی هایی که در زمینه آموزش ماموران سد معبر صورت می گیرد دیگر شاهد چنین 
اتفاقات ناپسندی نباشیم.حسینی گفت: البته در این درگیری اول عاملان سد معبر به 
ماموران شهرداری ناسزا گفتند که این موضوع باعث تحریک ماموران به درگیری شد. فیلم 
درگیری میان ماموران سد معبر شهرداری منطقه ۶ قم با ۲ شهروند قمی روزشنبه به طور 

گسترده در فضای مجازی دست به دست شده و بازخورد های فراوانی داشته است.

غلامحسن اسلامی فرد*

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد؛ 

تزریق بیش از ۶۶ هزار دوز واکسن کرونا 
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: بیش از ۶۶ هزار دوز واکسن کرونا تا 

روزجمعه یازدهم تیرماه  در استان قم تزریق شده است.
دکتر سیامک محبی افزود: تا کنون ۴۲ هزار و ۹۷۲ نفر در استان قم دوز اول واکسن کرونا را 
زده اند. محبی ادامه داد: بر همین اساس، ۲۳ هزار و ۳۷۳ نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده اند و 

مجموع واکسن های تزریق شده در استان قم به ۶۶ هزار و ۳۴۵ دوز رسید.
او تاکید کرد: برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا رعایت شیوه نامه های بهداشتی هم 

چون استفاده از »ماسک« و »فاصله گذاری اجتماعی« توصیه می شود.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: همشهریان قمی در صورت مشاهده 
هرگونه علامتی در رابطه با ویروس »کرونا« در خود و افراد خانواده می توانند به »مراکز  جامع 
سلامت«شامل  امام حسن عسکری )ع( در شهرک امام حسن عسکری )ع(، امام خمینی 
)ره( در بلوار شهید کریمی )بنیاد(، فرقانی در انتهای شیخ آباد، پردیس در پردیسان )خیابان 
ایمان(، خوراکیان در بلوار ۱۵ خرداد، بعثت در نیروگاه، شهدا در خیابان انقلاب اسلامی 
)چهارمردان(، پنبه چی در خیابان امام خمینی )ره( و جندقیان در خیابان زاویه مراجعه و 

خدمات »رایگان« دریافت کنند.
 

 معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم:

۱۲۵۰ بیمار خاص در قم واکسینه شدند
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم از واکسیناسیون ۱۲۵۰ نفر از بیماران خاص در 

قم خبر داد.
خاص  بیماران  مختلف  گروه های  کووید۱۹  :واکسیناسیون  اظهارداشت  پرهام  دکتر   
شامل؛ دیالیز، هموفیلی، تالاسمی ماژور سیکل سل ام و صعب العلاج شامل CF سیستیک 
فیبروزیس، EB بال پروانه ای، PID نقص ایمنی اولیه و همچنین بیماران پیوند اعضا در 
کلینیک ویژه بیمارستان خیرین سلامت در حال انجام است.وی افزود: ۳۳۰۰ بیمار خاص 
و صعب العلاج در استان قم شناسایی شده اند و واکسیناسیون این بیماران از ۷ فروردین 
شروع شده که تاکنون۱۲۵۹ نفر واکسینه شده اند و مابقی نیز می توانند مراجعه و واکسن 

را دریافت کنند.

آگهی مناقصه ) نوبت اول(

 سازمان آرامستانها شهرداری قم 
با اجرای 2000 متر مکعب  در نظر دارد جهت  اجرای موزائیک فرش به متراژ 6000 متر مربع همراه 
شفته ریزی در محوطه سازمان آرامستانهای شهرداری قم با برآورد فهرست بهای ابنیه سال ۱۴۰۰ به مبلغ 
۱۱/۰۵۳/۳۷۲/۷۹۶ ریال)یازده میلیارد و پنجاه و سه  میلیون و سیصد وهفتاد و دو هزارو هفتصد و نود و شش ریال( 
را با  مشخصات و مقررات به شرح ذیل از طریق برگزاری مناقصه عمومی به شرکت ها وپیمانکاران واجد شرایط واگذار 

نماید: 
شرایط:

متقاضیان باید دارای صلاحیت پیمانکاری از مراجع رسمی  با پایه پنج رشته ابنیه ، توانایی انجام کار در خصوص 
موضوع پیمان و همچنین گواهینامه HSE ) دستورالعمل ایمنی و بهداشت ( از اداره کار ورفاه امور اجتماعی را داشته 

باشند.
سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ 560/000/000 ریال می باشد. که هم بصورت واریز نقدی ویا ضمانت نامه بانکی 

امکان پذیر میباشد. 
سازمان آرامستانها مکلف می باشد در صورتی که برنده مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده شرکت در مناقصه 
مشارالیه ضبط می نماید و همچنین نفر دوم هم اگر برای انجام عقد قرارداد به او مراجعه گردد و از انجام معامله امتناع 

نماید سپرده شرکت در مناقصه ضبط خواهد شد. 
سازمان آرامستانها اختیار دارد مقدار کالا و یا موضوع پیمان را در طول مدت اجراء تا 25% افزایش یا کاهش دهد.

سازمان آرامستانها اختیار دارد بعد از بازگشائی پیشنهادات و پس ازبررسی ، برنده مناقصه را از یک روز تا ده  روز کاری 
اعلام نماید. 

در صورت تشخیص سازمان آرامستانها در خصوص میزان پیش پرداخت در قرارداد به برنده مناقصه تا ۱5% نسبت به 
مبلغ پیشنهادی اقدام می نماید.

در روز بازگشائی پیشنهادات ، حضور شرکت کنندگان درجلسه کمیسیون معاملات لازم نمی باشد.
در قرارداد منعقده با برنده مناقصه رعایت دستورالعمل ایمنی بهداشت برای پروژه های عمرانیHTC الزامی است.

در صورت انعقاد قرارداد با برنده مناقصه تعدیل پیمان مشمول این قرارداد می شود.
سازمان آرامستانها در رد وقبول پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد.

 متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه وکسب اطلاعات بیشتر بعد از انتشار آگهی دوم  به مدت ۱0 روز 
در ساعات اداری به سازمان مراجعه نمایند.

تذکر مهم: بر اساس آیین نامه معاملات شهرداری ها ، مدت ده روز در بند فوق الذکر شامل هم اخذ و هم تحویل 
اسناد می باشد.

 مبلغ پیشنهادی از حیث مبلغ ) مشخص، معین، بدون قید و ابهام ( بوده ودر پاکت لاک ومهر شده تسلیم گردد.
محل توزیع اسناد: جاده قدیم قم –تهران کیلومتر۴ سازمان بهشت معصومه ساختمان اداری واحد امور پیمانها 

وقراردادها- تلفن ۱۵۳۰
محل تحویل پاکتهای پیشنهادی: قم ،بلوار امام موسی صدر ، ساختمان شهرداری مرکز، طبقه ۴ معاونت خدمات 

شهری واموراجتماعی ، واحد حراست.

شناسه آگهی:۱۱5757۹ روابط عمومی سازمان آرامستانها

شهردار قم در پیامی درگذشت سید جعفر موسوی از مدیران سابق شهرداری 
قم را تسلیت گفت.

به گزارش شهرنیوز، دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در پیامی درگذشت سید 
جعفر موسوی از مدیران سابق شهرداری قم را تسلیت گفت.

متن پیام به شرح زیر می باشد:
بسم الله الرحمن الرحیم

کِ رَاضِیهً مَرْضِیهً هُ؛ ارْجِعِی إِلَی رَبِّ فْسُ الْمُطْمَئِنَّ یتُهَا النَّ
َ
یا أ

با کمال تأسف از ضایعه درگذشت دوست و برادر قدیمی جناب آقای سید جعفر 
موسوی مطلع شدم، داغ بی کرانیست غم از دست دادن مردانی همچون او که در 
لباس خادمی شهر مقدس قم خدمات ارزنده و اثرگذاری را در این شهر مقدس و 

همچنین در گستره ی ایران اسلامی به یادگار گذاشتند.
در حوزه  ایشان  نظری  و مشارکت  نیز شاهد دغدغه مندی  اخیر  روزهای  در 
مدیریت شهری بودم که نشان از منش خادمانه این برادر عزیز و متخصص بود که 

روزگاری طولانی خدمت در این دیار آسمانی را در پرونده زرین خود دارد.
درگذشت آن عزیز سفر کرده را به خانواده آن مرحوم و کلیه همکارانم در مجموعه 
شهرداری قم و همچنین دبیرخانه مجمع کلان شهرهای کشور تسلیت عرض 
نموده برای آن مرحوم آرامش ابدی و غفران الهی و برای بازماندگان صبری جزیل 

بر این محنت و فراق از درگاه حضرت حق مسئلت دارم.
رجاء واثق دارم صاحب این شهر مقدس؛ حضرت فاطمه معصومه علیهاالسلام، 

در سرای باقی دستگیر او خواهد بود.
سیدمرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم
۱2 تیر ماه ۱۴00

پیام شهردار قم در پی درگذشت 
سید جعفر موسوی
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در دیدار 5 عضو دولت با رئیسی بررسی شد ؛

راهکارهای تامین منابع ارزی برای تهیه 
کالاهای اساسی 

راهکارهای اصلاح نظام مالی و تأمین منابع ارزی برای تهیه کالاهای اساسی مورد 
نیاز مردم در دیدار ۵ عضو کابینه با رئیس جمهور منتخب مورد بحث و بررسی قرار 

گرفت. 
، امیرحاتمی وزیر دفاع، کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی و محمدجواد آذری 
جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و 
بودجه و اکبر کمیجانی رئیس کل بانک مرکزی در دیدارهای جداگانه با رئیس جمهور 
منتخب، گزارشی از وضعیت و اقدامات وزارتخانه های دفاع، جهاد و ارتباطات ارائه 

کردند.
گزارش حاتمی از میزان آمادگی دفاعی کشور در مقابله با تهدیدات

بر اساس این گزارش، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح که پیش از این نیز 
همراه با فرماندهان عالی رتبه نظامی برای تبریک پیروزی آیت الله رئیسی در انتخابات 
ریاست جمهوری سیزدهم با رئیس جمهور منتخب دیدار کرده بود، در دیدار خود 
گزارشی از اقدامات و دستاوردهای وزارت دفاع در حوزه های مختلف از جمله میزان 

آمادگی دفاعی کشور در مقابله با تهدیدات ارائه کرد.
گزارش وزیر کشاورزی از چالش های گندم، مرغ و گوشت

وزیر جهاد کشاورزی هم با تبریک پیروزی آیت الله رئیسی در انتخابات ۲۸ خرداد 
این وزارتخانه و وضعیت  اقدامات  از  آینده گزارشی  برای دولت  آرزوی موفقیت  و 
کشاورزی و مهم ترین چالش ها و مسیرهای پیش روی دولت سیزدهم برای تأمین 

نیازهای اساسی مردم از جمله گندم، مرغ و گوشت ارائه کرد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات هم در دیدارش با رئیس جمهور منتخب، با 
تبریک انتخاب آیت الله رئیسی به عنوان هشتمین رئیس جمهور کشورمان و آرزوی 
توفیق برای وی و همکارانش در دولت آینده، از وضعیت و اقدامات این وزارتخانه به 

منتخب ملت گزارش داد.
سید ابراهیم رئیسی نیز با تشکر از اظهار محبت وزرای دفاع، جهاد و ارتباطات و 
گزارش عملکرد وزارتخانه هایشان، استفاده از تجارب و همکاری همه بخش ها برای 
پیشبرد برنامه ها و مأموریت های دولتش در خدمتگزاری به مردم و بهبود وضع موجود 

را مورد تأکید قرار داد.
رؤسای سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی از دیگر مسئولان دولت دوازدهم بودند 
که برای ارائه گزارش درباره عملکرد سازمان متبوعشان به صورت جداگانه با رئیس 

جمهور منتخب دیدار کردند.
گزارش نوبخت از چالش های پیش روی دولت سیزدهم

محمدباقر نوبخت در دیدار با آیت  الله رئیسی ضمن تبریک انتخاب ایشان به عنوان 
هشتمین رئیس جمهور و آرزوی موفقیت برای دولت آینده، گزارشی از وضعیت کشور 

و چالش های پیش روی دولت سیزدهم در حوزه های گوناگون ارائه کرد.
رئیسی با تشکر از اظهار محبت رئیس سازمان برنامه و بودجه و گزارش وی درباره 
اقدامات این سازمان و شرایط کشور، بر لزوم تحول همه جانبه اقتصادی، اجتماعی 
و فرهنگی تأکید کرد و گفت: دولت مردمی به دنبال آن است که با تغییر برخی 
ساختارها و رویکردها، توزیع عادلانه و مدیریت بهینه امکانات و اتکا به توان داخل 

وضع موجود را به نفع مردم تغییر دهد.
گزارش رئیس کل بانک مرکزی از چالش های حوزه پولی و بانکی

اکبر کمیجانی رئیس کل بانک مرکزی نیز در دیدار با رئیس جمهور منتخب، 
گزارشی از چالش های حوزه پولی و بانکی و وضعیت ارزی کشور ارائه کرد.

ریاست  دوره  سیزدهمین  انتخابات  در  رئیسی  الله  آیت   پیروزی  تبریک  با  وی 
جمهوری و آرزوی موفقیت برای دولت آینده، درباره چالش های حوزه پولی و بانکی 
و وضعیت ارزی کشور و مسائل مهم مربوط به بانک مرکزی به رئیس جمهور منتخب 

گزارش داد.
رئیسی: تیم اقتصادی دولت باید هماهنگ باشند

رئیسی نیز با تشکر از ابراز محبت رئیس کل بانک مرکزی و گزارش وی درباره نظام 
پولی و بانکی کشور، بر لزوم هماهنگی تیم اقتصادی دولت برای رفع مشکلات این 
حوزه تأکید کرد. در این دیدار، راهکارهای اصلاح نظام مالی و تأمین منابع ارزی برای 

تهیه کالاهای اساسی مورد نیاز مردم مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
لازم به ذکر است تاکنون علاوه بر نوبخت و کمیجانی، تعداد دیگری از اعضای 
ستاد اقتصادی دولت از جمله وزرای نفت، صمت و تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز 
در دیدارهای جداگانه با رئیس جمهور منتخب، درباره وضعیت کشور و عملکرد این 

وزارتخانه ها گزارش داده اند.
 

یک نماینده مجلس:

سیاست همسایگی از اولویت های 
دولت سیزدهم خواهد بود

از  را  همسایگی  سیاست  اسلامی  شورای  مجلس  در  چابهار  مردم  نماینده 
اولویت های دولت سیزدهم خواند و گفت: اگر بتوانیم سطح دیپلماسی خود را با 
کشورهای همسایه بالا ببریم، قطعاً فرصت های بی بدیل اقتصادی هم در سطح ملی 

و هم در سطح اقتصاد محلی برای کشور فراهم می شود. 
معین الدین سعیدی اظهار کرد: دولت آینده که تا چند هفته دیگر شروع به کار 
خواهد کرد باید اولویت های خود را باتوجه به انتظارات مردم و تاکیدات رهبر معظم 

انقلاب بر بحث اقتصاد و معیشت مردم بگذارد.
 وی با بیان اینکه طی سال های اخیر عمده بودجه مربوط به حوزه جاری بوده تا 
بودجه عمرانی گفت: این روند باید کم کم تغییر کند و بودجه عمرانی سهم مناسبی 

را به خود اختصاص دهد.
نماینده مردم چابهار در مجلس عدالت بخشی به توزیع اعتبارات را از دیگر مسائلی 
عنوان کرد که دولت آینده باید مد نظر داشته باشد، و گفت: استان هایی همچون 
سیستان و بلوچستان به لحاظ شاخص توسعه انسانی فاصله معناداری با سایر 
مناطق کشور دارند و از آنجا که شاه بیت غزل امامین انقلاب و مبنای اصلی انقلاب 
ما عدالت بوده دولت آینده باید توجه بیشتری به این مناطق کمتر توسعه یافته داشته 
باشد. سعیدی، کنترل کرونا و واکسیناسیون را از اولویت های اصلی دولت آینده 
دانست و گفت: ما به لحاظ واکسیناسیون حتی از کشورهای همسایه هم عقب تر 

هستیم و انتظار می رود دولت آینده واکسیناسیون را اولویت خود قرار دهد.
وی در ادامه با اشاره به موقعیت ژئوپلتیک و جغرافیایی ایران اظهار کرد: کشور 
ما در شاهراه ارتباطی جهان قرار دارد از این جهت توجه به زیرساخت های حمل و 
نقل می تواند بسیاری از چالش های اقتصادی کشور را مرتفع کند و دولت آینده باید 

اتصال مناطق استراتژیک به شبکه ریلی را در اولویت قرار دهد.
نماینده مردم چابهار در مجلس با تاکید بر ضرورت نوسازی ناوگان حمل و نقل 
اضافه کرد: براساس آمار و ارقام، بخش عمده ناوگان حمل و نقل عمومی ما فرسوده 
و از رده خارج است که همین امر مشکلات عدیده ای برای مردم ایجاد کرده است که 

این موضوع هم باید جزو اولویت های کاری دولت آینده قرار گیرد.
 عضو کمیسیون کشاورزی مجلس ادامه داد: دو حادثه اخیر برای خبرنگاران 
بنابراین  است.  ناوگان  فرسودگی همین  از  ناشی  و سربازمعلمان  زیست  محیط 
از انتظار از دولت آینده این است که تدابیری برای نوسازی حمل و نقل شهری و 

جاده ای اتخاذ کند.
 

سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل:

ایران در هیچ حمله ای علیه آمریکا در عراق 
دخالت نداشته است

 سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل نوشت: ایران در هیچ حمله مسلحانه ای 
از سوی هیچ نهاد یا فردی علیه کارکنان یا تأسیسات آمریکا در عراق، دخالت مستقیم 

یا غیرمستقیم نداشته است.
مجید تخت روانچی، سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل، 
در پاسخ به نامه اخیر نماینده دائم آمریکا، اتهامات وارده به جمهوری اسلامی ایران 
را رد و با نقض منشور قلمداد کردن حمله اخیر آمریکا به سوریه و عراق، این حملات 

را شدیداً محکوم کرد.

راهکارهای پیشنهادی برای 
کنترل تورم

افزایش نرخ ارز، کسری بودجه دولت و رشد نقدینگی 
توامان با بحران کرونا از عوامل موثر بر نرخ تورم بوده اند. 

کنترل تورم و حمایت از معیشت مردم بدون تصویب و اجرایی شدن بخش هایی از 
اصلاح ساختار بودجه امکان پذیر نیست. بررسی های مرکز پژوهش های مجلس نشان 
می دهد که در سال های اخیر با وجود اختصاص ارز ۴۲۰۰ تومانی به واردات کالاهای 
اساسی، شاهد افزایش چشمگیر قیمت و در نتیجه، کاهش قابل توجه مصرف این 
کالاها در داخل کشور بوده ایم )مثلا مصرف گوشت گوسفند در این دوره زمانی حدود 
۳۰ درصد کاهش یافته است(؛ اتفاقی که نشان دهنده فشار قابل توجه وارد شده به 

زندگی عموم مردم به خاطر تورم بوده است.
تورم متناسب با اختلاف بین نرخ رشد نقدینگی و نرخ رشد تولید افزایش می یابد و 
نباید فراموش کنیم که مستقل از بحران کرونا، رشد اقتصادی تحت تاثیر تحریم ها در 

سال های ۹۷و ۹۸ منفی ۴.۵ و منفی هفت درصدی بوده است.
به طور قطع افزایش نرخ ارز، کسری بودجه دولت و رشد نقدینگی توامان با بحران 
کرونا از عوامل موثر بر نرخ تورم بوده اند. مالیات یکی از راه های جایگزین نفت برای 
جبران کسری بودجه دولت است. اما وضع مالیات باید مدیریت شده و طبق برنامه 
خاصی باشد. مثلا مالیات بر خانه های خالی و خودروهای لوکس می تواند یکی از 
این برنامه های کارآمد باشد که فشار کمتری بر اقشار ضعیف و کم درآمد وارد می کند.

دولت باید برای حذف رانت های بزرگ و فساد به خصوص در عرصه واردات فکری 
اساسی کند که از جمله این مسائل تغییر مسیر از ارز ۴۲۰۰ تومانی به ارز نیمایی است.
نیازمند  است،  تورم  کنترل  در  کلیدی  عوامل  از  که  ارز  نوسانات  و  نرخ  کنترل 
از صادرات و همچنین  ارز حاصل  بازگشت  و  بهبود شرایط تجارت خارجی کشور 
ضرورت مداخله بانک مرکزی است. صیانت از ذخایر ارزی کشور از ضروریات است. 
پیمان سپاری ارزی نیز از ابزارهای مهم برای کمک به بازگشت ارز صادراتی به ذخایر 

ارزی کشور است.
ابزارهایی مانند کالابرگ الکترونیک، دسترسی عموم مردم بخصوص اقشار ضعیف 
به کالاهای اساسی با قیمت مناسب را تسهیل می کند، اقدامی که در بسیاری از 

کشورهای جهان از جمله آمریکا، سال هاست در حال اجراست.
و  بلاتکلیفی  شرایط  در  کلان  اقتصاد  محیط  که  صورتی  در  است  مسلم  آنچه 
نااطمینانی و انتظار نسبت به تغییرات محیط بین المللی قرار گیرد، این موضوع 
می تواند حتی رشد اقتصادی را در سال پیش رو، نزدیک به صفر و حتی در دامنه منفی 

قرار دهد.
در پایان خاطرنشان می شود نرخ تورم در صورتی که دولت برای جبران کسری بودجه 
خود راهی غیر از استفاده از منابع بانک مرکزی را اختیار کند، می تواند در بازه زمانی 

۲۰۲۱ تا ۲۰۲۴ به ۱۵.۵ درصد نیز کاهش پیدا کند.
 عضو هیات مدیره کنفدراسیون صنعت ایران

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی:

وجهه واکسن  ایرانی کرونا را با اخبار 
احساسی و شتاب زده مخدوش نکنید

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: با 
کارهای شتاب زده، احساسی و غیر علمی، وجهه واکسن های ایرانی کرونا را مخدوش 

نکنیم، باید از اینگونه اقدامات به شدت خودداری کرد. 
مطالبی در خصوص واکسن های ایرانی منتشر شده که مثلا فلان واکسن ایرانی 
۹۰ درصد اثرگذاری یا دیگری ۱۰۰ درصد اثر گذاری دارد یا اینکه واکسن ایرانی بدون 
هرگونه عارضه ای بوده و  ازین دست مطالب از سوی افراد غیر مسئول و غیر متخصص. 
این اظهار نظرها سبب می شود علاوه بر کم اثر شدن زحمات محققان و دانشمندان 

ایرانی، وجهه مناسب این محصولات فناورانه هم مخدوش شود.
علیرضا ناجی، ویروس شناس در گفت و گو با ایرنا در همین مورد اظهار داشت: شاید 
برخی ها فکر می کنند که با کارهای احساسی و هیجانی، می توانند به وجهه مناسب 

واکسن های ایرانی افزود، که باور بسیار نادرست و غلطی است.
وی تاکید کرد که به طور مثال بیان موثر بودن این واکسن، در حالی که مرحله سوم 
کارآزمایی بالینی به طور کامل انجام نشده، حرف منطقی و علمی نیست و تا بررسی 

دقیق مرحله سوم این موضوعات نباید مطرح شود.
وی افزود: واکسن های ایرانی بسیار مناسب و ارزشمند هستند و زحمات بسیار 
زیادی برای آنها کشیده شده و کارهای احساسی و غیرعلمی سبب ارج و قرب بیشتر 

آنها نخواهد شد.
وی اظهار داشت: واکسن های ایرانی که فاز اول و دوم تست انسانی را با موفقیت 
پشت سر گذاشتند، واکسن های ایمن و بی خطری هستند و در شرایط اضطرار می 

توان با دادن اطلاعات کامل و صحیح به مردم، آنها را به عموم هموطنان زد.
این ویروس شناس افزود: لازم است شرایط دنیا و کشور به درستی برای مردم تشریح 
و به آنان اعلام شود که در شرایط اضطرار می توان از واکسن ایمن و بی خطر استفاده 
نمود اما در مورد موثر بودن و نداشتن عارضه، پس از اتمام مرحله سوم، می شود اظهار 

نظر دقیق کرد.
ناجی با اشاره به اینکه با پشت سر گذاشتن فازهای اول و دوم، اطلاعاتی در مورد 
موثر بودن یا عوارض نادر واکسن به دست نمی آوریم، گفت: در این فازها به موضوع بی 

خطری و ایمنی زایی پرداخته می شود که این موضوعات مورد تایید قرار گرفته است.
ناجی تاکید کرد: در صورتیکه صادقانه شرایط دنیا و ایران در مورد شیوع ویروس کرونا 
و کمبود واکسن آن در اغلب کشورهای جهان به مردم ما اعلام شود، آنان هم پیروی 

لازم را خواهند داشت.
وی تاکید کرد که مردم به درستی مطالب علمی را پیگیری می کنند و با حرف های 

احساسی و هیجانی، نباید و نمی شود آنان را مجاب به انجام کاری کرد.
در صدور مجوز اضطراری واکسن کرونا عجله نکنند

اما  است  مناسب  و  مطلوب  کرونا  داخلی  واکسن  تولید  روند  داشت:  اظهار  وی 
مسئولان در صدور مجوز اضطراری نباید عجله کنند این کار باید براساس مستندات  

علمی انجام گیرد.
ناجی بیان داشت: شتاب زدگی در روند تولید برخی از واکسن های ایرانی کرونا از  
حدود یکسال پیش مشاهده می شود که این کار می تواند سبب اختلال جدی در روند 

تولید و استفاده واکسن از سوی مردم شود.
این ویروس شناس افزود:  اعتراض جدی به صدور زودرس مجوز اضطراری واکسن 

کرونا دارم.
ناجی اضافه کرد: واکسن های ایرانی را باید بعد از اتمام فاز سوم کارآزمایی بالینی 

مورد استفاده قرار دهیم.
وی ادامه داد: باتوجه به اینکه واکسن های پاستور و ایران برکت هنوز فاز سوم خود 
را کامل نکرده اند، باید صبر و بردباری داشته باشیم. باید صبر کنیم تا واکسن های ما 

کارآزمایی های خود را با موفقیت پشت سر بگذارنند و بعد از آنها استفاده کنیم.
ناجی افزود: واکسن های ایرانی از  پشتوانه علمی مناسب برخوردار هستند، عجله 
کردن در اعطای مجوز اضطراری، نمی تواند به وجهه واکسن کمکی کند بلکه باید 

مراحل تست انسانی به طور کامل و با موفقیت طی شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

۲۵۷ بیمار کرونایی در بیمارستان های قم 
بستری  هستند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: 
۲۵۷ بیمار کرونایی در مراکز درمانی قم بستری هستند که ۳۵ تَن از آنها به دلیل 

وخامت اوضاع جسمانی در بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند. 
به گزارش عصر شنبه روابط عمومی علوم پزشکی قم محمدرضا قدیر در گفت و گویی 
اظهار داشت: در ۲۴ ساعت منتهی به دوازدهم تیرماه ۶۸ بیمار با علایم مشکوک و یا 
قطعی ابتلا به ویروس کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند.

وی با بیان اینکه ۵۲ تَن از این تعداد در بیمارستان های مختلف استان تحت معالجه و 
درمان قرار گرفتند، افزود: ۳۱ تَن از بیمارانی که در روزهای گذشته بستری شده بودند 
نیز با تشخیص پزشکان معالج از بیمارستان مرخص شده اند. قدیر یادآور شد: متاسفانه 

۲ بیمار که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت شده بود نیز فوت کردند.

اخبار

 

زمینه  در  کشور  شرایط  گفت:  جمهور  رئیس 
واکسن روز به روز بهتر و بهتر می شود، البته اگر 
واکسن خریداری شده از برخی کشور ها به موقع 

به دست ما می رسید، شرایط بهتری داشتیم.
روحانی   حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
روزشنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره 
به اینکه ویروس کرونا واکسن پذیره، اما غیر قابل 
درمان است افزود: با توجه به وضعیت بازگشایی 
مدارس و دانشگاه ها در اول مهر و کسب و کار ها 
مواجه  کرونا  موج  این  با  که  خدماتی  مشاغل  و 
هستند، باید سریع تر واکسیناسیون آن ها انجام 
بگیرد. رئیبس جمهور ادامه داد: چنین چیزی 

وجود ندارد که ویروس دلتا داروی مشخصی داشته 
باشد و در مدت چند روز بتوان آن را درمان کرد، 
البته از طرفی این ویروس واکسن پذیر و گاهی از 
نظر ابتلا واکسن پذیری آن مورد تردید است، اما 
به هر حال واکسن تاثیر گذار و در تمام دنیا نشان 
داده شده است که به مقدار قابل توجه توانسته 
اند جلوی این بیماری را بگیرند. روحانی افزود: 
در کشور ما در مسئله واکسن شرایط مان روز به روز 
بهتر و بهتر می شود، البته باید واکسن بیشتری در 
اختیار داشته باشیم، اگر واکسنی که از برخی از 
کشور ها که پول آن هم پرداخت شده به موقع به 

دست ما می رسید، الان شرایط بهتری داشتیم. 
رئیس جمهور تاکید کرد: پول واکسن خریداری 
 ۱۶ از  متاسفانه  اما  است،  شده  پرداخت  شده 
شده  خریداری  واکسن  دز  هزار  و ۸۰۰  میلیون 

مقدار کمی را دریافت کرده ایم.
اگر مراقبت نکنیم شهرستان های قرمز 

توسعه پیدا می کند 
روحانی همچنین با اشاره به تزریق دز دوم واکسن 
روبرو  ازدحام  با  تزریق  دوم  نوبت  در  افزود:  کرونا 
شدیم و این مشکلات رفع شده است، با ازدحامی 
به  که مشاهده شده دیگر روبرو نیستیم و مردم 
راحتی واکسن بزنند و اولویت ها نیز در این ستاد از 

قبل مشخص شده است.
روحانی با بیان اینکه ما چاره ای جز »پروتکل«، 

»واکسن« و »امید و اعتماد« نداریم، گفت: این سه 
عامل باید عواملی باشند که مردم ما را هدایت کند 
تا همه، اصول بهداشتی را مراعات کنند و هم اینکه 
در چارچوب پروتکل، فعالیت های اجتماعی خود 

را ادامه دهند.
وی گفت: امروز در جلسه بحث شد که در برخی 
استان های جنوبی، شرایط حادی داریم. برخی از 
این استان ها قبلًا موج چهارم را نداشتند و امروز 
وارد موج چهارم شدند اما در کل کشور این نگرانی 

وجود دارد که در مسیر موج پنجم قرار بگیریم.
رئیس جمهور تاکید کرد: امروز اعلام شد که ۶۹ 
درصد از پروتکل های بهداشتی در کشور رعایت 
می شود، این خیلی کم است. چند هفته پیش 
میزان مراعات پروتکل ها بین ۷۸ درصد و هشتاد 
و چند درصد بود. در آن زمان ما می گفتیم این 
عدد هم کم است و میزان مراعات ها باید به بالای 
۹۰ درصد برسد ولی امروز به ۶۹ درصد رسیده ایم.
روحانی با بیان اینکه شرایط ما شرایط سختی 
است، گفت: ما امروز با ۹۲ شهرستان قرمز مواجه 
هستیم و اگر مراقبت نکنیم شهرستان های قرمز 
توسعه پیدا می کند. من از همه استانداران، نیروی 
انتظامی و همه کسانی که باید نظارت و مراقبت 
کنند، درخواست می کنم که رنگ بندی را به دقت 
قرمز  جایی  اگر  یعنی  دهند،  قرار  مراعات  مورد 

می شود همه دستورالعمل ها باید اجرا شود.

 قائم مقام جامعه اسلامی مهندسین گفت: رییسی 
خود را رییس جمهوری همه مردم می داند و کارنامه او در 
قوه قضاییه نشان می دهد در مورد استفاده از همکارانش 
به شکل گزینش از یک گروه خاص عمل نکرده و نگاه ملی 
داشته است.  علیرضا خجسته پور درباره شعار سید ابراهیم 
رییسی در ایام تبلیغات انتخابات و تاثیر آن بر  ترکیب 
کابینه دولت سیزدهم گفت: گفته رییسی مبنی مستقل 
بودن  ناظر بر این مفهوم بود که از طرف حزب خاصی به 
میدان نیامده است و همین عامل باعث شد در انتخابات 
مقام جامعه اسلامی  قائم  او سرازیر شود.  به سمت  آرا 
مهندسین افزود: رییسی به همان شکلی که اعلام کرد 
انتخاب همکاران و  انتخابات می شود، در  مستقل وارد 
چینش کابینه هم دارای استقلال خواهد بود. معنای 

استقلال از نظر من این است که نخست از طرف حزب یا 
گروه خاصی نیامده و دوم اینکه در انتخاب همکاران خود 
از کسی یا گروهی تاثیر نمی پذیرد. اگر چه شخصیت ها، 
جریان ها، صاحب نظران و مدیران سابق در تلاش هستند 
گزینه هایی را به جامعه معرفی کنند.  خجسته پور، برخی 
رسانه ای  گمانه زنی  را  سیزدهم  کابینه  مورد  در  خبرها 
دانست و گفت: مسیر دولت سیزدهم به این صورت است 
که گروه های مختلف و کسانی که در انتخابات حضور 
داشتند و به این روند کمک کردند، افراد مختلفی را معرفی 
می کنند، بررسی ها صورت می گیرد، نتایج آن به رییسی 
تقدیم می شود و او تصمیم نهایی را می گیرد. وی درباره 
رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اسلامی درباره آرای باطله 
انتخابات ۲۸ خرداد، خاطرنشان کرد: عبارت ایشان ناظر 

بر دو موضوع بود. یکی اینکه کسانی که به این شکل رای 
دادند اقدام آنها به معنای مخالفت با نظام نیست که سخن 
دقیقی است. یعنی کسی که در انتخابات شرکت می کند 
اصل نظام را قبول دارد ولی یا گزینه او میان نامزدها حضور 
نداشته یا اینکه به تصمیم قطعی برای انتخاب نامزدهای 
موجود نرسیده است. دوم اینکه رهبری به نوعی تاکید 
شنیده  باید  هم  مردم  از  بخش  این  صدای  که  کردند 
شود. وی افزود: رییس جمهوری منتخب هم اعلام کرد 
رییس جمهوری همه مردم است. سابقه رییسی در قوه 
قضاییه، منش او را تایید می کند و دولت او بستر خدمت را 
برای همه مردم فراهم می کند. در قوه قضاییه هم هرگز در 
مورد استفاده از همکارانش به شکل گزینش از یک گروه 

خاص عمل نکرد و نگاه ملی داشت.

قائم مقام جامعه اسلامی مهندسین:

 رییسی در انتخاب همکارانش نگاه ملی دارد

رئیس جمهور :

وضعیت واکسیناسیون  کرونا بهتر می شود
مهدی کرمی تفرشی*

 وزیر راه و شهرسازی یکبار دیگر بر اجرای مصوبه تمدید خودکار قراردادهای اجاره 
تاکید کرد و گفت: ضمانت اجرایی مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، شورای حل 

اختلاف است که به هیچ عنوان حکم تخلیه برای مستاجران صادر نمی کند. 
»محمد اسلامی« روز شنبه در حاشیه مراسم ورود ناوگان جدید ریلی به شبکه 
حمل و نقل در جمع خبرنگاران ضمن تاکید بر این مطلب که مصوبه ستاد اجرایی 
کرونا در خصوص وام ودیعه مسکن و همچنین تلاش برای جابه جا نشدن مستاجران 
به قوت خود باقی است، افزود: این مصوبه لازم الاجرا است و به خاطر جلوگیری 
از انتقال ویروس کرونا تصویب شده است. اسباب کشی عامل بزرگ انتقال ویروس 

است؛ بنابراین  ستاد ملی مقابله با کرونا آن را ممنوع کرده است.
اسلامی درباره ضرورت اجرای تمدید قراردادهای اجاره، تصریح کرد: ضمن اینکه 
لازم است مستاجران تعهداتی که در مصوبه آمده است را رعایت کنند، قرارداد تمامی 
مستاجران تمدید می شود. وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه ضمانت اجرایی 
تمامی مصوبات مربوط به بخش مسکن ستاد ملی مقابله با کرونا، شورای حل 
اختلاف است و به هیچ عنوان حکم تخلیه برای مستاجران صادر نمی شود، افزود: 
این موضوع هم امروز در ستاد ملی مقابله با کرونا بحث شد و به زودی نتایج آن اعلام 

می شود. اسلامی از تمامی مالکان و مشاوران املاک درخواست کرد تا برای سلامت 
خود، مستاجران  و مردم جامعه از فشار آوردن برای جابه جایی مستاجران پرهیز 
کنند. وی ادامه داد: از آژانس های املاک تقاضا می شود در این بخش همکاری لازم 
را داشته باشند تا میزان اسباب کشی کمتر شود چرا که جابه جایی و اسباب کشی 
خود عاملی برای گسترش ویروس کرونا محسوب می شود. اسلامی گفت: مصوبه 
تمدید قراردادهای اجاره سال گذشته اجرا شد و آمارها نشان داد که در شهرهای 
بزرگ حداقل ۶۵ درصد کاهش اسباب کشی و در سایر شهرها ۸۵ درصد موفقیت 
داشته ایم. وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: طبق ضوابطی که وجود دارد مستاجران 
در واحد قراردادی خود ساکن هستند و رعایت حقوق مالکان را انجام می دهند و 
افزایش مجاز  نرخ اجاره هم همانند سال گذشته در تهران ۲۵ درصد است. وی 
گفت: افزایش اجاره بیش از رقم اعلام شده ستاد مبارزه با کرونا بیشتر تخلف است و 
هیچ شورای حل اختلافی نمی تواند حکم تخلیه بدهد و این مصوبه لازم اجرا است. 
وزیر راه و شهرسازی همچنین درباره سرنوشت قانون مالیات از خانه های خالی 
گفت: ما تکلیف خود را انجام داده ایم و یک میلیون و۳۰۰ هزار واحد مسکونی خالی 

را معرفی کرده ایم و سازمان امور مالیاتی باید قبض های مالیاتی را صادر کند.

وزیر راه و شهرسازی:

 به هیچ عنوان حکم تخلیه برای مستاجران صادر نمی شود

جای  به  گفت:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
راهکار  مجازی،  فضای  با  شدن  درگیر  و  مسدودسازی 

آگاه سازی مخاطب را مدنظر قرار داده ایم. 
»محمدجواد آذری جهرمی« در مراسم امضای تفاهم 
نامه همکاری پویش ملی ارتقاء آگاهی حقوقی جامعه 
ارتباطات رادیویی و قوه  بین سازمان تنظیم مقررات و 
قضائیه افزود: حدود یک سال قبل گزارشی از قوه قضاییه 
دریافت کردیم که مبنای آن بررسی بیش از هزاران پرونده 
جرایم  دادسرای  در  کلاهبرداری  متعدد  موضوعات  با 

رایانه ای بود که مشکلاتی را برای مردم ایجاد کرده بود.
ارسال  ما  برای  که  گزارشی  در  افزود:  ارتباطات  وزیر 
شد، قوه قضاییه درخواست کرده بود راه حل هایی برای 
پیشگیری از این مشکلات نظر گرفته شود تا بتوان از 
وقوع جرایم در فضای مجازی و به تبع آن ثبت شکایت 

پیشگیری کنیم.
وی با تاکید بر این که رویکرد قوه قضاییه بسیار مناسب 
و مطلوب بود، گفت: از زمان دریافت گزارش، کارگروهی 

مامور شدند تا به صورت خاص روی این مساله کار کنند.
وزیر ارتباطات ادامه داد: پژوهشگاه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات حدود ۶ ماه روی این مساله مطالعه انجام داد 
تا بسترهای فسادخیز و ایجاد مساله برای مردم که باعث 

تشکیل پرونده قضایی می شود بررسی کند.
جهرمی تاکید کرد: بخشی از این مشکلات به دلیل 
سیستم های فنی مانند تبلیغات و اخبار دورغی است که 
در فضای مجازی منتشر می شود و پایه و اساسی ندارند. 
البته با توجه به وجود دستورات اجرایی از سوی آمریکا 
برای قطع همکاری کشورها در حوزه فناوری اطلاعات، 
سختی های بسیاری را ایجاد کرد اما  در دسترس نبودن 
تجهیزات حوزه فناوری باعث نشد ما در این مسیر پیش 

نرویم.
وزیر ارتباطات گفت: یکی از کارهای انجام شده ایجاد 
زیرساخت  برای تبلیغات بود. این که آژانس های تبلیغاتی 
به جای استفاده از پلتفرم هایی که قوانین ما را رعایت 
نمی کنند، تبلیغات خود را روی بسترهای داخلی انجام 

بدهند.
وی خاطرنشان کرد: با امضای این تفاهم نامه، دولت 
فرصت مناسبی در دست آژانس های تبلیغاتی قرار داده 
تا از ظرفیت های هوش مصنوعی برای پیشبرد کار خود 
استفاده کنند و فضای تبلیغات منجر به فریب را کم اثر 
کنند. این کار به خوبی پیش رفته است و حتی می تواند 

تبدیل به کسب وکار جدیدی در کشور تبدیل شد.
آگاه سازی  ما  مهم  مسئولیت  کرد:  تصریح  جهرمی 
کاربرانی است که در برابر اخبار بسیار زیادی قرار دارند و 
ما باید آنها را برای تشخیص بین سره و ناسره آماده کنیم.

وزیر ارتباطات تاکید کرد: در موضوع کرونا هر روز خبری 
بدون سند ارایه می شد و مشکلاتی را ایجاد می کرد. برای 
این که مرجع خبری وجود داشته باشد و مردم هر شنیده 
ای را مورد توجه قرار ندهند بستر مناسبی ایجاد خواهد 
شد. ما تصمیم گرفتیم به جای مسدودسازی و درگیر 
را  مخاطب  سازی  آگاه  راهکار  مجازی  فضای  با  شدن 

مدنظر قرار بدهیم.

وزیر ارتباطات:

آگاه سازی مخاطب، جایگزین مسدودسازی فضای مجازی می شود

 معاون اول رییس جمهوری از بوروکراسی موجود نظام اداری ایران به عنوان یکی از 
عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده 
تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی برای جلوگیری 

و ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند. 
نقشه مهندسی  راهبری  و  نهمین جلسه ستاد هماهنگی  اسحاق جهانگیری در 
فرهنگی کشور که ظهر امروز شنبه به ریاست وی برگزار شد، با اشاره به گزارش دبیرخانه 
ستاد در خصوص وضعیت اجرای نظام نامه پیوست فرهنگی طرح های مهم و کلان 
کشور،  گفت: لازم است تهیه پیوست فرهنگی برنامه ها و طرح ها مشتمل بر شاخص 
های شفاف و قابل ارزیابی با چارچوبی دقیق باشد تا دستگاه های مجری طرح های 

کلان به صورت دقیق و روشن وظایف و تکالیف خود را بدانند.
معاون اول رییس جمهوری از بروکراسی موجود نظام اداری ایران به عنوان یکی از 
عوامل مخل توسعه کشور نام برد و گفت: تهیه و تدوین اسناد متعدد در کشور باعث شده 
تا برخی از طرح ها و برنامه ها متوقف شود و بعضاً این اسناد خود به عاملی برای جلوگیری 

و ممانعت از پیشبرد امور تبدیل شده اند.
وی با اشاره به اهتمام دبیرخانه ستاد هماهنگی و راهبری نقشه مهندسی فرهنگی 
کشور برای اجرای مطالبه مقام معظم رهبری مبنی بر تدوین و تهیه پیوست فرهنگی برای 
طرح های پولی، مالی و عمرانی کشور، اظهار داشت: تجربه موفق تهیه پیوست زیست 
محیطی برای طرح های کلان کشور نشان می دهد که اگر شاخص ها به درستی تعیین 

شوند، دستگاه های مجری طرح ها قادر خواهند بود برای اجرای سیاست های تعیین 
شده برنامه ریزی کنند. لازم است از این تجربه موفق در تدوین پیوست های فرهنگی 
استفاده شود تا از اجرای طرح هایی که پیامدهای نامطلوب فرهنگی و اجتماعی دارند، 

جلوگیری شود.
 جهانگیری افزود: وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز جامعه نظیر حاشیه نشینی 
کلان شهرها و سایر آسیب های اجتماعی ناشی از آن، حاصل تبعات و پیامدهای منفی 
تصمیمات سال های گذشته است که اگر در آن سال ها پیامدهای اجتماعی هر تصمیم 
در قالب پیوست فرهنگی مدنظر قرار می گرفت شاید وضعیت امروز جامعه به لحاظ 

آسیب های اجتماعی متفاوت بود.
وی با یادآوری جلسات برگزار شده در خصوص آسیب های اجتماعی که در حضور 
مقام معظم رهبری برگزار شد، تصریح کرد: در یکی از این جلسات پیشنهاد دادم که 
۱.۵ میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی برای اجرای طرح های اشتغال زای روستایی که 
منجر به ماندگاری روستاییان در روستاها و جلوگیری از حاشیه نشینی و گسترش حاشیه 
نشینی می شود، اختصاص یابد که خوشبختانه گزارش ها نشان می دهد این طرح با 

نتایج مثبتی همراه بوده و بعضا شاهد مهاجرت معکوس به روستاها هستیم.
معاون اول رییس جمهوری از اعضای ستاد و دبیرخانه به خاطر تلاش و پیگیری های 
مجدانه در سالهای اخیر قدردانی و اظهار امیدواری کرد این روند در دولت آینده با جدیت 

هر چه بیشتر ادامه پیدا کند.

معاون اول رییس جمهوری:

 بوروکراسی اداری از عوامل مخل توسعه کشور است
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آنچه باید در مورد کهیر بدانیم؛ عادات غذایی سالمی که باید ترک کنید
 تا لاغر شوید!

برخی عادات غذایی اگرچه سالمند اما در واقع انتخاب های غلطی هستند 
که بین ما و هدف رژیمی ما فاصله می اندازند. 

رایج ترین عادات سالمی که با کناره گیری از افراط در آنها نتایج رضایتبخش 
و ماندگاری از کاهش وزن خواهید گرفت، از این قرارند:

خوردن غذاهای رژیمی: نوع بسته بندی این غذاها حاوی مقادیر زیادی 
افزودنی هستند. ثانیا این نوع غذاها، معمولا قدرت سیر کنندگی کافی 
ندارند. خیلی از افراد بعد از خوردن این نوع مواد غذایی رژیمی، باز هم 
احساس گرسنگی می کنند و در نھایت باز هم به خوردن سایر انواع مواد 
غذایی ادامه می دهند. بھتر است که از غذاهای سالم و معمولی که با 
ترکیبات طبیعی و کامل درست شده اند و فرایندهای کارخانه ای روی آنها 
صورت نگرفته است، استفاده کنیم و فقط کافیست که تعادل و اندازه را 

رعایت کنیم.
زیاده روی در مصرف مواد غذایی سالم: هر ماده غذایی دارای انرژی 
است و اگر در مصرف آن زیاده روی شود، می تواند به اضافهوزن منجر شود 
)حتی اگر این ماده غذایی، سالم باشد(. مثلا روغن زیتون از نظر میزان توان 
چاق کنندگی فرقی با روغن های دیگر ندارد. بدن ما به ما می گوید که چه 
زمانی سیر شده ایم و باید دست از غذا بکشیم و از چه زمانی به بعد در حال 

پرخوری هستیم.
نخوردن وعده های غذایی: این کار باعث می شود که بدن نسبت به 
سوزاندن انرژی از خود مقاومت نشان داده و آنطور که ما انتظار داریم، انرژی 
نسوزانیم. نکته دوم اینکه احتمال پرخوری در وعده های بعدی برای جبران 
گرسنگی ناشی از نخوردن وعده قبلی، افزایش پیدا می کند. نکته سوم اینکه 
توان ما برای فعالیت بدنی کاهش پیدا می کند و هر چه هم که می خوریم، 
به جای اینکه صرف فعالیت بشود، در بدن ما ذخیره می شود. تعداد وعده 

های غذایی خود را افزایش داده و در عوض، از حجم وعده های کم کنید.
وسواس نسبت به شمردن کالری مصرفی: تحقیقات نشان می دهند 
که حتی اگر در مصرف کالری، محدودیتی ایجاد نشود، باز هم افرادی که 
مجبور به شمردن کالری مصرفی خود هستند، دچار استرس می شوند. 

استرس باعث افزایش ترشح هورمون کورتیزول و در نهایت چاقی می شود.
فرار از چربی های سالم: شما باید حتما از چربی های سالم مثل زیتون، 
آجیل و آووکادو و امثال اینھا در برنامه خود استفاده کنید. فقط کافیست 
که اندازه مصرف را رعایت و زیاده روی نکنید. نکته جالب درباره چربی 
های سالم این است که علاوه بر فوایدی که برای سلامتی دارند و از پیری 
زودرس جلوگیری می کنند، قدرت سیر کنندگی خوبی نیز دارند. همچنین، 

متابولیسم را افزایش می دهند و منبع غنی آنتی اکسیدان ها هستند.

که  بررسی می کنیم  را  به سلامت جنسی  مربوط  این مطلب ۸ مشکل  در 
متأسفانه آقایان تمایلی به صحبت کردن در خصوص آن ها را ندارند.

سلامت جنسی آقایان اهمیت ویژه ای دارد اما بر اساس بررسی هایی که در 
آمریکا انجام شده از هر ۵ مرد، ۴ مرد بین ۱۸ تا ۳۴ سال هیچ گاه در خصوص 
سلامت جنسی و مشکلات مردانه با اطرافیانشان صحبت نمی کنند. اما لازم 
است که آقایان از همین سنین نسبت به سلامت جنسی خود هشیار بوده و 
مراقب خود باشند. در این مطلب ۸ مشکل مربوط به سلامت جنسی را بررسی 

می کنیم که متأسفانه آقایان تمایلی به صحبت کردن در خصوص آن ها را ندارند.
سرطان بیضه ها

آقایان به سختی راضی می شوند نزد پزشک بروند و این یک عادت ناخوشایند و 
آسیب رسان است. چون سرطان بیضه ها در حدود ۳۳ سالگی بروز می کند و این 
نوع سرطان رایج ترین نوع سرطان در بین آقایان بین ۱۵ تا ۲۹ سال محسوب 
می شود. در حدود ۷ درصد از این نوع سرطان نیز در بین کودکان و نوجوانان 
مشاهده می شود. بر اساس بررسی محققان، در ۴۰ سال گذشته شاخص ابتلا به 

سرطان بیضه در این گروه سنی دو برابر شده است. 
به گفته متخصصان آقایان سالانه باید سلامت بیضه های خود را بررسی کنند 
این در حالی است که اکثر آن ها یا آگاهی کافی در این خصوص ندارند و یا تمایلی 
به این کار نشان نمی دهند. به توصیه پزشکان اگر در این ناحیه غده یا ناراحتی 
احساس می کنید حتماً به پزشک مراجعه کنید و بدانید که این نوع سرطان، 
مردان بین ۲۰ یا ۳۰ سال را درگیر می کند. خبر خوب اینکه این نوع سرطان اگر 
در مراحل اولیه تشخیص داده شود به راحتی قابل درمان است. خبر بد اینکه 
این نوع سرطان سلامت جنسی را تحت تأثیر قرار می دهد و برداشتن بیضه نیز 
می تواند باروری را کاهش دهد. بنابراین بهتر است قبل از اقدام اسپرم فریز شود تا 

در زمان مورد نیاز مورد استفاده قرار بگیرد.
ناباروری

پدر شدن معمولًا در سنین پایین جزو اولویت های مردان جوان نیست. متأسفانه 
برخی کارها در سنین جوانی احتمال بروز مشکل در قدرت باروری مردانه را در 
سنین بالاتر تحت تأثیر قرار می دهد. مصرف مواد مخدر سلامت اسپرم را به خطر 
می اندازد و مصرف استروئیدها برای افزایش حجم عضلانی نیز می تواند تولید 
اسپرم را متوقف کند. البته در نهایت، این مشکلات به مرور برگشت پذیر است 
چون اسپرم هر سه ماه یکبار دوباره تولید می شود. اما آقایان صرفاً زمانی متوجه 
خطرات و مشکلات سلامت جنسی خود می شوند که با پزشک مشورت کنند. 

بنابراین بهتر است هر از گاهی برای چکاپ به پزشک مراجعه کنید.
افسردگی

این  با  که  مردانی  متفاوت است.  و خانم ها  آقایان  بین  در  افسردگی  علائم 
مشکل دست به گریبان هستند بیشتر احساس خستگی می کنند و عصبی و 
تحریک پذیر می شوند. افسردگی مانند دیگر مشکلات روحی، خانواده را تحت 
تأثیر قرار می دهد اما اکثر آقایان به دلیل ترس از قضاوت شدن و به قول خودشان 
انگ خوردن در خصوص آن صحبتی نمی کنند. برخی از آقایان به دلیل افت میل 
جنسی به پزشک مراجعه می کنند و پزشک بعد از بررسی های دقیق تر متوجه 
علائم افسردگی یا مشکلات زناشویی در آن ها می شود. صحبت کردن با اطرافیان 
و پزشک در خصوص سلامت روان اولین گام برای کنترل مشکل افسردگی و 

بهبود سلامت روانی و جنسی در آقایان است.
چاقی مفرط

اضافه وزن و چاقی مفرط خطر ابتلا به بیماری های قلبی و برخی از انواع 
سرطان ها را افزایش می دهد. اما اضافه وزن همچنین به قدرت باروری و میل 

جنسی آقایان نیز آسیب می زند. سلول های چربی، استروژن بیشتری تولید 
می کنند و این هورمون یک هورمون زنانه است. این مسئله نیز تأثیر منفی روی 
اسپرم گذاشته و به قدرت باروری آقایان آسیب می زند. این مسئله همچنین به 
میل جنسی نیز آسیب می زند. بنابراین لازم است که پزشک در هر مراجعه وزن 
و شاخص توده بدنی تان را کنترل کند. یادتان باشد برای داشتن رابطه جنسی 
شاداب بهتر است که آقایان برخی از تغییرات مثبت مانند کنترل وزن را از سنین 

جوانی اعمال کنند.
بیماری های مقاربتی

هرساله میلیون ها مورد جدید بیماری های جنسی قابل سرایت مانند سیفلیس 
که در صورت عدم درمان به موقع اثرات فاجعه باری دارد در آمریکای شمالی 
تشخیص داده می شود. یادتان باشد همیشه برای پرداختن به سلامت جنسی 
زمان ندارید و گاهی برای درمان خیلی دیر می شود. برای تشخیص و بررسی 
بیماری های مقاربتی لازم است که آقایان و حتی نوجوانان نیز حداقل یکبار 
تست اچ آی وی که عامل بیماری ایدز است بدهند. دیگر تست های مربوط به 
بیماری های مقاربتی نیز باید برحسب نوع سبک زندگی و سابقه پزشکی فرد انجام 
شود. لازم است که آقایان از سنین جوانی آموزش های لازم را برای خودمراقبتی 
دریافت کنند و همچنین بیاموزند که مراجعه به پزشک شروع صحبت در خصوص 
مشکلات سلامتی آن ها و بخصوص بیماری های مقاربتی است. یادتان باشد که 
پیشگیری از ابتلا به این نوع بیماری های بسیار ساده است و تنها نیاز به آموزش 
به موقع و صحبت در خصوص مشکلات جنسی دارد. استفاده از کاندوم بهترین 

روش برای پیشگیری از ابتلا به بیماری های مراقبتی در آقایان است.
دیابت

باید بدانید ابتلا به دیابت نوع ۲ در آقایان خطر بروز اختلالات نعوظ را افزایش 
می دهد. دیابت می تواند به عصب هایی که آلت تناسلی و همچنین رگ های 
خونی را تحت تأثیر قرار می دهند آسیب زده و در نتیجه در روند نعوظ آلت اختلال 
ایجاد کند. تشخیص به موقع اختلال در قند خون می تواند خطر ابتلا به دیابت 
و در نتیجه اثرات آن در بروز اختلال نعوظی را نیز کاهش دهد. متخصصان 
توصیه می کنند که آقایان به طور مرتب به پزشک مراجعه کنند تا در مسیر درست 
سلامتی گام بردارند. به این ترتیب نیز تمام عواملی که سلامت جنسی آن ها را 
تحت تأثیر قرار می دهد در سریع ترین زمان ممکن تشخیص و در مسیر درمان 

قرار می گیرد.
افت میزان تستوسترون

میزان کم هورمون تستوسترون که یک هورمون مردانه است با بروز مشکلات 
سلامتی مانند افت میل جنسی، بی خوابی و تغییر خلق وخوی ارتباط دارد. 
بنابراین  قرار می دهد  تأثیر  تحت  را  اعضای خانواده  تمام  گاهی  این مشکل 
توصیه می شود که با پزشک مشورت کرده و آزمایش دهید. ممکن است برای 
برخی آقایان روش های درمانی جایگزینی تستوسترون برای تقویت مردانگی 
خود وسوسه انگیز باشد. اما توجه داشته باشید که این نوع درمان با عوارضی 
مانند جمع شدن بیضه ها و کاهش تولید اسپرم همراه است. بهتر است میزان 
تستوسترون خود را بررسی و با پزشک در خصوص مزایا و معایب درمان جایگزینی 
تستوسترون صحبت کنید. باید بدانید که روش های طبیعی مانند بلند کردن وزنه 

برای تحریک تولید تستوسترون وجود دارد.
سرطان پروستات

سرطان پروستات بیشتر جنبه ژنتیکی و خانوادگی دارد. اگر در خصوص این 
مشکل با خانواده و نزدیکانتان صحبت کنید بیشتر در جریان احتمال خطر بروز 
این نوع سرطان، روش های پیشگیری و مراقبت قرار می گیرید. اگر زیر ۳۵ سال 
هستید، اما پدرتان سرطان پروستات داشته لازم است که زودتر از فردی که سابقه 

خانوادگی این نوع سرطان را ندارد تست های لازم را انجام دهید.

معاون دفتر مدیریت بیماری های غیر واگیر وزارت بهداشت؛8 مشکل مردانه که آقایان درباره آن صحبت نمی کنند

روزانه ۵ سهم میوه و سبزیجات بخورید

معاون دفتر مدیریت بیماری های غیر واگیر وزارت بهداشت گفت: هر روز حداقل 
۵ سهم میوه و سبزیجات مصرف کنید تا از ابتلا به بیماری ها دور بمانید.

علیرضا مهدوی، افزود: شرط اصلی سلامت زیستن، داشتن تغذیه صحیح 
است. عادات نامطلوب غذایی سلامت کودکان و نوجوانان را به خطر می اندازد و 
در سنین بالاتر خطر ابتلاء به بیماری های غیر واگیر مثل فشار خون بالا، دیابت، 

بیماری های گوارشی و سرطان را افزایش می دهد. 
وی تصریح کرد: مصرف میوه و سبزی یکی از اولین و مهم ترین توصیه های 
تغذیه ای در راستای حفظ سلامتی و تندرستی است و یکی از ارکان اصلاح شیوه 

زندگی است.
و  میوه  گفت:  بهداشت  وزارت  واگیر  غیر  بیماری های  مدیریت  دفتر  معاون 
سبزیجات از ساخته شدن مواد چرب در درون دیواره های داخلی سرخرگ های 
قلبی جلوگیری می کند، علاوه بر آن با مصرف این نوع مواد غذایی زودتر احساس 
سیری می کنید و به این ترتیب کمتر غذای پر انرژی مصرف می شود. توصیه 
می شود حداقل پنج واحد میوه و سبزیجات )۴۰۰ گرم و بیشتر( در یک روز مصرف 

شود تا خطر بیماری های قلبی، سرطان ها، دیابت و…، کاهش یابد.
مهدوی افزود: شواهد قوی دال بر کاهش خطر بیماری عروق کرونر با خوردن 
میوه و سبزی وجود دارد اما اینکه چگونه میوه و سبزی باعث کاهش خطر بیماری 
عروق کرونر می شود هنوز به طور دقیق مشخص نشده است، اما به نظر می رسد، 

آنتی اکسیدان های موجود در میوه و سبزی عامل این اثر است.
وی ادامه داد: زیرا آنتی اکسیدان ها از اکسیداسیون موادی که موجب می شود 
خصوص  در  می کند.  جلوگیری  کند  رسوب  رگ  داخلی  سطح  در  کلسترول 
قرص های ویتامین هنوز هیچگونه شواهدی دال بر اثر آنتی اکسیدان آنها گزارش 
نشده است. از طرفی میوه ها و سبزی ها غنی از پتاسیم هستند، پتاسیم یک ماده 
معدنی است و به کنترل فشار خون کمک می کند و از ریتم نامنظم قلب جلوگیری 
می کند. غالب میوه ها و سبزی ها غنی از اسید فولیک هستند و می توانند با 
داشتن این ماده سطح هموسیستین را در خون کاهش دهند، هموسیستین 
یکی از موادی است که زمینه ساز بیماری های عروق کرونر به شمار می رود، اگر 
چه تحقیقات بیشتری برای یافتن تأثیر مقادیر بیشتر اسید فولیک بر کاهش خطر 

بیماری عروق کرونر باید انجام شود.
مهدوی بیان کرد: هر روز حداقل ۵ سهم میوه و سبزیجات را مصرف کنید. 
سعی کنید میوه و سبزیجاتی که مصرف می کنید متنوع باشد. می توانید از میوه و 
سبزیجات تازه، یخ زده یا کنسرو شده استفاده کنید، آب میوه ها )هر واحد آب میوه 
معادل یک لیوان ۱۵۰ میلی لیتری آب میوه است( به عنوان یک سهم از ۵ سهم 

در یک روز به شمار می رود.
وی در پایان گفت: مصرف روزانه میوه به علت وجود فیبر باعث کاهش کلسترول 

می شود، سعی کنید از انواع میوه استفاده کنید.

شغل شما بنا به ۳ دلیل عجیب
شما را چاق می کند!

یکی از عوامل مهم در بروز چاقی محل کار شماست. البته نه به این معنا که محل 
کارتان شما را چاق کند، در واقع عوامل مختلفی در محیط کار دست به دست هم 

می دهند تا روز به روز چاق  تر شوید! 
عدم تحرک و نشستن پشت میز برای ساعات طولانی، خوردن غذاهای بدون 
ارزش هنگام انجام کار و… همگی از فاکتورهای موثر بروز چاقی در محل کار 
هستند. با این حال مواردی هم وجود دارند که به ظاهر کم اهمیت و کوچک و در 

عین حال چاق کننده هستند:
استرس و کار زیاد: مطالعات نشان می دهند که استرس مزمن در محل کار، 
احتمال بروز سندرم متابولیک را در افراد افزایش میدهد. سندرم متابولیک به 
مجموعه ای از مشکلات در سلامت فرد مثل افزایش محیط شکم، افزایش فشار 
خون و مقاومت به انسولین که می تواند به دیابت نوع ٢ منجر شود، گفته می 
شود. زنان، پنج برابر بیشتر از مردان در معرض خطر بروز سندرم متابولیک قرار 
دارند زیرا زنان بیشتر از مردان دچار استرس ناشی از کار می شوند. وقتی که دچار 
استرس می شویم، غدد فوق کلیه، هورمون کورتیزول بیشتری ترشح می کنند. 
این هورمون، ذخیره چربی را در بدن افزایش می دهد )مخصوصا زمان هایی که 
باید مدت طولانی را به کار مشغول شده و از خوردن غذا صرفنظر کنیم(. ذخیره 
چربی به ویژه در سلول های چربی ناحیه شکم، اتفاق می افتد و خطر بروز دیابت 
نوع ٢ را افزایش می دهد. ترشح کورتیزول همچنین، بر روی هورمون های افزایش 
دهنده گرسنگی هم تاثیر می گذارد. این موضوع باعث افزایش اشتھا و در نتیجه 

افزایش وزن می شود.
دفتر کار پر سر و صدا: اگر در جایی کار می کنیم که پر ازدحام، شلوغ و پر سر و 
صدا است )مثل دفاتری که کارمندان زیادی در یک اتاق هستند و یا سالن های 
آرایشگاه(، صدای ازدحام از عواملی است که ما را به خوردن میان وعده های زیاد 
در بین وعده های اصلی، ترغیب می کند. تحقیقات نشان می دهند که افرادی 
که در حین رفع یک مشکل یا انجام یک کار، در معرض صدای زیاد قرار دارند، 
غذای بیشتری می خورند. علاوه بر این، افرادی که در محیط پر از صدا کار می 
کنند، تمایل بیشتری به خوردن غذاهای ناسالم مثل چیپس دارند. پس پر سر و 
صدا بودن محیط کار، هم تمایل ما را به پرخوری بیشتر می کند و هم انتخاب های 

غذایی ما را ناسالم تر می نماید.
استراحت های گاه و بی گاه برای نوشیدن قھوه یا چای: برای بسیاری از ما، 
نوشیدن تعداد زیادی لیوان چای یا قھوه به عادت و باید تبدیل شده است و بدون 
آن نمی توانیم کاملا هشیار باشیم. این مساله می تواند بر روی سایز دور کمر تاثیر 
بگذارد. در اینجا مقصر فقط شکر موجود در این نوشیدنی ها نیست. کافئین 
موجود در بعضی از نوشیدنی ها مثل قھوه، تغییرات هورمونی در بدن ایجاد می 
کند که به ذخیره چربی در بدن می انجامد. وقتی که کافئین مصرف می کنیم، 
پیامی به غده هیپوفیز در مغز فرستاده می شود و غدد فوق کلیه به ترشح آدرنالین، 
تحریک می شوند. در نتیجه، این تصور اشتباه برای بدن به وجود می آید که در 
معرض خطر قرار گرفته است و باید مبارزه کند. این مساله به افزایش قند خون 
منجر می شود و بدن انسولین بیشتری ترشح می کند تا قند خون را به حالت 
عادی برگرداند. انسولین یکی از هورمون های اصلی در ذخیره چربی است و 
گلوکز استفاده نشده در بدن را به صورت گلیکوژن در ماهیچه ها ذخیره می کند 
و باقیمانده قند را هم به چربی تبدیل می نماید. این روند با نوشیدن ۵ فنجان یا 
بیشتر از ۵ لیوان قھوه، افزایش پیدا می کند. به طور خلاصه، مصرف بیش از حد 

قھوه، احتمال افزایش وزن و دیابت نوع ٢ را افزایش می دهد.
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سردار حاجی زاده:

فرماندهی سردار شهید سلیمانی عامل 
اصلی امنیت امروز ماست 

فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان منشا ظهور و گسترش 
شجره ی داعش گفت: ویروس داعش برآمده از اندیشکده های آمریکایی بوده و این 
رژیم اشغالگر و غاصب در تلاش درگیر کردن سراسر دنیای اسلام با نیرو های تکفیری و 

تروریستی به خود بود که ناکام ماند.
سردار حاجی زاده عصر روز جمعه درمراسم سالگرد شهادت شهید ابراهیم رشید  که در 
گلزار شهدای علی بن جعفر )ع( برگزار شد اظهارداشت :گروه تکفیری داعش با تدبیر، 
درایت و تصمیم به هنگام رهبر معظم انقلاب و دفاع و حرکت ایثارگرانه و از خودگذشتگی 
مدافعان حرم بالاخص سردار شهید حاج قاسم سلیمانی، کنترل و به سمت نابودی 

کشانده شد.
وی با تاکید بر حرکت خطیر و بی نظیر مدافعان حرم افزود: هدایت و فرماندهی سردار 
رشید اسلام، حاج قاسم سلیمانی و ایثار و فداکاری شهدای مدافع حرم، عامل اصلی 
امنیت و آرامش امروز ماست و به برکت خون مطهر همین شهیدان و درایت و تدبیر مقام 

معظم رهبری بوده که دشمنان تا کنون ناکام مانده اند.
عادی سازی رابطه با آمریکا مشکلات کشور را حل نخواهد کرد

 سردار حاجی زاده با اشاره به اینکه آمریکا هیچ زمانی دوست ما نبوده، اضافه کرد: 
روابط ما با آمریکا عادی نخواهد شد و نظام اسلامی ایران به دنبال جنگ با هیچ کشوری 
نیست ولی باید دانست که مشکلات و مسائل مهم ما در دوستی و ارتباط با آمریکا نیز 

حل نمی شود.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران ضمن قدردانی از حضور حماسی و پرشور و 
شوق مردم عزیز ایران در انتخابات ۲۸ خرداد ۱۴۰۰، گفت: امیدواریم با تشکیل دولت 
جدید بتوانیم إن شاء الله برای نخستین مرتبه دولت اسلامی شکل دهیم و با روی کار 

آمدن نیرو های ولایی و خدمتگزار، گره از مشکلات گوناگون مردم باز کنیم.
وی در پایان این مراسم خاطر نشان کرد: کشور برای ایجاد تحولی عظیم در تمامی 
عرصه ها آماده است و بستر ها برای ایجاد این نوع تحول فراهم شده و امیدواریم که دولت 

اسلامی موضوعات اشتغال ؛  کارآفرینی، ازدواج و... مردم را مرتفع و حل نماید.
 

 مدیر روابط عمومی حرم مطهر بانوی کرامت اعلام کرد:
 برنامه های هفتگی حرم کریمه اهل بیت )س( 
مدیر روابط عمومی حرم مطهر بانوی کرامت با اشاره به اینکه یکشنبه هفته جاری 
مصادف با ۲۳ ذی القعده به روایتی شهادت امام رضا )ع( است، گفت: به این مناسبت، 

مراسم عزاداری همراه با سخنرانی و مداحی در حرم مطهر برگزار می شود. 
حجت الاسلام محسن آمره در گفت وگویی، با اشاره به اعلام جزییات مراسم حرم مطهر 
بانوی کرامت در هفته جاری اظهار کرد: این برنامه ها شامل مراسم قبل از ظهر، قبل از 

مغرب و بعد از نماز عشاء از ۱۲ تا ۱۸ تیرماه ۱۴۰۰ می شود.
وی اضافه کرد: مراسم قبل از نماز ظهر شنبه تا جمعه به ترتیب با سخنرانی حجج 
اسلام والمسلمین اکبری، زین العابدین بیگدلی، حاحیان، تکیه ای، بیگی، تابش و 
حیدری کاشانی برگزار خواهد شد.مدیر روابط عمومی حرم مطهر بانوی کرامت ادامه 
داد: بعد از نماز عصر نیز هرروز زیارتنامه حضرت معصومه)س( از شنبه تا پنجشنبه به 
ترتیب توسط  مداحان علوی نژاد، شمس آبادی، حسینی تبار، خرسندی، جهان دیده و 
حسینی سرشت قرائت خواهد شد.وی عنوان کرد: سخنرانی قبل از نماز مغرب نیز از 
شنبه تا چهارشنبه به ترتیب توسط حجج اسلام والمسلمین اسماعیل نیا، صمدی یزدی، 
بابائیان، کتابچی و حسینی و جمعه توسط حجت الاسلام والمسلمین نصوری دنبال و 
پنج شنبه قبل از نماز مغرب نیز مجلس انس با قرآن کریم برگزار خواهد شد. آمره گفت: 
سخنرانی شب های حرم مطهر بانوی کرامت در هفته جاری از شنبه تا جمعه توسط 
حجج اسلام والمسلمین لونی الیگودرزی، فرحزاد، سعیدی آریا، فلاح زاده، رفیعی، 
احمد پناهیان و همتی دنبال خواهد شد. وی افزود: قرائت زیارت حضرت فاطمه زهرا 
و حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیهما در یکشنبه شب با نوای حجت الاسلام 
سیدبهاءالدین ضیایی و قرائت دعای توسل با نوای عباس حیدرزاده در سه شنبه شب از 
شبکه قرآن و معارف سیما منعکس خواهد شد و مراسم قرائت دعای توسل حضوری در 
حرم حضرت معصومه)س( با حضور هیأت جانبازان برگزار خواهد شد.آمره اظهار کرد: 
دعای کمیل با نوای حجت الاسلام والمسلمین احمد پناهیان و زیارت جامعه کبیره با 
نوای حجت الاسلام شهیدی در پنج شنبه شب و دعای ندبه با سخنرانی حجت الاسلام 
محمدپور در صبح جمعه و زیارت آل یاسین با نوای مجید علی اکبری در عصر جمعه 
خوانده خواهد شد.وی عنوان کرد: یکشنبه ۲۳ ذی القعده به روایتی شهادت امام رضا 
علیه السلام است و به این مناسبت مراسم مداحی و روضه خوانی شنبه شب با نوای 
مالکی نژاد و یکشنبه قبل از نماز ظهر با نوای وفانیا، قبل از نماز مغرب با نوای مهدی 

حمامیان و بعد از نماز عشا با نوای مهدی حیدرزاده برگزار خواهد شد.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خبرداد:

بازدید خبرنگاران قم از پروژه های 
گردشگری خلجستان

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم از اولین تور ویژه اصحاب رسانه 
و بازدید از پروژه های سرمایه گذاری صنعت گردشگری در این استان خبر داد.

علیرضا ارجمندی که روز پنجشنبه ۱۱ تیرماه  خبرنگاران را در این تور همراهی می کرد، 
اظهار کرد: این برنامه با رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی برگزار شد و با استقبال 
خوب اصحاب رسانه قم مواجه شد و اقامتگاه بوم گردی وتوس واقع در روستای کهندان 
و منطقه نمونه گردشگری دشت بهشت مورد بازدید خبرنگاران قرار گرفت.مدیر کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: اولین پروژه گردشگری که مورد 
بازدید قرار گرفت، بوم گردی کلبه وتوس در روستای کهندان شامل یک اقامتگاه دارای دو 
طبقه و ۱۰ اتاق بود که به سبک قدیم ساخته  شده است.ارجمندی با بیان این که منطقه 
نمونه گردشگری دشت بهشت در روستای نایه، پروژه بعدی بود که مورد بازدید اصحاب 
رسانه قرار گرفت، افزود: با تأمین زیرساخت ها، گردشگری روستایی قم تقویت می شود. 
او با اشاره به وجود مناطق ییلاقی در کنار مناطق کویری قم تصریح کرد: این پدیده یکی 
از ظرفیت های قابل توجه است که برای گردشگران از جذابیت بالایی برخوردار است و 

می تواند برای گردشگران داخلی و حتی خارجی جالب توجه باشد.
  

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم :

نیکوکار قمی، حامی ۳۷۵ فرزند یتیم شد
معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم  گفت :یک حامی نیکوکار 

برکت زندگی اش را اضافه شدن ۳۷۵ فرزند محسنین به پنج یتیم قبلی خود می داند. 
سید محمدرضا میره ای، در گفت وگو با خبرنگاران، با قدردانی از مردم نیکوکار، 
و  ایتام  اکرام  از حامیان طرح  یکی  و خیران گفت:  و محسنین  ایتام  اکرام  حامیان 
محسنین که در گذشته حامی پنج فرزند تحت حمایت این نهاد بوده است در اقدامی 
خداپسند برای حمایت از ۳۷۵ فرزند دیگر از خانواده های محسنین تحت حمایت نیز 
اعلام آمادگی کرده است. وی اضافه کرد: این حامی نیکوکار با ثبت نام فرم حامیان اکرام 
ایتام و محسنین تعهد کرده است ماهانه ۲۵ میلیون تومان برای این فرزندان نیز واریز 
کند. معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان قم بابیان اینکه این خیّر در 
سال های گذشته هم این نهاد را در کمک به ایتام و محرومان یاری کرده است تصریح 
کرد: یکی از اقدامات ویژه این فرد نیکوکار، کمک ۱۲۰ میلیون تومانی وی برای خانه دار 

شدن یک خانوار عائله مند قبل از عید نوروز امسال بود.

مدیرکل دامپزشکی استان قم تاکیدکرد :

نظارت کامل برتوزیع فرآورده های
 خام دامی

مدیرکل دامپزشکی استان قم با تاکید بر نظارت گسترده و کامل دامپزشکی بر 
فرآورده های خام دامی موجود در سطح شهر از زنجیره حمل و نقل تا عرضه تصریح 
کرد: سمپاشی و ضدعفونی اماکن دامی و آموزش دامداران به شیوه های مختلف نیز 

از جمله اقدام های پیشگیرانه از بیماری های مشترک انسان و دام به شمار می آید.
داشت:  اظهار  خبرنگاران  با  گو  و  گفت  در  شنبه  روز  محمدی  رفیعی  مهدی 
دامپزشکی قم اقدام های مختلفی را در خصوص پیشگیری از بیماری های مشترک 

انسان و دام انجام داده که بخشی از آن ها در قالب واکسیناسیون است.
وی افزود: واکسیناسیون بیماری تب مالت را برای گوسفند و بز و همچنین بره های 

جوان هر سه  یا ۶ ماه انجام می دهیم.
رفیعی محمدی با اشاره به واکسیناسیون جمعیت گاوی گوسفندی استان در 
برابر بیماری بروسلوز بیان داشت: آزمایش بیماری های بروسلوز و سل در تمام 
گاوداری های صنعتی و نیمه صنعتی هر سه ماه یک بار صورت می گیرد و گاوهای 

مبتلا به سل و تب مالت نیز شناسایی، و از چرخه مصرف و تولید خارج می شوند.
مدیرکل دامپزشکی قم واکسیناسیون هاری را به عنوان یکی دیگر از اقدام ها جهت 
پیشگیری از شیوع بیماری های مشترک انسان و دام مورد توجه قرار داد و گفت: در 
سه ماه نخست سال جاری به ۸۲۵ قلاده سگ در استان واکسن هاری تزریق شد که 

نسبت به سال گذشته افزایش داشته است.
رشد ۳0درصدی آزمایش سل و بروسلوز دام 

وی با اشاره به انجام آزمایش سل و بروسلوز بر روی بیش از هشت هزار راس دام 
یادآور شد: در مقایسه با سال گذشته ییش از ۳۰ درصد افزایش عملکرد آزمایش سل 
و بروسلوز داشتیم، و مایه کوبی بروسلوز نیز که اکنون در فصل آن قرار داریم، برای 
بره و بزغاله شروع شده که نسبت به پارسال بالغ بر ۲۰ درصد عملکردمان رشد یافته 

است.
مدیرکل دامپزشکی قم نظارت بر کشتارگاه ها را نیز از اقدام های دامپزشکی برای 
جلوگیری از بیماری های مشترک انسان و دام ذکر کرد و گفت: تمام دام هایی که 
کشتار می شوند توسط دامپزشکی مورد نظارت قرار می گیرند و قسمت های آلوده از 
چرخه مصرف خارج می شود. وی با تاکید بر نظارت گسترده و کامل دامپزشکی بر 
فرآورده های خام دامی موجود در سطح شهر از زنجیره حمل و نقل تا عرضه تصریح 
کرد: سمپاشی و ضدعفونی اماکن دامی و آموزش دامداران به شیوه های مختلف نیز 

از جمله اقدام های پیشگیرانه از بیماری های مشترک انسان و دام به شمار می آید.
از اقدام هایی که انجام می شود نیز آزمایش مشمشه در  وی اضافه کرد: یکی 
باشگاه های سوارکاری است که در سه ماهه آغازین امسال بیش از ۶۰ راس اسب را 

آزمایش مشمشه کردیم و اکنون نیز موردی از این بیماری در قم نداریم.
عملکرد  از  گزارشی  ارائه  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  محمدی  رفیعی 
دامپزشکی قم در سال ۹۹ خاطرنشان کرد: در سال گذشته برای نخستین بار ۱۲ 

کار جدید را در استان انجام دادیم که به صورت کتابچه آماده شد.
موفقیت های عمده دامپزشکی استان قم

وی با اشاره به ۵۵ موفقیت عمده در حوزه دامپزشکی استان افزود: نرخ اشتغال 
زایی دامپزشکی استان در سال گذشته نسبت به سال قبل از آن ۲۹ درصد رشد کرد.
وی با یادآوری کسب رتبه برتر جشنواره شهید رجایی از سوی اداره کل دامپزشکی 
قم گفت: دامپزشکی قم همچنین رتبه نخست کارگروه تولیدی این استان را از آنِ 
خود نمود و در سطح اداره  کل های دامپزشکی کشور نیز رتبه سوم کشوری جشنواره 

شهید رجایی را کسب کرد.
وی انتخاب دامپزشکی قم به عنوان دستگاه برتر در زمینه مدیریت سبز و دریافت 
لوح تقدیر از اداره کل حفاظت محیط زیست را نیز مورد توجه قرار داد و تصریح 
کرد: بسیاری از بیماری های دامی از جمله تب برفکی کاهش قابل توجهی داشت 
که ۲۸ درصد تب برفکی گاوی، ۲۴ درصد تب برفکی گوسفندی و ۲۲ درصد نیز 
بیماری راکتورهای سل گاوی نسبت به سال ۹۸ کاهش داشت. وی با اشاره به حجم 
عملیات واکسیناسیون رایگان دامی در استان گفت: برغم گران شدن واکسن، پنج 
درصد حجم عملیات مایه کوبی داشتیم. مدیرکل دامپزشکی قم اضافه کرد: یکی 
از موفقیت های بسیار خوبی که سال گذشته به دست آمد این بود که ۹۱ درصد 
بودند. وی  با گواهی حمل  به قم حمل شدند،  از استان های دیگر  دام هایی که 
افزود: سال گذشته آزمایشگاه پی.سی .آر یا مولوکولی دامپزشکی قم برای تشخیص 
آنفلوانزای فوق حاد پرندگان فعال شد و در حال حاضر تمام نمونه برداری مربوط 
به این بیماری در داخل استان انجام می شود و مورد تایید سازمان دامپزشکی کشور 
است. وی همچنین معرفی ۸۹ میلیارد ریال تسهیلات به بخش خصوصی را از دیگر 
اقدام های سال ۹۹ دامپزشکی قم برشمرد و بیان کرد: از تسهیلاتی که در اختیار 
بود برای توسعه فعالیت های بخش خصوصی استفاده شد. وی بیان کرد: ۲ مرحله 
واکسیناسیون طیور روستایی را نیز انجام دادیم که به صورت کاملا رایگان انجام شد.

 
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

نظارت بر بازار مستمر و بدون توقف 
جریان دارد 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در سه ماهه نخست سال 
جاری،  ۶۲۱ فقره مجوز صنفی در رسته های تولیدی و فنی و همچنین توزیعی و 

خدماتی با ایجاد اشتغال برای یک هزار و ۵۵۳ تن در استان صادر شد. 
محمود سیجانی ،  بیان کرد: به طور میانگین به ازای هر پروانه کسب برای ۲.۵ 
تن شغل ایجاد می شود، همچنین میزان سرمایه گذاری در بخش اصناف استان به 

صورت برآوردی به ازای هر واحد صنفی یک میلیارد ریال درنظر گرفته می شود.
وی با اشاره به پرداخت انواع تسهیلات برای حمایت از اصناف در شرایط کنونی، 
افزود: اصناف استان در شرایط شیوع ویروس کرونا و لزوم رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی و اجرای محدودیت ها،  بیشترین همکاری را داشتند و لازم است با ارائه 

تسهیلات متنوع و مشوق های مالی از کسب و کار ایشان حمایت شود.
وی ادامه داد: تسهیلات اختصاص یافته به اصناف استان شامل تسهیلات رونق 
تولید، بازسازی و نوسازی، روستایی و عشایری، آسیب دیده از کرونا و مشاغل خانگی 

است که با همکاری  بانک های عامل به متقاضیان پرداخت می شود.
سیجانی گفت: با همکاری اصناف، قم از جمله استان های تاثیرگذار در بحث 
تامین بازار است و با تلاش های دستگاه های متولی، چرخه تامین، توزیع و نظارت بر 

بازار استان به صورت مستمر و بدون توقف جریان دارد.
وی با اشاره به این که نظارت بر بازار استان قم نیازمند همراهی مردم است، افزود: 
بازرسی ها برای مقابله با تخلف های احتمالی در بازار استان به صورت مستمر جریان 
دارد و شهروندان می توانند گزارش های خود در این رابطه برای رسیدگی به سامانه 
۱۲۴ اطلاع دهند. وی ادامه داد: همچنین بازرسان سازمان صمت قم در گشت های 
مشترک با سایر دستگاه  های نظارتی استان حضور دارند که این گشت های مشترک 
با حضور دستگاه  هایی نظیر اداره کل تعزیرات حکومتی، سازمان جهاد کشاورزی و 

معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قم انجام می شود.
 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم تاکید کرد:

ضرورت احداث تقاطع غیرهمسطح در 
ورودی غربی قم 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم ساخت تقاطع غیرهمسطح در 
ورودی غربی قم را یک ضرورت دانست و گفت: افتتاح این طرح یکی از موثرترین 

پروژه های عمرانی شهر قم به شمار می رود. 
سیدابوالفضل میریک امامی باد اظهار کرد: این نقطه یکی از پرترافیک ترین و 
حساسترین نقطه شهری بود که از زمان های گذشته به عنوان دغدغه مدیریت 
شهری و مجموعه استان به شمار می رفت. وی در تشریح روند اجرایی پروژه گفت: از 
سنوات گذشته مراحل ابتدایی اجرای این پروژه شامل ورودی و خروجی های جنوب 
غربی و شرقی، در سالهای ۹۵ و ۹۶ انجام ولی مراحل اصلی آن که در سطح بزرگراه 
امام علی )ع( بود از سال ۹۸ توسط سازمان با انعقاد قراردادی به محوریت شهرداری، 

معاونت فنی و عمرانی و سازمان توسعه و عمران وارد فاز عملیاتی شد.

گروه خانواده و زندگی؛ نعیمه موحد: 

هر رابطه ای در مقاطع مختلف خود دچار فراز و فرود می شود. رابطه زناشویی 
و زندگی مشترک از آنجایی که پیوند دو انسان؛ اغلب با خصوصیات و روحیات 

متفاوت است، بیشتر در معرض این فراز و فرود قرار دهد.
تا قبل از اینکه بپذیریم روزهای خوب و بد جزء ذات یک زندگی مشترک 
هستند، شاید بخواهیم در مقام انکار اختلافات و مشکلات زندگی زناشویی 
خود بربیاییم. با این تصور که ما زمانی همدیگر را بسیار دوست داشتیم پس 
این مشکلات نمی تواند واقعی باشد. یا برعکس به ماجرا صفروصدی نگاه کنیم 
و بگوییم روزهایی که همدیگر را دوست داشتیم دیگر تمام شده است و باید فکر 

راه دیگری برای ادامه زندگی باشیم.
زوج درمانی راه حلی است که در مواقع این تعارضات به کمک زن و شوهر 
می آید. گاهی لازم است شخص دیگری از بیرون به ما، زندگی مان، تفکراتمان 
و آنچه تا به حال در زندگی مشترک خود در قبال همسر خود انجام داده ایم 
نگاه کند و ما را درباره بازخورد بیرونی اعمال و رفتارمان آگاه کند. شخص 
بی طرفی که آگاهی زیادی درباره روابط بین زوجین دارد و تلاش دارد تا نگذارد 

چالشهای بین زن و شوهر به بحرانی در مسیر نابودی خانواده تبدیل بشود.
حتما شما هم این روزها نام زوج درمانی را زیاد شنیده اید. اگر دوست دارید 
بدانید زوج درمانی چیست، چرا زوجین باید آن را جدی بگیرند، و اصولا تفاوت 
زوج درمانی با دیگر انواع مشاوره و جلسات روان شناسی چیست، گفت وگوی 
پیش رو با مهدی ناجی عظیمی، مشاور، زوج درمانگر و استاد دانشگاه را 

بخوانید.
این روزها زیاد از لزوم مشاوره و درمان توسط مشاور و روان شناس صحبت 

می شود. اصولا چرا باید به مشاور و روان شناس مراجعه کنیم؟
همه مردم صرف نظر از ملیت و زبان و... از حرف زدن با یکدیگر درباره زندگی، 
تجارب، اختلافات و دیگر مسائل خود لذت می برند. آدم ها وقتی مشکل 
دارند، حرف زدن درباره مشکلاتشان با دیگران به آنها حس رهایی و امیدواری 
می دهد. به این خاطر هست که افراد به سمت مشاوره می روند و دوست دارند 
درباره مشکلات خود با یک نفر که اتفاقا متخصص و متعهد هست و در این 
حوزه آموزش لازم را دیده است و آنها را قضاوت نمی کند، صحبت کند. این فرد 
نه تنها قضاوت نمی کند بلکه همدلی هم می کند. پس باعث به وجود آمدن 

احساس خوشایندی از این حرف زدن در فرد می شود.
تفاوت زوج درمانی با انواع دیگر جلسات مشاوره در چیست؟

از مشاورین و روان شناسان فقط در حوزه مسائل فردی آموزش  بسیاری 
کار  زوجی  مشاوره  حوزه  در  که  هم  آنهایی  می دهند.  مشاوره  و  دیده اند 
می کنند؛ مثل مشاوره فردی، در جلسات مشترک زوج محور هم از تکنیک های 
شخص محور استفاده می کنند.  این سبک به جز اینکه اثربخشی چندانی 
ندارد ممکن است حتی باعث بدتر شدن اوضاع هم بین زوجین می شود. 
اینکه بعضی مشاوران می خواهند زوج ها تک تک در جلسات مشاوره شرکت 
کنند صحیح نیست. چون مشاوره فردی اهداف زوجی را پیش نمی برد. در یک 
مشاوره و شناسایی زوجی باید به نقاط قوت و ضعف طرفین پرداخت و اهداف 

واقع بینانه برای هر دو و در تعامل با یکدیگر تعیین کرد.
اینها که تا اینجا گفته مربوط به تفاوت های مشاوره فردی با زوجی بود. امروز 
می بینیم که بازار مشاوره فردی اشباع شده است. و مشاوره و زوج درمانی 
حتی در دوره های دانشگاهی خیلی مغفول مانده است. مشاورین فردی 
که به کار زوج درمانی هم اشتغال دارند یک مشکل دیگر هم دارند. آن هم 
اینکه رایج ترین رویکردهای نظری را در مشاوره های فردی شامل رویکردهای 
پیگیری می کنند که  و اخیرا شناختی-رفتاری  پویایی  شخص محور، روان 

همگی ساختار و رویکرد فردی دارند.
چرا در زوج درمانی باید زن و مرد به صورت همزمان در یک جلسه 

مشاوره حضور داشته باشند؟
به خاطر اینکه در این نوع مشاوره باید کمتر قضاوت فردی نسبت به طرفین 
حاصل بشود. نکته مهم این است که اگر در جلسه مشاوره هر دو طرف حاضر 
باشند، سوگیری مشاور نسبت به یکی از طرفین کمتر است و باور ذهنی مشاور 

را همزمان برای هر دو نشان می دهند.
مورد بعد اینکه به دلیل  چارچوب زمانی محدود، اگر هر جلسه به یکی از 
زوجین اختصاص پیدا کند جلسات بسیار طولانی می شوند و ممکن است کار 
از نیمه کاره رها بشود. از آن طرف زمان بیشتری هم طول می کشد تا مشاور با 
مسائل آنها آشنایی پیدا کند. ما با تشکیل جلسات مشاوره به صورت زوجی این 
کمبود زمان را جبران می کنیم. اگر یک جلسه مشاوره فردی باید برای نتیجه 
گرفتن چندین ماه زمان ببرد، در جلسات زوجی به توجه به اینکه هردو فرد 

حضور دارند فرصت برای حل سریعتر مسائل فراهم تر هست.
قطعا زمانی که تعداد جلسات کمتر باشد، از نظر هزینه ای هم برای زوجین 
مطلوبتر است. در جلسات زوجی برعکس جلسات مشاوره فردی خیلی از 
اوقات نیاز به برگزاری جلسات هفتگی منظم هم نیست و گاهی فاصله افتادن 
بین جلسات به روند درمان زوجین کمک می کند تا زوج به تصمیمات خود 
پیرامون حل مشکلات زندگی عمل کنند و فرصت برای اجرایی کردن آنچه در 

جلسات مشاوره متوجه شده اند، داشته باشند.
 اما اگر بین زوجین اختلاف جدی وجود داشته باشد، برای آنها سخت است 
که هر دور همزمان در یک جلسه حضور پیدا کنند و هم از گلایه های وخود 

نسبت به یکدیگر پیش روی هم بگویند.
بله و به همین خاطر هم هست که جلسات زوج درمانی گاهی بسیار پیچیده و 
هیجانی می شود. اما نکته مهمی که باید به آن دقت کنیم این است که بسیاری 
از رویکردهای مشاوره فردی در قید و بند ساختار نیستند و وقفه هایی برای بیان 
افکار و احساسات فرد دارند. در واقع آنچه اتفاق می افتد تابعی از چیزی است 

که فرد به مشاور می گوید.
 وقتی تنها دونفر یعنی مشاور و درمان جو صحبت می کنند این شرایط 
خیلی مطلوب است. فرد از مشکلات خود می گوید و مشاور هم مشکلات را 
می شنود. ولی در جلسات سه نفره، پویایی های مشاوره زوجی بسیار پیچیده تر 
از مدل قبلی است. اگر مشاور در جلسات زوجی با گوش دادن به صحبتهای 
یکی شروع کند ممکن است بازخورد طرف مقابل را تحت تاثیر قرار بدهد. 
تاثیرهایی مثل عدم تمایل به ادامه جلسه یا بی حوصلگی و تصور اینکه چون 
حرفهایش آنطور که انتظار داشته شنیده نشده پس باید جلسات درمان را 
رها کند.  مدیریت مکالمه در مشاوره زوجی بسیار سخت است. چون ممکن 
است گله ها و طرح مشکلات زوجین از یکدیگر جلسه مشاوره را تحت تاثیر 
قرار بدهد. گاهی جو مشاوره آنقدر آشفته می شود که ممکن اثرات بدی داشته 
باشد و برای همین مدیریت مشاور و آموزش و تجربه او در این زمینه خیلی مهم 

است. اینکه هر دو زوج شنیده بشوند، هر دو تایید و تصدیق بشوند و حرف 
و رابطه هردو  اعتبارسنجی بشود از مهارتهای مشاور زوجی و یا زوج درمانگر 

است.
قطعا مثل برخی مشاوره های فردی، هیجان ها در اتاق مشاوره زوجی هم 
شدید است. با این تفاوت که خشم و غضب و دلسردی و یاس و ناامیدی نسبت 
به کسی بروز پیدا می کند که در اتاق مشاوره حی و حاضر است. برعکس 
در جلسات مشاوره فردی، فرد از کسی صحبت می کند که در جلسه حاضر 
نیست و ممکن است او را طوری قضاوت کند که به لحاظ ذهنی برای مشاور 
یک سوگیری اتفاق بیفتد. بروز همین احساسات در جلسات مشاوره زوجی 
برای درمانگر خیلی راحتتر و شفافتر قابل درک و مطالعه است چون هر دو فرد 

پیش روی او قرار دارند.
در اتاق جلسه زوج درمانی، زمانی که یکی از زوجین به مسائل زندگی اش 
اعتراض می کند، اغلب طرف مقابل به گفته های او معترض می شود. همین 
از  نشانه هایی  و  تعارضات  باشد،  هم  هیجانی  است  ممکن  که  مکالمات 
زندگی زوجین را برای درمانگر برملا می کند که به روند درمان زوجین بسیار 

کمک کننده است.
ب همین خاطر بی طرفی مشاور در مشاوره زوجی بسیار اهمیت است. 
مشاورین فردی عادت دارند که به روایت فرد از مشکلش توجه نامشروطی 
نشان بدهند و با بازخورد و وارسی کردن و پاسخ های همدلانه به فرد اطمینان 
بدهند که مشکل او را درک کرده، جدی گرفته و تجارب درونی او را پذیرفته اند. 
فرد،  صحبتهای  تایید  و  شنیدن  که  می دانند  خوبی  به  فردی  مشاورین 
عامل مهمی در تخلیه هیجانی فرد، اطمینان یابی دوباره و مقدمه ای برای 

آرامش بخشی و کشف دشواری ها و آشفتگی های عاطفی درمان جو است.
درحالی که در مشاوره با زوج ها چه در جلسات فردی و چه در جلسات 
مشترک، موقعیت پیچیده تر است. مشاور باید در همه حال موقعیت دوجانبه 
را حفظ کند و دائما با هردونفر ارتباط برقرار کند. این همان »بی طرفی« هست 
که درباره آن قبلا گفتم. بی طرفی نه به معنای دوری و فاصله گرفتن از مراجع؛ 
بلکه به این معنا که اطمینان پیدا کنیم که هر دونفر علی رغم دیدگاه های 
متفاوتی که درباره رویدادها و تجارب یکسان دارند، باور و شنیده شده اند. این 

موضوع در زوج درمانی خیلی خیلی مهم است.
اما گاهی یکی از زوجین تمایلی به حضور در جلسات مشاوره ندارد. در 

این مواقع رفتن یک نفر پیش مشاور بی فایده است؟
باید در مشاوره زوجی ملاحظات بیشتری را در نظر گرفت. واضح است که هر 
دو زوج به طور همزمان نمی توانند با مشاور تماس بگیرند و معمولا همسری که 
نگران تر است اول تماس می گیرد. گه گاه یکی از طرفین بدون اطلاع همسر 
درخواست مشاوره مشترک را ثبت می کند تا همسرش را در عمل انجام شده 
قرار بدهد. در این صورت اگر همسر به مشاوره بیاید احساس می کند با او بازی 

شده است و مقاومت می کند. احتمال دارد که حتی با مشاور سرلج بیفتد.
من معمولا در این مواقع تلاش می کنم آن احساس خوشایند شکل بگیرد. 
کاری که می کنم این است که از شخصی که درخواست مشاوره را ثبت کرده 
است می پرسم آیا همسرش از ماجرا خبر داشته است یا نه؟ و اگر خبر نداشت 
از او می خواهم که هرچه زودتر به همسرش خبر بدهد و بخواهد با من تماس 
بگیرد. در این فرآیند همسر مجاب می شود که از او برای شرکت در این جلسات 
مشاوره درخواست شده است و وقتی مشاور با او صحبت کرده است، هنگامی 

که با مشاور روبه رو بشود احساس نمی کند فضا یک طرفه است.
گاهی دلیل وخامت رابطه مربوط به یکی از همسران است. یعنی خیلی از 
اوقات هر دوطرف به یک اندازه در بروز مشکلات سهیم نیستند و نقش یکی 
بیشتر از آن یکی است. اما می بینیم که هر دو مسبب شکل گیری الگوهای 
تعاملی مخربی هستند که از کنترل خارج شده اند.  بنابراین اینجا زوج درمانگر 

و نوع عمل او بسیار مهم است.
چقدر امکان دارد شخصی با حضور در یک مشاوره فردی به مشکلات 

زندگی زناشویی خود کمک کند؟
اکثر مشکلاتی که افراد طی آن به مشاور مراجعه و در درمان فردی به آن 
اشاره می کنند به نحوی به رابطه زوجی آنها مربوط است. پژوهش های زیادی 
وجود دارد که از ارتباط مشاوره فردی با مسائل و مشکلات زوجی می گوید. 
که  درمان جویانی  درمان  که   می گوی  گارمن«  »آرن  نام  به  پژوهشگری 
مسائل ارتباطی خود را در مشاوره فردی به زبان می آورند یکی از اصلی ترین 

پیش بینی کننده های اختلاف و تعارض است.
درواقع درمانگران فردی که یک طرفه به قاضی می روند و فقط نیمی از 
داستان را می شوند، همزمان که درمان پیش می رود مشتری روایت های ناقص 
درمان جو می شوند. با درمان جویی که در محاصره تلقین دیگران است همدلی 
می کنند و از آنها می خواهند غول را به تنهایی به داخل چراغ برگردانند و به 
زندگی خود ادامه بدهند. حتی اگر این روش موفقیت امیز هم باشد، درمانگر 
به ندرت غول چراغ را می بیند و این فرمول باعث ایجاد رابطه پایدار فرد با زوج 

خود و ارتقای سلامت درمان جو نمی شود.
بنابراین باید بگوییم که اکثر مشکلات فردی در یک رابطه دونفره خودش را 
نشان می دهد. بدون تردید رابطه دونفره بر سلامت جسم و روان ما تاثیرگذار 
و...  عصبی  تنش های  وسواس ها،  شاید  اضطراب ها،  افسردگی ها،  است. 

ممکن است ریشه در رابطه زوجین با هم داشته باشد.
پژوهش های متعددی بارها نشان داده است که رابطه با کیفیت بین زوجین 
نه تنها پیش بینی کننده سلامت است بلکه التیام بیماری و عمر بیشتر را نوید 
می دهد. درطول سالها زوج درمانی بارها شنیده ام که دانشجویان گفته اند 
زوج درمانی دلهره آور است که البته پربیراه هم نیست. هیچ درمانگری دوست 
ندارد با دو اژدها روبه رو بشود که برای کشتن همدیگر از هیچ کاری دریغ 
نمی کنند. زوج درمانی پرچالش ترین و در عین حال رضایت بخش ترین کار 
یک مشاور است. وقتی زوجی را می بینیم باید حواسمان باشد که زن و شوهر 
روبه روی ما تجربه های متفاوت درونی دارند و گاهی با هدفهای متفاوتی پیش 
مشاور آمده اند. اگر مشاور بخواهد این رابطه را درمان کند، باید به چند سوال 
پاسخ بدهد. اینکه چه طور می خواهد یک تنه رابطه این زوج را تغییر بدهد، باید 
به حرف چه کسی در مشاجره آنها گوش داد، حق تایید و همدلی گرفتن برای 
کدام باید باشد و... اینها پرسش های اساسی هستند و یک زوج درمانگر باید بر 

آنها تسلط داشته باشد.
هیچ چیزی در درمان لذت بخش تر از این نیست که ببینیم زن و شوهر دوباره 
یکدیگر را پیدا کرده اند. چه پاداشی بهتر از اینکه حالا فرزندان این زوجین هم 
خوشحال هستند و بار دیگر والدین خود را کنار یکدیگر و بدون دعوا و منازعه 
می بینند. اینها همه محقق می شود اگر زوج درمانی به نحو احسن آموزش 

داده شده و اجرا بشود.

رابطه با کیفیت بین زوجین، سلامت و عمر بیشتر را تضمین می کند؛

آیا روزهای عاشقانه ی ما تمام می شود؟ 
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رییس سابق اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر این که دولت آینده باید در انتخاب اعضای 
تیم اقتصادی خود دقت کند، گفت: مجموعه تیم اقتصادی نباید از جریانات سیاسی 

انتخاب شوند؛ چراکه مدیران اقتصادی نباید کار سیاسی کنند.
رییس دولت سیزدهم در حالی سکان دولت را در دست خواهد گرفت که براساس 
آمارها، نرخ تورم بالای ۴۰ درصد و رشد نقدینگی در محدوده ۳۰ درصد قرار دارد. در 
چنین فضایی، یکی از وعده های انتخاباتی سید ابراهیمی رییسی، رساندن تورم به 

نصف میزان فعلی و پس از آن، تک رقمی کردن تورم بوده است.
اقتصاددانان معتقدند دولت آینده تحت شروطی می تواند کشور را از این معضل 
همیشگی و تورم بالا رها کند. یحیی آل اسحاق، رییس سابق اتاق بازرگانی و صنایع 
و معادن تهران، یکی از این شروط را تیم اقتصادی دولت می داند. به گفته او، دولت 

سیزدهم در انتخاب مدیران باید دقت و این موضوع را سیاسی نکند.
یحیی آل اسحاق در گفت وگو با خبرآنلاین درباره سیاست دولت سیزدهم برای مهار 
تورم، می گوید: اگر الزامات و علل و عوامل تورم تک رقمی دست به دست هم دهد، 
کاهش نرخ تورم شدنی است؛ همان طور که در همه جای دنیا این اتفاق افتاده است.

وی می افزاید: ما جزو کشورهایی در دنیا هستیم که گرفتار تورم هستیم. در بسیاری 
از کشورها در حال حاضر تورم تک رقمی است و در حداقل قرار دارد. این نشان می دهد 
که کاهش نرخ تورم شدنی است؛ منتها این که چگونه می شود به این هدف رسید، 
حتما نیاز به الزاماتی دارد و احتیاج به شناخت واقعیت های اقتصادی و عوامل تاثیرگذار 
است. بر همین اساس، سیاست ها و راهکارهایی که می خواهند الزاما اجرایی و توانایی 
اجرای آن را دارند، پیاده کنند. یک زمانی در تئوری راه هایی اعلام می شود، اما قدرت 

اعمال آن سیاست وجود ندارد.
مقابل سیاست ها قرار نگیریم

رییس سابق اتاق بازرگانی تهران تصریح می کند: به طور کلی مسایل اقتصادی، 
چه کنترل تورم و چه رشد اقتصادی، از موضوعاتی است که تا زمانی که تمام ظرفیت 

اقتصادی و اجتماعی کشور پشت آن نباشد، اجرایی نیست. یعنی فعالان اقتصادی 
و تاثیرگذاران اقتصادی باید این سیاست ها را باور داشته و گارد خود را برای اجرای آن 

سیاست ها باز کنند.
آل اسحاق عنوان می کند: اگر مقاومتی در مقابل سیاست ها به هر دلیلی وجود 
داشته باشد و مجموعه کسانی که بازیگران حوزه اقتصاد هستند، گارد خود را باز 
نکنند، سیاست ها اجرایی نخواهد شد. بر این اساس، شرط اول این است که یک 
سیاست جامعی باید وجود داشته باشد که همه ذی نفعان در آن سهیم باشند و 

سیاست را قبول داشته باشند.
وی متذکر می شود: نکته دوم این است که ما نباید مسایل اقتصادی را به صورت 
انتزاعی نگاه کنیم. تورم مثل تب است. فردی که تب می کند، امکان دارد صد جور 
ناهماهنگی در بدن داشته باشد که علامت آن تب باشد. در واقع براساس آنچه که 

در مسایل پزشکی وجود دارد، تب ممکن است علامت نارسایی های بهداشتی باشد.
رییس سابق اتاق بازرگانی تهران تاکید می کند: این که بگوییم تورم را به صورت 

انتزاعی کاهش می دهیم، درست نیست، بلکه برآیند یک سری مسایل است.
رشد تولید با نقدینگی هماهنگ باشد

آل اسحاق با بیان این که تورم ممکن است به دلیل حجم نقدینگی و عدم تناسب 
نقدینگی با تولید ناخالص داخلی ایجاد شود، می گوید: به عبارتی، مجموعه تولیدات 
کشور با حجم نقدینگی تناسب نداشته باشد و نقدینگی بیشتر از مقدار کالا باشد. 

یعنی اگر رشد تولید با رشد نقدینگی نامتناسب باشد، تورم ایجاد می شود.
وی می افزاید: اگر ما می خواهیم تورم را سامان دهیم، باید تولید ناخالص داخلی را 
هماهنگ با رشد نقدینگی کنیم؛ موضوعی که امروز گرفتار آن هستیم. اگر افزایش 
تولید ناخالص داخلی را در ۵ یا ۱۰ سال گذشته بررسی کنیم، متوجه می شویم که 
با قیمت های ثابت، تولیدمان نسبت به چند سال قبل هم پایین تر آمده است، ولی 
نقدینگی چند برابر شده است. بنابراین اگر ما بخواهیم تورم را کنترل کنیم، یک اصل 

آن این است که رشد تولید را با رشد نقدینگی هماهنگ و متناسب کنیم.
کسری بودجه چگونه جبران شود؟ 

رییس سابق اتاق بازرگانی تهران با بیان این که یکی از عوامل تورم، کسری بودجه 
است، می گوید: اگر درآمدها و هزینه های دولت با یکدیگر همخوانی نداشته باشد، 
این کسری بودجه باید به یک شکلی جبران شود. ممکن دولت با مقدار مالیاتی که 
دریافت می کند، هزینه هایش را جبران کند، یا از طریق فروش دارایی ها و یا از طریق 

اوراق قرضه به جبران هزینه هایش بپردازد تا به یک بالانسی برسد.
آل اسحاق می افزاید: در حال حاضر کسری بودجه بالا است، یعنی دولت ۶ ماه 
بیشتر درآمد برای پرداخت های خود ندارد. به عبارتی، کسری بودجه حدود ۵۰۰ هزار 

میلیارد تومان است. کسری بودجه را دولت چگونه می تواند جبران کند؟
وی عنوان می کند: دولت یا باید مالیات ها را افزایش دهد، یا دارایی های خود را 
بفروشد، یا از بانک مرکزی یا بانک ها استقراض کند. به مجرد این که دولت از بانک ها 
یا بانک مرکزی استقراض کند، پایه پولی بالا می رود و تورم ایجاد می شود. بنابراین اگر 
دولت می خواهد تورم را از این زاویه کنترل کند، باید برای کسری بودجه راهی پیدا 

کند.
رییس سابق اتاق بازرگانی تهران تصریح می کند: برای جبران کسری بودجه، دولت 
می تواند بخشی از تعهدات خود را کنار بگذارد و در بخشی از وظایفی که انجام می دهد 

را از ظرفیت بخش خصوصی استفاده کند.
آل اسحاق متذکر می شود: دولت باید برای جبران کسری بودجه راه حل پیدا کند، 
اما اگر راه حل ها منتهی به این شود که استقراض داشته باشد، نتیجه ای جز مضاف 

شدن تورم ندارد.
پرچالش ترین بخش، معیشت مردم است

رییس سابق اتاق بازرگانی تهران با بیان این که برای محاسبه تورم، بانک مرکزی ۳۰۰ 
قلم کالا را در نظر می گیرد، می گوید: اگر در این ۳۰۰ قلم کالا ریز شویم، ۵ حوزه است 
که مسایل اولویت دار دولت بعدی خواهد بود. یعنی دولت بعدی یکی از مشکلاتی 
که با آن روبه رو خواهد بود، معیشت مردم است. مسکن، بهداشت، آموزش، پوشاک و 
خوراک، تورم حدود ۷۰ درصد دارد. تورم عمومی ۴۰ درصد است، ولی وارد مشکلات 
مردم شویم، متوجه می شویم ۷۰ درصد هزینه هایشان مربوط به این ۵ قلم است که 

تورمی بیش از ۶۰، ۷۰ درصد دارد.
آل اسحاق با اشاره به نرخ ارز، می افزاید: نرخ ارز اگر نرخ تعادلی بین صادرات و 
واردات و به طور کلی با تعادل اقتصادی همراه نباشد، یکی از عوامل تورم خواهد بود. 
برای مثال، اگر نرخ تعادلی اقتصادی کشور یعنی صادرات و واردات و اقتصاد، دلاری 
در حدود ۱۵ هزار تومان باشد، اما دلار در بازار ۲۵ هزار تومان شود، این فاصله نرخ ارز 

تورم زا است. اگر نقطه تعادلی وجود داشته باشد، تورم ایجاد نمی شود.
وی تصریح می کند: البته مسایل خارجی و مذاکرات و برجام، در رابطه با مسایل 
داخلی نقش دارد. اگر چالش های بین المللی حل شود، خیلی از مسایل نیز حل 

می شود؛ وگرنه چالش ها به قوت خود باقی خواهد ماند.
شروط کاهش نرخ تورم چیست؟ 

رییس سابق اتاق بازرگانی تهران می گوید: در حال حاضر این سوال مطرح است که 
با این شرایط و مجموعه محدودیت ها، امکان کاهش تورم وجود دارد؟ شدنی است؛ 

اما شروطی نیاز دارد.
آل اسحاق با بیان این که یکی از این شروط، استفاده از ظرفیت های اجتماعی و 
اقتصادی کشور است، می افزاید: این که دولت سیزدهم می تواند از این ظرفیت های 
اقتصادی استفاده کند، مطرح است. اگر دولت آینده بتواند از ظرفیت ها استفاده کند، 

امکانات بالقوه ما حتما می تواند مشکلات را حل کند.
وی می افزاید: دولت بعدی چند مشخصه مثبت دارد و اولین آنها، هماهنگی قوا 
است. این وحدتی که به هر دلیلی ایجاد شده، باعث می شود تعارضاتی که دولت های 

قبلی با آن روبه رو بودند، نداشته باشد. این نقطه قوت بسیار بالایی است.
رییس سابق اتاق بازرگانی تهران با بیان این که در رابطه با شخص آقای رییسی به 
دلیل سابقه کاری که در قوه قضاییه داشته، یک نوع اعتماد عمومی به توانایی مدیریت 
او وجود دارد، تصریح می کند: از نظر آورده های اقتصادی نیز باید بگویم که بین حدود 
۶۰ تا ۷۰ میلیارد دلار پول منجمد شده خارج از کشور وجود دارد. در رابطه با تامین 
کالای اساسی با ارز ۴۲۰۰ تومان یا نرخ بیشتر نیز حداقل تا ۵، ۶ ماه تا آن جایی که 

اطلاع دارم، مشکلی وجود ندارد. اما مشکل در نظام توزیع است.
آل اسحاق با تاکید بر این که باید زنجیره تامین را به مدیریت کنیم، عنوان می کند: 
در رابطه با توانایی های مدیریتی و مجموعه تصمیم سازان، اگر تیم اقتصادی دولت 
هماهنگ و هم جهت و هم سیاست باشند، مشکلات حل خواهد شد. اما اگر هر 
یک از اعضای کابینه یک ایده داشته باشند، هر چرخ اقتصاد به یک جهت می رود. 

اولین شرط تیم مدیریتی این است که اعضای تیم اقتصادی دولت با یکدیگر در همه 
سیاست های اقتصاد، هم جهت باشند. این طور نباشد که یک نفر به سیاست های پولی 
و ارزی توجه کند و فرد دیگری بگوید سیاست توسعه تجارت دارد. عدم هماهنگی بین 
سیاست های تجاری و بانک مرکزی، سیستم را برهم می زند. اولویت ها و ماموریت ها 

باید هم جهت باشد.
اعضای کابینه باید شناخت کافی از شرایط روز را داشته باشند

وی متذکر می شود: شرط بعدی این است که اعضای کابینه دولت، از توانایی های 
حرفه ای لازم برخوردار باشند. نمی شود که یک نفر مسوول وزارت صمت باشد، اما 
وضعیت موجود بخش صنعت را نشناسد. نمی شود که یک نفر مسوول بخش بازرگانی 
و اصناف و واردات و صادرات را باشد، اما به روز با وضعیت آشنایی نداشته باشند. 
کسانی که وارد وزارتخانه می شوند، فرصت این که بخواهند تازه شناخت پیدا کنند، 
ندارند. از روز اول باید راهکار داشته باشند و شناخت کافی شرایط روز را داشته باشند.

رییس سابق اتاق بازرگانی تهران با بیان این که اعضای کابینه دولت باید تجربه، دانش 
و توانایی های فردی نسبت به موضوع داشته باشند، می گوید: این موضوع خیلی مهم 
است. موضوعات اقتصادی پیچیدگی های خاص خود را دارد و روش های خاص خود 
را می طلبد. برای مثال، فردی که می خواهد مسوول بانک مرکزی باشد، باید به این 

حوزه مسلط باشد. یعنی افراد غیرمسلط به روز را نباید به کار گرفت.
خیلی  مدیران  از  برخی  است.  افراد  روحیه  دیگر،  نکته  می افزاید:  آل اسحاق 
محافظه کار هستند و جسور و ریسک پذیر نیستند. این مدیر برای امروز اقتصاد ما 
مناسب نیست. ما کسی را می خواهیم که دلش را به دریا بزند؛ منتها اقدامات عقلایی 

داشته باشد.
وی عنوان می کند: در حال حاضر باید ایده ها و نظریات با روش ها و منش های 
تئوری های  دولت،  کابینه  اعضای  یعنی  باشد.  همراه  جامعه  قبول  مورد  انقلابی 
اقتصادی را بلد باشند، دانش لازم را داشته باشند و روش و نوع انتظارات جامعه را هم 

در نظر بگیرند.
رییس سابق اتاق بازرگانی تهران تاکید می کند: در انتخاب مدیران باید فکر کرد و 
این موضوع را سیاسی نکنیم، اگر مجموعه تیم اقتصادی از جریانات سیاسی انتخاب 
شوند، با مشکل روبه رو می شویم. مدیران اقتصادی نباید کار سیاسی کنند. برای مثال، 
اگر روی تولید می خواهد کار کند، نباید براساس شاخص های حزبی و سیاسی عمل 

کند؛ منافع ملی را باید بدون نگاه سیاسی در نظر بگیریم.
شناخت واقعیت های اقتصاد ایران آن گونه که هست

می توانیم  بگیریم،  نظر  در  را  جوانب  این  همه  اگر  می شود:  متذکر  آل اسحاق 
راهکارهایی برای حل مشکلات اقتصاد پیدا کنیم.

وی می گوید: در کل باید واقعیت های اقتصاد ایران را آن گونه که هست، بشناسیم؛ 
نه از دید زاویه حزبی و گروهی و مقطعی. از سوی دیگر، مدیران اقتصادی، حرفه ای و 

علمی باشند.
رییس سابق اتاق بازرگانی ایران تصریح می کند: مساله بعد، اعمال اقتدار برای انجام 
اهداف و برنامه ها است. یعنی رییس جمهور قدرت را اعمال کند. به عبارتی، بازرسی، 
بازخواهی، تشویق و تنبیه داشته باشد. اعمال اقتدار، نخ تسبیه همه این قضایا است. 
در حال حاضر مصوبات بسیاری وجود دارد، اما اقتدار اجرای آن وجود ندارد. مجلس 

ابلاغ کرده، دولت هم ابلاغ کرده، اما به اجرای مصوبات عمل نمی شود.

هشدار رییس سابق اتاق بازرگانی تهران به رییس دولت سیزدهم؛

تیم اقتصادی را از جریانات سیاسی و حزبی انتخاب نکنید

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند.
۱-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۰۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۷۴ 
مربوط به علی حسین سلیمی امرود فرزند ابوالفتح در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۲/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۳۴/۲۳۲ و ۱۰۹۳۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد صابری و محمد صادق آل اسحاق از سند قطعی ۳۴۱۹۵ 

مورخ ۳۲/۰۳/۲۶ دفترخانه ۱۵ قم بامناصفه نسبت به سهم هر یک )م الف ۱۰۴۰۳(
۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۰۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۰۸۹ 
مربوط به حامد مفیدی فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۰۰/۵۴ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۵۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۶۸۴۸ 

مورخ ۹۷/۰۹/۱۰ دفترخانه ۷۵ قم)م الف ۱۰۴۰۴(
۳- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۰۵۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۰۹۹ 
مربوط به فاطمه صادق پور فردوئی فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۶۹/۴۸ 
مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۸۹اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره ۱۳۵۴۷۵ مورخ ۱۳۹۷/۰۵/۰۱ دفترخانه ۱۵ قم )م الف ۱۰۴۰۵(
۴-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۹۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۰۷ 
مربوط به ابوالفضل رضازاده فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۷/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره ۹ و ۱۰۲۲۹/۸اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 
شماره ۱۷۸۳۶۹ مورخ ۱۳۹۳/۰۶/۰۶ دفترخانه ۳ قم از پلاک ۱۰۹۲۹/۸ اصلی نسبت به ۵۵/۲۰ 
مترمربع و سند قطعی به شماره ۱۸۶۲۹۸ مورخ ۱۳۹۶/۰۶/۱۶ دفترخانه ۳ قم از پلاک ۱۰۹۲۹/۹ 

اصلی نسبت به ۵۲/۳۰ مترمربع)م الف ۱۰۴۰۶(
۵- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۴۶۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۲۱۷ 
مربوط به حسین اولیائی زاده فرزند رحمت اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۲ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۴۵۸اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

۳۲۶۸۳ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۳ دفترخانه ۴۰ قم )م الف ۱۰۴۰۷(
۶- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۸۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۴۹ 
مربوط به علی زمانی کیا فرزند حسینعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴۵ مترمربع پلاک 
شماره ۷۳۰۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 
در دفتر ۲۸۸ صفحات ۵۶۵ و ۵۶۸ و ۵۷۱ و ۵۷۴ به موجب سند قطعی ۳۸۹۴۲ مورخ ۱۳۸۷/۱۰/۰۵ 

دفترخانه ۱۴ قم)م الف ۱۰۴۱۲(
۷-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۲۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۷۷ 
مربوط به اکرم حسن زاده اصفهانی فرزند غلامعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۴/۳۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۳۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره ۳۲۰۹۳ مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۱۰ دفترخانه ۴۰ قم)م الف ۱۰۴۱۳(
۸-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۰۶۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۶۲ 
مربوط به معصومه جانبان فرزند حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۸۵/۲۰مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۰۰۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از رضا رنجبران)م الف ۱۰۴۱۴(
۹- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۸ 
مربوط به سیدامیرحسینی جمکرانی فرزند سیداصغر در دو سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ۴۱۸۰۳ مترمربع پلاک شماره ۴۹۶ و ۴۹۷ فرعی از یک اصلی واقع در 

قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ۱-نسبت به پلاک ۴۹۷ فرعی از یک 
اصلی از علی اصغر محمد امینی به موجب رونوشت از سند قطعی ۴۹۶۵۹ مورخ ۵۵/۰۸/۰۸ دفترخانه ۳ 
قم و از طرف مورث، مرحوم سید اصغر حسینی جمکرانی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۳۵۵۲۱ 
مورخ ۵۶/۰۶/۳۰ دفترخانه ۱۵ قم و به موجب دادنامه حصر وراثت ۲۲۱۴ مورخ ۹۳/۰۸/۲۱ نسبت به ۵ 
هزار مترمربع ۲-نسبت به پلاک ۴۹۶ فرعی از یک اصلی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۱۹۱۲۱ 

مورخ ۹۹/۰۵/۰۵ دفترخانه ۷۷ قم نسبت به بیست هزار سهم کل سهم همه وراث( )م الف ۱۰۴۱۵(
۱۰-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۱۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۷ 
مربوط به سیدمحمدشریف حسینی جمکرانی فرزند سیداصغر در دو سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۴۱۸۰۳ مترمربع پلاک شماره ۴۹۶ و ۴۹۷ فرعی از یک اصلی واقع 
در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ۱-نسبت به پلاک ۴۹۷ فرعی 
از یک اصلی از علی اصغر محمد امینی به موجب رونوشت از سند قطعی ۴۹۶۵۹ مورخ ۵۵/۰۸/۰۸ 
دفترخانه ۳ قم و از طرف مورث، مرحوم سید اصغر حسینی جمکرانی خریداری به موجب سند قطعی 
مورخ  وراثت ۲۲۱۴  حصر  دادنامه  موجب  به  و  قم  دفترخانه ۱۵  مورخ ۵۶/۰۶/۳۰  شماره ۳۵۵۲۱ 
۹۳/۰۸/۲۱ نسبت به ۵ هزار مترمربع ۲-نسبت به پلاک ۴۹۶ فرعی از یک اصلی خریداری به موجب 
سند قطعی شماره ۱۹۱۲۱ مورخ ۹۹/۰۵/۰۵ دفترخانه ۷۷ قم نسبت به بیست هزار سهم کل سهم همه 

وراث )م الف ۱۰۴۱۶(
۱۱-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۰۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۳ 
مربوط به سیدرشید حسینی فرزند سیداصغر در دو سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ششدانگ ۴۱۸۰۳ مترمربع پلاک شماره ۴۹۶ و ۴۹۷ فرعی از یک اصلی واقع در قم بخش ۴ 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ۱- نسبت به پلاک ۴۹۷ فرعی از یک اصلی از 
علی اصغر محمد امینی به موجب رونوشت از سند قطعی ۴۹۶۵۹ مورخ ۵۵/۰۸/۰۸ دفترخانه ۳ قم و از 
طرف مورث، مرحوم سید اصغر حسینی جمکرانی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۳۵۵۲۱ مورخ 
۵۶/۰۶/۳۰ دفترخانه ۱۵ قم و به موجب دادنامه حصر وراثت ۲۲۱۴ مورخ ۹۳/۰۸/۲۱ نسبت به ۵ هزار 
مترمربع ۲-نسبت به پلاک ۴۹۶ فرعی از یک اصلی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۱۹۱۲۱ مورخ 

۹۹/۰۵/۰۵ دفترخانه ۷۷ قم نسبت به بیست هزار سهم کل سهم همه وراث()م الف ۱۰۴۱۷(
۱۲-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۱۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۲ 
مربوط به اکرم السادات حسینی فرزند سیداصغر در یک سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ ۴۱۸۰۳ مترمربع پلاک شماره ۴۹۶ و ۴۹۷ فرعی از یک اصلی واقع در قم 
بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ۱- نسبت به پلاک ۴۹۷ فرعی از یک 
اصلی از علی اصغر محمد امینی به موجب رونوشت از سند قطعی ۴۹۶۵۹ مورخ ۵۵/۰۸/۰۸ دفترخانه ۳ 
قم و از طرف مورث، مرحوم سید اصغر حسینی جمکرانی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۳۵۵۲۱ 
مورخ ۵۶/۰۶/۳۰ دفترخانه ۱۵ قم و به موجب دادنامه حصر وراثت ۲۲۱۴ مورخ ۹۳/۰۸/۲۱ نسبت به ۵ 
هزار مترمربع ۲-نسبت به پلاک ۴۹۶ فرعی از یک اصلی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۱۹۱۲۱ 

مورخ ۹۹/۰۵/۰۵ دفترخانه ۷۷ قم نسبت به بیست هزار سهم کل سهم همه وراث( )م الف ۱۰۴۱۸(
۱۳-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۱۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۶ 
مربوط به منیرالسادات حسینی فرزند سیداصغر در یک سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ ۴۱۸۰۳ مترمربع پلاک شماره ۴۹۶ و ۴۹۷ فرعی از یک اصلی واقع در قم 
بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ۱- نسبت به پلاک ۴۹۷ فرعی از یک 
اصلی از علی اصغر محمد امینی به موجب رونوشت از سند قطعی ۴۹۶۵۹ مورخ ۵۵/۰۸/۰۸ دفترخانه ۳ 
قم و از طرف مورث، مرحوم سید اصغر حسینی جمکرانی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۳۵۵۲۱ 
مورخ ۵۶/۰۶/۳۰ دفترخانه ۱۵ قم و به موجب دادنامه حصر وراثت ۲۲۱۴ مورخ ۹۳/۰۸/۲۱ نسبت به ۵ 
هزار مترمربع ۲-نسبت به پلاک ۴۹۶ فرعی از یک اصلی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۱۹۱۲۱ 

مورخ ۹۹/۰۵/۰۵ دفترخانه ۷۷ قم نسبت به بیست هزار سهم کل سهم همه وراث( )م الف ۱۰۴۱۹(
۱۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۰۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۴ 
مربوط به سیده اعظم حسینی جمکرانی فرزند سیداصغر در یک سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۴۱۸۰۳ مترمربع پلاک شماره ۴۹۶ و ۴۹۷ فرعی از یک اصلی واقع 
در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ۱- نسبت به پلاک ۴۹۷ فرعی 
از یک اصلی از علی اصغر محمد امینی به موجب رونوشت از سند قطعی ۴۹۶۵۹ مورخ ۵۵/۰۸/۰۸ 
دفترخانه ۳ قم و از طرف مورث، مرحوم سید اصغر حسینی جمکرانی خریداری به موجب سند قطعی 
مورخ  وراثت ۲۲۱۴  حصر  دادنامه  موجب  به  و  قم  دفترخانه ۱۵  مورخ ۵۶/۰۶/۳۰  شماره ۳۵۵۲۱ 
۹۳/۰۸/۲۱ نسبت به ۵ هزار مترمربع ۲-نسبت به پلاک ۴۹۶ فرعی از یک اصلی خریداری به موجب 
سند قطعی شماره ۱۹۱۲۱ مورخ ۹۹/۰۵/۰۵ دفترخانه ۷۷ قم نسبت به بیست هزار سهم کل سهم همه 

وراث( )م الف ۱۰۴۲۰(
۱۵-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۰۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۳۵ 
مربوط به سیده مهشید حسینی فرزند سیداصغر در یک سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ ۴۱۸۰۳ مترمربع پلاک شماره ۴۹۶ و ۴۹۷ فرعی از یک اصلی واقع در قم 
بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ۱- نسبت به پلاک ۴۹۷ فرعی از یک 
اصلی از علی اصغر محمد امینی به موجب رونوشت از سند قطعی ۴۹۶۵۹ مورخ ۵۵/۰۸/۰۸ دفترخانه ۳ 
قم و از طرف مورث، مرحوم سید اصغر حسینی جمکرانی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۳۵۵۲۱ 
مورخ ۵۶/۰۶/۳۰ دفترخانه ۱۵ قم و به موجب دادنامه حصر وراثت ۲۲۱۴ مورخ ۹۳/۰۸/۲۱ نسبت به ۵ 
هزار مترمربع ۲-نسبت به پلاک ۴۹۶ فرعی از یک اصلی خریداری به موجب سند قطعی شماره ۱۹۱۲۱ 

مورخ ۹۹/۰۵/۰۵ دفترخانه ۷۷ قم نسبت به بیست هزار سهم کل سهم همه وراث( )م الف ۱۰۴۲۱(
۱۶-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۱۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۲۷ 
مربوط به ناهید باباعلیء فرزند عزت اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۹۰/۱۴۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۱۱۵۱)م الف ۱۰۴۳۹(
۱۷- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۶۰۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۲۶ 
مربوط به مهدی عباسی فرزند علی محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۴۷۳ اصلی واقع در قم بخش۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

مهدی تشکری نیا از سند قطعی ۳۵۹۵۷ مورخ ۵۳/۰۴/۲۵ دفترخانه ۵ قم )م الف ۱۰۴۴۰(
۱۸-رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۰۶۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۴۴ 
مربوط به سلامه موسوی فرزند حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۸ مترمربع پلاک 
شماره ۳۴۵۴ اصلی واقع در قم بخش۱حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۵۰۴۰ 

مورخ ۱۳۹۹/۰۴/۲۱ دفترخانه ۵ قم )م الف ۱۰۴۴۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول:۱۴۰۰/۰۴/۱۳
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۴/۲۹
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۱۰۰ شماره  ۱-رأی 
ابوطالب  فرزند  سلطانی  زهرا  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۲۱
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
۵۹/۶۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۳۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵۰۳ دفتر ۴۱)م 

الف۱۰۴۰۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۱۲۲ شماره  ۲-رأی 
محمد  فرزند  قراگزلو  اله  روح  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۷۲
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
۹۰/۵۲مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۰۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بهروز محمدی طی 

سند قطعی شماره ۱۴۵۳۱۱ مورخ ۹۲/۲/۲۹ دفترخانه ۱۲ قم)م الف۱۰۴۰۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۶۰۹ شماره  ۳-رأی 
در۴  علی  فرزند  کریمی  مصطفی  به  مربوط   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۳۵۵
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۰مترمربع پلاک شماره  ۲۱۸۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فخرالسادات اقائی ثبت دفتر 

۱۸ صفحه ۵۵۰)م الف۱۰۴۱۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۶۰۷ شماره  -۴رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۳۵۴ مربوط به شهلا صفائی فرزند محمد نبی در۲ 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ 
مترمربع پلاک شماره ۲۱۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فخرالسادات آقائی ثبت دفتر ۱۸ 

صفحه ۵۵۰)م الف۱۰۴۱۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۹۰۶ شماره  ۵-رأی 
غلامعلی  فرزند  رحیمی  هاجر  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۷۳

مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
۶۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فخرالسادات آقایی 

صفحه ۵۵۰ دفتر ۱۸)م الف۱۰۴۴۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۵۸۶ شماره  ۶-رأی 
محمود  فرزند  عبادی  صدقعلی  به  مربوط   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۴۲
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
۹۷مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۷۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی بیگدلی آذری ورثه 

مرحوم رضا بیگدلی صفحه ۴۴۹ و ۴۵۲ دفتر۲۶) الف۱۰۴۴۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۰۰ شماره  ۷-رأی 
در  زیداله   فرزند  جوانبخت  ولی  به  مربوط   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۰۶
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  قسمتی 
۵۷مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۲ و ۱۹۷۳ اصلی که طبق بخشنامه 
سازمان به پلاک ۱۹۷۳ اصلی تبدیل شده است واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه امینی 
صفحه ۶۷ دفتر ۴۰)م الف۱۰۴۴۱(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۴/۱۳ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴00/0۴/2۹
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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کارشناس فوتبال کشورمان گفت: اصلا اینگونه نیست که تمام اتفاقات فوتبال 
کشورمان به سود یک تیم باشد. 

مجید جلالی در گفت وگویی، درباره استفاده برخی تیم های لیگ برتری 
در هفته های اخیر از واژه هایی مثل برابری، عدالت و... و طعنه زدن به تیم 
اعتماد  درجه  آمدن  پایین  خاطر  به  موضوع  این  داشت:  اظهار  پرسپولیس 
در فوتبال کشورمان است. بعد از هر هفته و هر بازی، برخی باشگاه ها درباره 
داوری، سازمان لیگ، فدراسیون فوتبال یا علیه هم بیانیه می دهند. دلیل این 
موضوع پایین آمدن درجه اعتماد است. وقتی یک تیم مسابقه ای را از دست 
می دهد پیش خود فکر می کند به دلایلی که تقصیر خودش نبوده، شکست 

خورده است.
وی افزود: این تیم ها بر اساس یک سوءظن مسائلی مثل اشتباهات داوری، 
جلو و عقب بودن برنامه ها،  دیرتر یا زودتر بازی کردن یک و ... را مطرح می کنند و 
با حساب کردن دلیل همه این مسائل، می بینیم فقدان اعتماد نسبت به داوری، 
برنامه ریزان، فدراسیون فوتبال و فضاهای موجود در فوتبال چنین شرایطی 

ایجاد کرده است.  کارشناس فوتبال کشورمان خاطرنشان کرد: بخشی از دلیل 
این بی اعتمادی نقص قانون است و بخشی هم تجربیات گذشته. همه ما در 
فوتبال هستیم و موضوعاتی در ذهن داریم که طبق آن می گوییم فلان سال این 
جوری یا آن جوری شد و الان هم همین اتفاق می افتد. البته تا حدی هم ارتباط 
نداشتن بین فدراسیون، بخش داوری و باشگاه ها سبب ایجاد چنین شرایطی 
شده است. اگر هر از گاهی فدراسیون جلساتی برگزار کرده تا مربیان و داوران دور 
هم جمع شوند و حرف های خود را بزنند، چنین مسائلی کمتر پیش می آید. عدم 

ارتباط گیری فضای بی اعتمادی را افزایش خواهد داد.
جلالی در باره اینکه آیا این مسائل صرفا به سود یک تیم است توضیح داد: 
اصلا این طور نیست که این موارد به سود یک تیم خاص باشد. تجربه به من 
می گوید در این فوتبال به ازای هر یک دوست ده دشمن دارید. خودتان هم 
دلیلش را نمی دانید و نمی فهمید به چه دلیل با شما دشمنی می کنند. این 
موضوع برای همه است و فقط شامل یک عده نمی شود. هیچ وقت نباید اینگونه 
حساب کنیم که همه چیز به سود یک تیم است، اگر سرجمع مسائل را در نظر 

بگیریم، می بینیم همه به خودمان ضربه می زنیم.
سرمربی سابق تیم های پیکان و نساجی در باره اینکه به نظر می رسد برخی 
مواقع اظهارات مربیان و تیم های بازنده پس از هر مسابقه درباره طرفداری از 
یک تیم خاص برای دلخوش کردن هواداران و پوشش ضعف خود است، عنوان 
کرد: دلیل این موضوع خیلی روشن است. بی اعتمادی معمولا سوءظن می آورد 
و سوءظن هم توهم توطئه. وقتی به هیچ بخشی از فوتبال اعتماد ندارید، فکر 
می کنید همه علیه تان هستند. این موضوع تبدیل به توهم توطئه می شود و 
می گویید همه علیه من هستند. بلافاصله پس از پایان بازی اگر برنده شوید به 
پای خودتان می گذارید و اگر شکست بخورید، با خود می گویید همه عواملی 
که با من بد بودند، تلاش کردند برنده نشوم. منشأ همه این مسائل بی اعتمادی 

است.
جلالی در باره اینکه آیا بهتر نیست در شرایط فعلی فوتبال ایران  و با توجه به 
مقدور نبودن استفاده از سیستم VAR، با استفاده از سیستم آفلاین تنش های 
موجود در داوری را کاهش داد، گفت: استفاده از تکنولوژی خیلی می تواند 
کمک کند. در بازی همین شب گذشته ایتالیا مقابل بلژیک دیدیم گلی که 
لئوناردو بونوچی در دقایق ابتدایی به ثمر رساند، داور سالم اعلام کرد و توپ را به 
وسط زمین آورد اما پس از بررسی توسط سیستم VAR گل مردود شد و گفتند 

آفساید بوده است. همه این موضوع را پذیرفتند.
وی ادامه داد: البته در مورد استفاده از سیستم آفلاین باید بگویم در باره همین 
موضوع هم مسائلی مطرح خواهد شد، زیرا از زوایای مختلف صحنه را نداریم و 
فقط صحنه را از یک زاویه می بینیم. شاید یک تیم یا فردی از زاویه دیگری فیلم 
داشته باشد و با استفاده از همان فیلم ثابت کند، حرفش درست است. زمان 
سرمربی گری من در تیم پیکان در دقیقه ۱۵ بازی با استقلال یک کرنر زدیم که 
داور به سود ما اعلام پنالتی کرد. این بازی در ورزشگاه شهر قدس برگزار می شد 
و همه عوامل برگزاری بازی و نیمکت نشین های استقلال اعتراض کرده و گفتند 

پنالتی درست نبود. داور تصمیم خود را بازگرداند و پس از آن ما معترض شدیم.
کارشناس فوتبال کشورمان عنوان کرد: از دید من هم گل بازی اخیر استقلال 
مقابل آلومینیوم درست بود. فرهاد مجیدی هم با نشان دادن تصویر از طریق 
گوشی موبایل به داور می گفت این گل درست بوده اما این موضوع نمی تواند 
ملاک قرار بگیرد. زیرا احتمال دارد از زاویه دیگری همان تصویر را نشان داده و 

مشخص شود گل سالم نبوده است.
جلالی گفت: در همین مسابقات اخیر یورو می بینیم یک صحنه را از ۶-۵ زاویه 
نشان می دهند و سپس صحت و یا نادرستی تصمیم داور مشخص می شود. به 
همین دلیل می طلبد زودتر سیستم VAR را وارد ایران کنیم. البته باشگاه هایی 
که برای جذب یک بازیکن مبالغی بین ۵ تا ۱۲ میلیارد تومان هزینه می کنند، 
خودشان باید تجهیزات این سیستم را هم خریداری کنند. می توانند بودجه ای 
را با هم جمع آوری کرده و تجهیزات سیستم VAR را داخل استادیوم هایشان 

قرار بدهند.

مجید جلالی: 

اتفاقات لیگ برتر به سود یک تیم خاص نیست  بیانیه استقلال خطاب به خداداد افشاریان:

 توان عذرخواهی ندارید، سکوت کنید!
سایت باشگاه استقلال نوشت: باشگاه استقلال به اظهارات سرپرست کمیته داوران 
در مورد درست بودن گل ارسلان مطهری در دیدار با آلومینیوم اراک توضیحاتی ارائه 

کرد.
 خداداد افشاریان سرپرست کمیته داوران درباره قضاوت مهدی سیدعلی در بازی 

استقلال و آلومینیوم مطالبی را عنوان کرد که ذکر این نکات ضروری به نظر می رسد:
۱ - باشگاه استقلال درک می کند که خداداد افشاریان به واسطه سمتش، شاید 
نتواند علیه داوران موضع بگیرد و به همین دلیل انتظار می رود ایشان وقتی توان 

عذرخواهی ندارند، از ارائه اطلاعات نادرست هم خودداری کنند.
۲ - آقای افشاریان بر اساس کدام فیلم می گویید توپ به پای قایدی برخورد کرده؟ 
در فیلمی که دوربین پشت دروازه ضبط کرده، مشخص است توپ به پای قایدی 

برخورد نکرده است.
۳ - جالب است که آقای افشاریان بدانند کمک داور بازی وقتی توپ به مطهری 
رسید، پرچم را به نشانه آفساید بالا برد و برخلاف ایشان معتقد نبود که توپ به قایدی 

برخورد کرده است.
۴ - مهدی سیدعلی بارها و بارها در این بازی سوت های اشتباهی زد که می توانست 
منجر به شکست استقلال شود. در یک صحنه او خطایی هند اسماعیلی چسبیده 
به محوطه جریمه را گرفت که می توانست منجر به باز شدن دروازه استقلال شود. 
این درحالی بود که چند ثانیه قبل خطای واضح بازیکن آلومینیوم بر روی رضاوند و 
اسماعیلی گرفته نشده بود و همین عدم اعلام خطا منجر به برخورد توپ با دست 

اسماعیلی شد.
۵ - ای کاش آقای افشاریان به جای ۲۰ بار دیدن صحنه گل سالم استقلال، یک 
بار بازی را در خلوت نگاه می کرد و می دید مهدی سیدعلی چندبار با سوت های 
اشتباهش مانع از بازیسازی استقلال شد و چندبار باعث ایجاد فرصت گلزنی برای 
آلومینیوم شد. آقای افشاریان به خوبی می دانند چندین اشتباه پیاپی و حتی به ظاهر 
بی اهمیت تا چه حد روی بازیکنان و کادرفنی یک تیم اثر گذار است و انتظار می رود 
وقتی تا این سطح اشتباهات داوری را می بینیم، اگر اشتباهات را قبول نمی کنیم، 

منکر آن ها هم نشویم.
۶ - نیمکت تیم فوتبال استقلال به واسطه تاکیدات چندباره آقای مجیدی، از 
آرام ترین نیمکت هاست و حتی در همین بازی با آلومینیوم هم ایشان بارها از نیمکت 
نشینان و سکونشینان تیمش خواست به داور اعتراضی نکنند ولی ظاهرا این نوع رفتار 
منجر به تضییع حق تیم استقلال شده و نمونه آن را در هفته های گذشته هم دیدیم.«

حسین فرزامی :

گوش شنوایی برای استقلال نیست
عضو پیشین هیئت مدیره باشگاه استقلال با بیان اینکه آبی ها مشکلات زیادی را 
متحمل شدند اما این اتفاقات تمام شدنی نیست، گفت: گوش شنوایی برای استقلال 

وجود ندارد تا معضلات این تیم را بشنود.
حسین فرزامی در مورد شرایط این روزهای استقلال، گفت: آبی ها چند سالی است 
که مشکلات زیادی را تحمل می کنند بخصوص در ماه های اخیر اتفاقات ریز و درشتی 
در استقلال رخ داده و هر روز که می گذرد شرایط سخت تر می شود اما گوش شنوایی 
برای شنیدن مشکلات استقلال وجود ندارد و هر چه پیشکسوتان یا هواداران در این 

خصوص اعتراض می کنند مشکلی از استقلال حل نمی شود.
عضو پیشین هیئت مدیره باشگاه استقلال در پاسخ به این سئوال که آیا تغییرات 
هیئت مدیره می تواند برای استقلال مثمر ثمر باشد؟ گفت: تغییر در هیئت مدیره 
زمانی می تواند مفید باشد که همه امکانات برای کار کردن فراهم باشد. مسئله اصلی 
که این روزها استقلال را تحت الشعاع و به حاشیه برده، مشکلات مالی است؛ تا این 
اتفاقات حل نشود، هیچ اتفاقی در استقلال رخ نمی دهد حتی اگر هیئت رئیسه 
عوض شود، وقتی مطالبات بازیکنان پرداخت نشده و پولی در باشگاه باشد، تغییرات 
فایده ای نخواهد داشت بنابراین نیاز است مدیران استقلال به دنبال این باشند تا قبل 
از هر کاری مطالبات بازیکنان را پرداخت کنند تا آنها تمرکز خود را برای تمرینات و 

ادامه بازی ها بگذارند.
فرزامی با بیان اینکه نباید مجیدی تنها بماند و تمام کارها را خودش انجام دهد، 
گفت: فرهاد از جنس استقلال است. او سال ها شرایط خوب و بد آبی ها را درک کرده؛ 
بی پولی ها و اتفاقات زیادی را در استقلال لمس کرده و می داند چگونه عمل کند. اگر 
او به هواداران پاداش می دهد به دلیل بازگشت آرامش به تیم است؛ کاری که مسئولان 

باید انجام دهند، مجیدی برای اتحاد تیم انجام می دهد.
 متأسفانه به جای آنکه تمرکز وی بر روی تمرینات و کارهای تاکتیکی باشد، باید 
به دنبال پرداخت پاداش و مهیا کردن مطالبات بازیکنان، پیدا کردن زمین تمرین و 
دیگر مسائلی باشد که یک تیم به آن نیاز دارد بنابراین او نباید تنها بماند. هواداران و 
پیشکسوتان همه با او یکدل و یکرنگ باشند تا استقلال بتواند این مشکلات را پشت 

سر بگذراند.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا آبی ها در آینده ای نه چندان دور روزهای خوب 
را خواهند دید یا خیر؟ گفت: امیدوارم تغییراتی که در سطح مدیریت کشور انجام 
می گیرد، به نفع استقلال هم باشد. به طور حتم وزارت ورزش هم تغییرات زیادی 
خواهد داشت و همه علاقه مندان به استقلال آرزو دارند که نگاه مسئولان ورزش به 
آبی ها، نگاهی ویژه باشد زیرا سال ها استقلال درگیر مسائلی بوده که باعث بدبینی 

همه نسبت به وزارت ورزش شده است.

استقلال بزرگ است و آدم های بزرگی می خواهد 

مرفاوی:وزارت بین استقلال و پرسپولیس 
فرق می گذارد 

مربی پیشین استقلال در خصوص شرایط این تیم واکنش نشان داد. 
شرایط  خصوص  در  گفت وگویی  در  استقلال  پیشین  مربی  مرفاوی  عبدالصمد 
این تیم اظهار داشت: استقلال مقابل آلومینیوم اراک متحسق کسب پیروزی بود 
و می توانست سه امتیاز این بازی را کسب کند اما متاسفانه بدشانسی دست از سر 

استقلال برنمی دارد.
وی ادامه داد: استقلال دچار حواشی زیادی شده است البته این تیم چندین سال 
است که با این مسایل روبرو است و همین باعث شده که شرایط برای این تیم خوب 
پیش نرود. من معتقدم بازیکنان و کادر فنی تمام تلاش خودشان را انجام می دهند تا 

تیم نتیجه بگیرد.
مرفاوی خاطرنشان کرد: متاسفانه امکانات استقلال خیلی ضعیف است مشکلات 
کنونی باشگاه زیاد است و هیچ تلاشی هم برای حل آنها صورت نمی گیرد. من برایم 
سوال است چطور برای یک تیم دیگر شرایط فراهم است اما برای استقلال چنین 
چیزی نیست در حالی که هر دو تیم زیر نظر یک ارگان اداره می شوند. باید قبول کنیم 

که بین این دو باشگاه فرق گذاشته می شود
مرفاوی در خصوص اختلافی که بین اعضای هیات مدیره این تیم و مدیرعامل که 
منجر به استعفای برخی از اعضا شد بیان داشت: من برایم سوال است که چرا هیات 
مدیره یک باشگاه با بازیکنان در تماس است در حالی که بازیکنان باید با کادر فنی 
و مدیرعامل ارتباط داشته باشند زمانی که ما در استقلال مربیگری می کردیم جالب 
است وقتی استقلال در یک بازی شکست می خورد اعضای هیات مدیره به بازیکنان 
زنگ می زدند و علت باخت را جویا می شدند افرادی باید به عنوان اعضای هیات مدیره 

انتخاب شوند که کارآیی داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات استقلال این است که تمام اتفاقاتش رسانه ای 
می شود و این یعنی خودزنی آنهایی باید به استقلال بیایند که به دنبال اسم و رسم 

نباشند و قصدشان کمک باشد. استقلال بزرگ است و آدم های بزرگی می خواهد.

در آستانه حضور در المپیک توکیو صورت گرفت؛

پاداش نقدی آقای خاص برای 
فرنگی کاران المپیکی 

»محمد بنا« سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در آستانه حضور این تیم در المپیک 
توکیو، پاداش نقدی برای فرنگی کاران اعزامی در نظر گرفت. 

»محمد بنا« سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در حرکتی ارزشمند و ماندگار در فاصله 
کمتر از یک ماه مانده تا المپیک توکیو ۵ فرنگی کار اعزامی کشورمان به این مسابقات 

را تشویق کرد.
بر این اساس آقای خاص کشتی فرنگی دنیا مبلغ ۱۵۰۰ دلار  بعنوان هدیه به 

فرنگی کاران اعزامی به بازی های المپیک توکیو، اهداء کرد.

عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال گفت:اینکه بخواهیم تیم های همگروهمان را آسان تلقی کنیم، کاری کاملا اشتباه 
و به دور از واقعیت های فوتبال است. 

میرشاد ماجدی اظهار داشت: پس از صعود مقتدرانه ای که به دور نهایی مسابقات انتخابی جام جهانی در آسیا داشتیم، 
قرعه تیم ملی در مسابقات مرحله نهایی مشخص شد. با توجه به شروع مسابقات از یازدهم شهریور ماه بار دیگر باید حمایت 

ملی را در این زمان باقیمانده از تیم ملی داشته باشیم، چراکه برخلاف تصور عموم، گروه آسانی نداریم.
عضو هیات رییسه فدراسیون فوتبال تصریح کرد: ما در گروهی قرارداریم که شاید تیم های با نام بزرگ در آن قرار نگرفته 
است، اما هر کدام از آنها می توانند در زمین مسابقه برای ما کاملا مشکل ساز ظاهر شوند. تیم کره جنوبی که برای همه ما 
شناخته شده است و جدای از اسم و رسم خاصی که در سطح قاره دارد، همیشه تیم خطرناک، قابل احترام و با تاکتیکی 
بوده است و به عنوان تیم اول گروه هشتم راهی این مرحله شده است. ضمن اینکه در بازی های دور قبل، با کره ای مواجه 

بودیم که پوست انداخته و زهردار بازی می کند.
وی ادامه داد: تیم سوریه نیز سرگروه گروه اول مسابقات شد و در همه بازی هایش با همه توان ظاهر می شود. عراق 
که وضعیتی کاملا روشن برای ما دارد و در مرحله قبل به مصاف هم رفتیم و خصوصیات اخلاقی و فنی آنها را کاملا 
می شناسیم. این تیم بسیار زهردار است و خاطرات مسابقات جام ملتهای ۲۰۱۵ هنوز در ذهن همه ایرانی ها باقی است. 
امارات تیمی مملو از امکاناتی است که در جام ملتهای قبلی همانند تیم ملی کشورمان تا مرحله نیمه نهایی مسابقات جام 
ملتهای آسیا پیش رفت. لبنان نیز در گروه هشتم پس از کره جنوبی در رده دوم قرار گرفت و راهی مسابقات مرحله سوم 
شده است. ماجدی افزود: به نظرم اینکه بخواهیم تیم های همگروهمان را آسان تلقی کنیم، کاری کاملا اشتباه و به دور از 
واقعیت های فوتبال است. نام ها در فوتبال روز دنیا کافی نیستند و عملکرد تیمی مهمترین مسئله است که آن هم در داخل 
زمین مسابقه مشخص می شود. زمان زیادی تا آغاز باقی نیست و باید با تجمیع همه امکانات و حمایت های لازم، مانند 

کاری که در دور قبلی مسابقات انجام شد، به پیشواز رقابتهای مرحله سوم برویم.
رییس کمیته جوانان ضمن اعلام زمان برگزاری جلسه آتی هیات رییسه فدراسیون از تعیین کادر فنی تیم فوتبال نونهالان 
خبر داد و گفت: باتوجه به لزوم مشخص شدن کادرفنی و آغاز تمرینات تیم نونهالان، پس از بررسی چند گزینه سید وحید 
امیری را به عنوان سرمربی این تیم در نظر داریم و با تحلیل و بررسی این نوبت از اردوی نونهالان، در جلسه بعدی هیات 
رییسه فدراسیون که بیستم تیرماه برگزار می شود، در این خصوص تابع تصمیم اعضای هیات رییسه هستیم و فکر می کنم 
باتوجه به سابقه و عملکرد کادرفنی مورد نظر این موضوع تصویب خواهد شد و در صورت لزوم برای آغاز برنامه ریزی ها، تا 

دریافت نظرات کادرفنی به شکل موقت کار را پیش خواهیم برد.

سرمربی تیم فوتبال تراکتور وضعیت تیمش قبل از دیدار با استقلال را تشریح کرد و گفت: به بازیکنان تیمم ایمان دارم و می 
خواهیم بهترین نتیجه را بگیریم.

تمرین نوبت صبح روز شنبه تیم تراکتور زیر نظر فیروز کریمی در استادیوم اختصاصی این باشگاه برگزار شد.
در حاشیه این جلسه تمرینی فیروز کریمی سرمربی تیم تراکتور که این روزها سر حال تر از همیشه در حال آماده سازی 

تیمش است، در گفت وگویی با خبرنگاران به تشریح وضعیت تراکتور پرداخت.
وی گفت: خدا را شکر پس از پیروزی که مقابل ذوب آهن داشتیم، تیم از نظر روحی هم پیشرفت خوبی کرده و تمرینات با 

نشاط و منظمی هم انجام دادیم. علاوه بر مسائل فنی و تاکتیکی، از نظر روحی و روانی نیز با بچه ها کار می کنیم.
کریمی افزود: من پیش از دیدار مقابل ذوب آهن تنها یک جلسه با تیم تمرین داشتم و تأثیر همان تمرین را هم دیدید که ما 

توانستیم از گل زده خود محافظت کنیم و سه امتیاز را بگیریم.
وی گفت: پیش از این نیز گفتم که حداقل باید ۱۰ جلسه تمرینی با تیم داشته باشم که در روزهای گذشته یک سوم این 
جلسات تمرینی را پشت سر گذاشته ایم و در ادامه نیز با تمرینات فشرده تلاش می کنیم تیم را به سطح ایده آل و مدنظرمان 

برسانیم.
کریمی ادامه داد: در هفته های پایانی همه بازی ها سخت می شوند و دیدار مقابل استقلال هم از این قاعده مستثنی نیست. 

به هر حال هواداران تراکتور کری خاصی با تیم های پایتخت دارند و همیشه می خواهند که تیم شان مقابل آنها پیروز شود.
وی ادامه داد: من به تیمم کاملًا ایمان دارم و با همین دستان خالی مان کار را پیش خواهم برد. مصدومیت و محرومیت، 

توجیه عدم نتیجه گیری نیست و ما با تمام توان به مصافِ رقبای مان خواهیم رفت.
سرمربی تراکتور ابراز داشت: ان شاءالله در دیدار مقابل استقلال با دعای خیر هواداران وارد زمین می شویم و جایگزین 
بضاعت اندک ما، دعای خیر طرفداران مان است. در دیدار هفته گذشته هم با دستِ خالی به میدان رفتیم و ترکیبی نصفه و 
نیمه در اختیار داشتیم، اما مقابل استقلال حتی نصفِ آن نصفه و نیمه را هم نداریم و تعداد غایبان مان بیشتر شده است. از 

تیم مدنظر من برای ترکیب تراکتور بیش از هشت نفر حضور ندارند.
وی گفت: البته این مسائلی که گفتم به هیچ عنوان بهانه نیست. ما به جوانان اعتقاد ویژه ای داریم و مقابل استقلال هم به 
دنبال ارائه یک بازی تماشاگرپسند و همراه با کسب نتیجه خواهیم بود. باشگاه بر روی بازیکنان جوان سرمایه گذاری کرده و 

این یک نگاه بلندمدت برای تراکتور به حساب می آید.
یادآور می شود؛ تیم تراکتور از ساعت ۱۹:۴۵ سه شنبه هفته جاری در چارچوب هفته بیست و ششم رقابت های لیگ برتر 

فوتبال باشگاه های کشور در ورزشگاه آزادی تهران میهمان استقلال خواهد بود.

میرشاد ماجدی:

تیم های همگروه ایران را آسان تلقی کنیم اشتباه است 
سرمربی تیم فوتبال تراکتور ؛

می خواهیم  مقابل استقلال بهترین نتیجه را بگیریم

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری خودروی پراید-صبا- )جی. تی ایکس( مدل ۱۳۸۲ به شماره انتظامی ۹۹۶ ط 

۴۵ ایران ۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۷۸۷
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۷۸۷ )با شماره بایگانی۹۹۰۴۰۵۲( له: خانم نجمه یوسف وند، بر 
علیه: آقای محمدعلی کیومرثی، مستند سند ازدواج: ۲۲۵۷۸، تاریخ سند: ۱۳۸۱/۰۶/۱۲ دفترخانه صادر کننده: دفترخانه 
ازدواج شماره ۶ قم یک دستگاه پراید مدل ۱۳۸۲ به شماره انتظامی ۹۹۶ ط ۴۵ ایران ۱۶ با مشخصات ذیل واقع در قم پارکینگ 

امین متعلق به آقای محمدعلی کیومرثی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی –پراید- صبا )جی.تی ایکس( مدل ۱۳۸۲ شماره شاسی: ۱۴۱۲۲۸۲۹۳۸۱۴۵S موتور: ۰۰۴۷۳۹۰۸
سپر جلو- سرشاسی جلو سمت چپ خوردگی-سایش اطراف-زنگ زدی کف صندوق عقب-سپر عقب شکسته- لاستیک 

۵۰ درصد کارکرد
خودرو فوق دارای بیمه نامه شخص ثالث معتبر تا تاریخ ۱۴۰۰/۰۴/۱۱ میباشد.

کارشناس رسمی دادگستری آقای سرهنگ حسین شیرزادی با توجه به شرایط وسیله و بازدید صورت گرفته و استعلام عرف 
بازار ارزش خودروی مذکور را به مبلغ ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )سیصد میلیون ریال معادل سی میلیون تومان( ارزیابی نموده 

است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز شنبه ۱۴۰۰/۰۵/۰۲ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در 
خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی قم 

انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال )سیصد میلیون ریال معادل سی میلیون تومان( شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
به شماره شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می 
باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 

ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 

خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به 
عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد 
با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری 
بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف ۱۴۱۷۲(
تاریخ انتشار: ۱۴00/0۴/۱۳
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

-------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یکبابخانه به پلاک ۳۱/۱۵۱۰ فرعی از ۵۵ اصلی واقع در بخش جعفرآباد ثبت قم اراضی 
شهرستان جعفرآباد که بنام آقای مرتضی رستمی فرزند محمدحسین میباشد در حال حاضر در جریان ثبت می باشد که به 
علت عدم حضور متقاضی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا تقاضای کتبی نامبرده 
طی وارده ۵/۴۶۵ – ۱۴۰۰/۴/۹ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۵ ساعت ۹/۵ 
صبح در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز 
و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت 
یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره 
ماده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م االف ۱۴۱۶۲(
تاریخ انتشار آگهی:دوشنبه ۱۴00/0۴/۱۳
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

مدیر تیم فوتبال پدیده می گوید این تیم با شرایط سختی این نتایج خوب را 
کسب کرده است. 

حسین بادامکی در خصوص عملکرد این تیم در بازی های اخیر گفت: تلاش 
بازیکنان و کادر فنی باعث شده تا چنین نتایجی کسب شود و خدا را شکر در روند 
خوبی قرار داریم. برابر استقلال هم بد شانسی آوردیم و می توانستیم حداقل یک 

امتیاز بگیریم زیرا که بازیکنان ما حتی لایق برتری بودند.
وی ادامه داد: برابر سایپا و تراکتور نیز، با غیرت بازی کردیم و به امید خدا با 
همین روند پیش خواهیم رفت. بازیکنان و کادر فنی حواشی و مشکلات قبلی 

به  نیم نگاهی  گذاشته اند.  خود  کار  روی  را  تمرکز  فقط  و  کرده اند  فراموش  را 
کسب سهمیه داریم اما می دانیم که باید یک سری اتفاقات بیفتد و ما هم همه 
بازی هایمان را ببریم. به هر حال امید داریم، تلاش می کنیم و می جنگیم تا اگر 
شد به این مهم دست پیدا کنیم. ما از ۳۱ خرداد تا ۹ تیر، ۳ بازی انجام دادیم که 
این کار ما را سخت کرد زیرا هم فرصت کمی برای ریکاوری و بدنسازی بازیکنان و 
هم فرصت کم برای مرور کارهای تاکتیکی بود که خدا را شکر به خوبی از این دوره 

گذشتیم و آماده بازی های بعدی هستیم .
بادامکی در خصوص مهدی رحمتی نیز گفت: او با ما قرارداد دارد و به امید خدا 

فصل بعد را هم با او خواهیم بود. با توجه به مشکلات مدیریتی، نبود امکانات و 
موارد دیگر در نیمی از فصل، پدیده نتایج خوبی با رحمتی گرفته  و به نظر من 
این مربی در فصل اول مربیگری اش نتایج درخشانی داشته است. نباید این نکته 
را فراموش کنیم که تیم ما در نیم فصل انگار به یک تیم دیگر تبدیل شد و طبیعتا 
تغییر تفکر مدیریتی هم به عملکرد خوب بازیکنان و کادر فنی هم کمک کرد. ما 
باید در فصل نقل و انتقالات قوی ظاهر شویم تا برای فصل بعد، به دنبال کسب 
سهمیه و قهرمانی باشیم. اکثر بازیکنان ما قرارداد دارند و به زودی مذاکره را با 

کسانی که قراردادشان به پایان می رسد، آغاز خواهیم کرد.

بادامکی:
 رحمتی در پدیده می ماند
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تحریم های آمریکا در قالب کارزار »فشار حداکثری« که از 
آنها با عنوان های »جنگ اقتصادی« و »تروریسم اقتصادی« 
اما  کشور  براقتصاد  اثرگذاری  باوجود  شود،  می  برده  نام 
منطبق با برنامه ها و اهداف کاخ سفید پیش نرفت؛ شکستی 

که انتظار می رود بایدن از آن درس گیرد. 
ورود  اقتصادی  موضوعات  به  کشور  مقامات  وقت  هر 
می کنند، خواسته یا ناخواسته بلافاصله از تحریم و فشار 
اقتصادی طی سال های اخیر بر تهران سخن به میان می 
آوردند؛ همانگونه که حجت الاسلام »حسن  روحانی« رییس 
جمهوی چند روز پیش در جریان دویست و سی وششمین 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با اشاره به تحریم 
ها گفت: در بدترین شرایط توانستیم حجم صادرات کشور 
را بالای ۴۰ میلیارد دلار حفظ کنیم و ضربه اساسی آمریکا 
به درآمد ارزی کشور از صادرات نفت را به طور نسبی خنثی 

کنیم.
روحانی به شماری از دستاوردهای دولت در زمینه های 
اقتصادی، تولیدی و عمرانی اشاره کرد. او با تاکید بر اینکه 
بخش  که  می شود  روشن تر  زمانی  دستاوردها  این  ارزش 
عمده ای از این خدمات در زیر آتش سخت ترین تحریم ها 
پژوهشگران  است،  شده  انجام  اقتصادی  جنگ  دوره  در 
و تلاشگران رسانه ای را به بازگو کردن واقعیت های جنگ 

اقتصادی و پیروزی بر آمریکا در این جنگ دعوت کرد.
لازم به ذکر است که جنگ اقتصادی تمام عیار آمریکا با 
ایران از اردیبهشت ماه سال ۱۳۹۷ کلید خورد؛ زمانی که 
ترامپ به طور رسمی دستور خروج آمریکا از برجام را امضا 
کرد و به صورت تدریجی و طی چند مرحله، تمام تحریم 
ها قبلی را بازگرداند. ابتدا ترامپ در میانه خردادماه همان 
سال معاملات دلار، طلا و فلزات گرانبها و همچنین صنعت 
خودرو و فروش هواپیما به ایران را هدف قرار داد. دور دوم 
تحریم های آمریکا )۱۴ آبان ماه ۹۷( که اجرایی شد بخش 
صنعت نفت، مبادلات بانکی، کشتیرانی، خدمات بیمه ای و 

بخش انرژی را هدف قرارمی داد.
شکست پروژه صفرسازی صادات نفت ایران و شانس 

صادرات غیرنفتی
یکی از مهمترین صادراتی که ترامپ بر آن دست گذاشت، 
صادرات نفت ایران بود که در دوره برجام از زیر یک میلیون 
بشکه به ۲ میلیون و ۸۰۰ هزار بشکه در روز رسیده بود. 

ترامپ چند بازه زمانی مختلف را به منظور معافیت برای 
خریداران عمده نفت ایران در نظر گرفت و به تمدید آن اقدام 
کرد. رئیس جمهوری آمریکا در نهایت اما تمامی معافیت ها 
را برداشت تا در راستای فشار حداکثری بر تهران، صادرات 
نفت ایران را به صفر برساند؛ هدفی که تا به امروز محقق 
در  سپتامیر۲۰۲۰  در  »رویترز«   خبرگزاری  است.  نشده 
گزارشی در این باره منتشر کرد مبنی براینکه داده های جدید 
شرکت رصد کشتی ها با نام »تانکر ترکرز« و دو شرکت ردیابی 
دهنده   نشان  شود(  برده  نامشان  نخواسته اند  )که  دیگر 

افزایش صادرات نفت ایران است.
اردیبهشت امسال نیز همین خبرگزاری در گزارشی به نقل 
از شرکت ها و تحلیلگران بازار نفت نوشت که صادرات نفت 
خام ایران در ماه جاری همچنان در سطحی بالاتر از سال 
صادرات  مختلف  منابع  برآوردهای  است.  رسیده   ۲۰۲۰
روزانه نزدیک نیم میلیون بشکه نفت در ماه جاری را نشان 
می دهد که اندکی از برآورد ۶۰۰ هزار بشکه در روز در ماه 

قبل پایین تر است.
همچنین براساس گزارش اخیر موسسه تحقیقات نفتی 
»رفنتیو« که داده های بازارهای جهانی را ارایه می کند، 
جمهوری اسلامی طی ۱۴ ماه گذشته حدود ۱۷.۸ میلیون 
تن نفت خام به بنادر چین صادر کرده است که در ژانویه و 
فوریه به حجم بی سابقه ای رسیده است. چند ماه پیش 

روزنامه »فایننشال تایمز« از قول یک مقام رسمی آمریکایی 
نوشت دولت بایدن در ارتباط با افزایش واردات نفت از ایران 
به پکن هشدار داده که آمریکا تحریم های دوره ترامپ علیه 

چین را اعمال خواهد کرد.
سیاست  شکست  به  علاوه  شد  اشاره  که  طور  همان 
نفت  صادرات  کاهش  ایران«،  نفت  صادرات  »صفرسازی 
باعث شد تا ایران بر صادات غیرنفتی تمرکز کند که نتیجه 
آن افزایش ۴۸ درصدی صادرات غیرنفتی ایران در دو ماه 

ابتدایی ۱۴۰۰ نسبت به دور مشابه پارسال بود.
صادرات  کل  ایران،  گمرک  رسمی  آمارهای  اساس  بر 
به  اردیبهشت سال ۱۴۰۰  و  فروردین  در  غیرنفتی کشور 
۶ میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار رسیده و مهم ترین کالاهای 
صادراتی شامل بنزین، پلی اتیلن، متانول، شمش از آهن و 
فولاد و صنایع فولادی بوده است. صادرات ایران به دو کشور 
عراق و امارات متحده عربی هم طی این مدت به ترتیب ۱۳ 
و ۲۵ درصد رشد داشته است. بر این اساس میزان صادرات 
ایران به عراق در دو ماه ۹۵۳ میلیون دلار و به امارات نیز ۸۴۹ 
میلیون دلار بوده است. همچنین صادرات ایران به ترکیه و 
افغانستان نیز به ترتیب رشدی ۱۷۲ درصدی و ۸ درصدی 
داشته و به ۳۸۸ میلیون دلار و ۳۶۵ میلیون دلار رسیده 
است. بدین ترتیب پنج کشور یاد شده مقصد سه چهارم کل 
صادرات ایران بوده اند. در همین پیوند میانه اسفندماه پاسال 

مدیر تحقیقات انستیتو واشنگتن تاکید کرد که »تحریم ها 
اقتصاد ایران را به سمت غیرنفتی شدن برده. هر چه اقتصاد 
ایران از نفت فاصله بگیرد تحریم آن سخت تر شده و حمایت 

بین المللی از آن کمتر می شود!«
اذعان طرف آمریکایی به ناکارآمدی تحریم ها

مشکلات  با  را  کشور  ها،  تحریم  که  نیست  تردیدی 
اقتصادی مواجه کرده و دولت روحانی در این برهه دشوار 
توانست چرخ اقتصادی کشور را بچرخاند اما این تحریم ها 
نتوانست به اهداف خود که همانا انعقاد توافق ثانویه با ایران و 

یا فروپاشی کشور و سرنگونی نظام بود، منجر شود.
 اسفند پارسال »مایک پمپئو« وزیر خارجه ترامپ به ناتوانی 
آمریکا در برابر ایران اذعان کرد و گفت »در خصوص وادار 
کردن ایران به کوتاه آمدن و وارد شدن شان به توافقی که 
واقعاً مانع از دستیابی به سلاح هسته ای شود، تمام آنچه که 

امیدوار بودیم به دست می آوریم، حاصل نشد.«
دموکرات ها نیز بارها به ناکارامدی فشارحداکثری صرف 
تاکید کرده اند. به عنوان نمونه »رابرت مالی« که از سوی 
بایدن به عنوان نماینده ویژه آمریکا در امور ایران منصوب 
شده و در مذاکرات وین حضور دارد، بعد از خروج ترامپ از 
توافق هسته ای در مصاحبه ای تاکید کرده بود این دولت 

جمهوریخواه در مواجهه با ایران شکست خورده است.
مالی در آن زمان تاکید داشت که تحریم به خودی خود 
هدف نیست بلکه ابزاری است برای رسیدن به هدف. از 
نگاه وی هر چند فشار تحریم اقتصاد ایران را دچار مشکل 
ساخته اما ترامپ را به اهداف خود که کشاندن ایران پای 
میز مذاکره، تغییر رفتار ایران در منطقه و یا حتی تغییر رژیم، 
نزدیک نکرده است. بنابراین تحریم فقط در سطح تحریم 
باقی ماند و وی نتیجه گرفت که تجربه چهل ساله جمهوری 
اسلامی این موضوع را آشکار ساخته که مقامات تهران را 
نمی توان صرفا با تحریم و ابزار فشار به تسلیم وادار کرد بلکه 
همواره در کنار تحریم باید راه های دیپلماسی را بازگذاشت.

در  آمریکا  دیپلماتیک  تیم  فعال  حضور  ناظران  نگاه  از 
مذاکرات وین ضمن اینکه از توان و قدرت بالای ایران در 
زمینه های مختلف نشان دارد، حاصل تجربه ناکام ترامپ در 
مواجهه با ایران است؛ شکست هایی که تنها در بعد سیاسی 
و حقوقی محدود نماند و دولت ترامپ حتی نتوانست تشدید 

تحریم ها را آن طور که تدوین کرده بود، اجرایی سازد.

شکستی که انتظار می رود بایدن از آن درس گیرد؛

آمریکا ناکام در پیشبرد جنگ اقتصادی علیه ایران

یک استاد حقوق و روابط بین المللی تاکید کرد: آمریکا رفع تحریم ها را وابسته به 
گفت وگو کردن ایران در سایر مسائل کرده است. این یک گروکشی از برجام توسط 

واشنگتن است. 
»مهدی ذاکریان« درباره آخرین وضعیت گفت وگوهای وین و اینکه چرا توافق 
برای احیای برجام به تاخیر افتاده است، گفت: ایران می خواهد شرایط و وضعیت 
مناسباتش به دوران پیش از ریاست جمهوری ترامپ برگردد اما تحولات و اتفاقاتی 

رخ داده که رسیدن به این خواسته سخت بوده و تقریبا امکان ناپذیر است. 
رسیده اند،  آن  به  که  باورهایی  براساس  آمریکا  هم  و  ایران  هم  اینکه  با  وی 
سیاست هایشان نیز تغییر کرده است، اظهار داشت: از یک سو، ایران به این نتیجه 
رسیده که در همکاری و توافق بین المللی وارد شده اما ایالات متحده بدون هیچ 
دلیل منطقی از آن خارج شده و هیچ سودی هم از آن نمی برد و سایر طرف ها نیز 
هیچ کمکی نمی کنند که ایران از این توافق بهره مند شود بلکه تحریم های آمریکا را 

نیز اجرا می کنند. 
این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی ادامه داد: در چنین شرایطی، ایران 
هم سیاست هایش را در مسائل هسته ای  تغییر داده است. البته ایران بارها اعلام 
کرده که این تغییر برای آن بوده که آمریکا و طرف های دیگر به تعهداتشان در برجام 

برگردند. 
ذاکریان با بیان اینکه در مذاکرات وین مشخص شد که آمریکا نمی خواهد از میراث 
ترامپ به شکل کامل دست بکشد، تصریح کرد: آمریکا نمی خواهد تمامی تحریم ها 
را به شکل کامل، مطلق و یکجا بردارد، هرچند که واشنگتن درصدد است بخشی 
از تحریم ها را با توافقی که در مورد احیای برجام می شود، لغو و تعلیق کند و رفع 

بخشی دیگری از تحریم ها را منوط به گفت وگو به سایر مسائل کرده است. 
وی با بیان اینکه آمریکا رفع تحریم ها را وابسته به گفت وگو کردن ایران در سایر 
مسائل کرده است، خاطرنشان کرد: این یک گروکشی از برجام توسط واشنگتن 
است. در واقع، آمریکا احیای برجام و رفع کامل همه تحریم ها را منوط به تن دادن 
ایران به گفت وگوهای موشکی و منطقه ای کرده است در حالی که ایران خواهان 
همه تحریم هایی است که ظاهرا به خاطر مسائل هسته ای نیست اما تهران معتقد با 

هدف نابودی برجام وضع شده اند. 
به گفته این کارشناس ارشد مسائل آمریکا، در چنین شرایطی توقف مذاکرات و 
تاخیر در دستیابی به توافق به خاطر زیاده خواهی ای است که آمریکایی ها دارند و 

مسائل غیرموضوعی و جانبی را در مسائل برجامی دخیل کرده اند. 
آمریکایی ها بدشان نمی آید یک دور آزمایش مذاکره را در دولت بعدی داشته 

باشند
ذاکریان در تشریح مواضع آمریکا ابراز داشت: آمریکایی ها به این دیدگاه و نتیجه 
رسیده اند که متقاعد کردن ایران برای گفت وگو در سایر مسائل، محال و کاری زمانبر 
است بنابراین می خواهند حداکثر بهره برداری را از تحریم ها کنند. در واقع این 
تاکتیک آمریکا است که می خواهد با یک بار هزینه، بیشترین منافع را برای خودش 

به دست آورد. 
وی در گفت وگو با ایرنا،  در پاسخ به این سوال که آیا ادامه مذاکرات به دولت بعدی 

موکول خواهد شد، بیان کرد: با توجه به تغییرات داخلی در ایران، به نظر می رسد 
آمریکایی ها بدشان نمی آید که یک دور آزمایش مذاکره را در دولت بعدی داشته 
باشند. البته آنها به درستی آگاه هستند که سیاست های هسته ای ایران جناحی 
و وابسته به تصمیم گیری دولت نیست بلکه یک تصمیم ملی است و در سطح کلان 

گرفته می شود. 
این استاد حقوق و روابط بین المللی با تاکید بر اینکه تاخیر در توافق و طولانی 
شدن مذاکرات حصول به توافق را هم سخت تر می کند، یادآور شد: ایران برای 
رسیدن به منافع حداکثری در برجام باید مسائل را سریع تر به سرانجام برساند زیرا 
آمریکایی ها سعی می کنند از تحولات بیشترین بهره برداری را کرده و آن را طول 
دهند. این در حالی است که ایران نسبت به تحولات و تغییرات، خیلی کند و دست 

به عصا حرکت می کند. 
آمریکایی ها در مورد ایران همیشه محتاطانه عمل می کنند

نخستین  ماه های  در  بایدن  و  ترامپ  اقدامات  به  اشاره  با  ذاکریان 
ریاست جمهوری شان عنوان کرد: شاهد بودید که وقتی ترامپ، رییس جمهور شد، 
او تلاش کرد در کوتاه ترین زمان ممکن اقدام کند و به همین خاطر هم سریع از 
توافق آب و هوایی پاریس، برجام، قرارداد ترنس پاسفیک و نفتا و... خارج شد. 

بایدن هم وقتی رییس جمهور شد سریعا دستور بازگشت آمریکا به شورای حقوق 
بشر، سازمان جهانی بهداشت و توافق اقلیمی پاریس را صادر کرد. 

وی با بیان اینکه آمریکایی ها در مورد ایران همیشه محتاطانه عمل می کنند، 
مسائل  مک فارلین،  ماجرای  در  ایران  با  تجربیاتش  براساس  سفید  کاخ  گفت: 
افغانستان و عراق، توافق برجام در سال ۲۰۱۵ و... با ایران کار می کند اما در عین 
احتیاط، تلاش دارد بیشترین بهره را از تحولات ببرند در حالی که ایران معکوس این 
مسئله عمل می کند؛ یعنی زمانی که بیشترین منفعت را ببرد، دست نگه می دارد. 

این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی افزود: تنها در دوره ریاست جمهوری 
سید محمد خاتمی بود که ایران این گونه عمل نکرد. در آن زمان پاردایم برخورد 
تمدن ها مطرح شده بود، سایه جنگ احتمالی وجود داشت و بسیاری از کشورهای 
اروپایی در ایران سفیر نداشتند ولی رییس دولت اصلاحات سریعا مسئله گفت وگوی 
تمدن ها را مطرح کرد و موجب گشایش های بسیار در مناسبات منطقه ای، ارتقای 
روابط خارجی، گسترش همکاری های اقتصادی و از بین رفتن ائتلاف ها علیه ایران 

و... شد. 
دولت بعدی از گذشته درس بگیرد

به گفته ذاکریان، ایران در آن زمان تلاش کرد مسلط بر جریان باشد به رغم آنکه 
گرفتاری ها و مشکلات کم نبودند ولی رویکرد و مواضع ایران موجب شد تا آمریکا 
نتواند از مقام برانداز و مخالف با ایران سخن بگوید به غیر از زمان بوش پسر که فرد 
تندرویی بود که اگر شرایط داخلی به گونه دیگری بود، او مجبور می شد آن گونه هم 
سخن نگوید.  وی با تاکید بر ضرورت بررسی اقدامات و برنامه های ادوار سیاست 
خارجی در ایران توسط دولت بعدی اظهار داشت: دولت بعدی باید از گذشته درس 
بگیرد، یعنی بررسی کند نقاط ضعف ایران چه بود، ایران کجاها موفق شد و چرا؟ 
بررسی کند و ببیند دولت دوران جنگ چه کرد، دولت هاشمی چه اقداماتی انجام 
داد، دولت خاتمی چه دستاوردهایی داشت، در دوران احمدی نژاد چه گذشت و 
شرایط دوران دولت روحانی چطور بود. آنها باید این تجارب را ارزیابی و براساس آن 

عمل کنند. 
این استاد حقوق و روابط بین المللی در تشریح شرایط آینده سیاست خارجی 
تصریح کرد: ایران موفقیت های خوبی به رغم تمامی مشکلات - از تحریم و جنگ 
اقتصادی تا شیوع کرونا – و گام های مهمی هم در سیاست خارجی برداشته است. 
رییسی علاقه مند به گشایش، داشتن کارنامه و به نتیجه رساندن امور است

ذاکریان اضافه کرد: اگرچه مشکلات و کاستی های زیادی وجود دارد اما در 
دورانی که ترامپ، رییس جمهور آمریکا بود، اگر ظریف، وزارت امور خارجه را برعهده 
نداشت، شاید وضعیت از این بدتر بود. ایران در این دوره علیرغم تحریم با دنیا کار 

کرد و کارش را جلو برد و این آمریکا بود که در انزوای سیاسی قرار داشت. 
وی با اشاره به شرایط جدید در روابط بین المللی خاطرنشان کرد: اکنون که فضا 
برای تعامل فراهم شده و قطبی سازی کاهش یافته، ایران باید از شرایط موجود 
حداکثر استفاده را بکند تا گشایش خوبی برای دولت جدید فراهم شود به ویژه 
اینکه به نظر می رسد رییس جمهور منتخب علاقه مند به گشایش، داشتن کارنامه 

و به نتیجه رساندن امور است.

ذاکریان تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی:

تاخیر در دستیابی به توافق به خاطر زیاده خواهی های آمریکا است

یک فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه در ایران تک صدایی شدن امکان پذیر نیست، گفت: طبیعت سیاست 
و اداره کشور این است که تک قطبی شدن امکانپذیر نیست و دوره های تک صدایی بیش از دو سال قابل دوام نیست. 

بنابراین تا وقتی سیاست و مطالبات مردم وجود دارد، همیشه اصلاحات لازمه کار است. 
محمود میرلوحی در گفت وگو با ایلنا، درخصوص ترکیب احتمالی کابینه دولت سیزدهم و بایدها و نبایدها در چینش 
کابینه آینده، اظهار کرد: آقای رئیسی در زمان انتخابات اعلام کردند که من مستقل هستم ضمن اینکه بنده ارزیابی 
مثبتی از این مستقل بودن ندارم و قبلًا هم در مورد آقای روحانی و احمدی نژاد نقد کردم که چرا می گویید مستقل؟ در 
اداره کشورها با پیچیدگی، تنوع، مسائل فنی و علمی این دوره معنا ندارد که کسی بگوید من مستقل هستم. ممکن 
است فردی بگوید ما با نظر و مشورت کارشناسان عمل می کنیم و در مسیر مصلحت کلی ملت و منافع ملی، برآیند 

علمی و عقلی را در نظر می گیریم.
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: متاسفانه واژه مستقل به نوعی تلقی می شود که یک سازمان یا یک تیم فعالی را 

به رسمیت نمی شناسیم اما عملًا اینگونه نیست. مگر می شود که یک رییس دولت بدون تیم کاری باشد؟
وی بیان کرد: ما در کشور دو جناح بیشتر نداریم. بالاخره یک تیم از بین این دو جناح انتخاب می شود. اینها نکاتی 
است که حائز اهمیت است.  طبق گفته آقای رئیسی، ایشان فراجناحی عمل خواهد کرد و امیدواریم به این صورت 
باشد و اگر بحث شایسته سالاری مطرح باشد، انسان های خوش نام، صالح، پاکدست و باتجربه در هر حوزه به کابینه 

دعوت شوند. ما منتظر خواهیم بود تا ببینیم ایشان در عمل چه خواهند کرد.
این عضو شورای شهر تهران ادامه داد: طبق زمزمه  ها ظاهراً افرادی از تیم آقای احمدی نژاد برای دولت سیزدهم 
دعوت خواهند شد اما طبیعی است که این کار تا مدت طولانی از دیده ها پنهان نماند و در روزهای آینده کم کم اینها 

باید نظر و حرف و اظهاراتشان روشن شود که به چه سمت و سویی خواهند رفت.

میرلوحی اظهار کرد: من به عنوان یک شهروند ایرانی این حق را دارم که عرض کنم، کشور امروز با چالش های متنوع 
و متعددی روبروست و پیام این انتخابات نیز همین بود. تحریم و کرونا به شدت به زندگی مردم فشار آورده است و دامنه 

فقر به شدت گسترده شده است و طبقه متوسط در حال انتقال به طبقه آسیب پذیر هستند.
وی تأکید کرد: باید تیم اقتصادی دولت سیزدهم تیمی باشد که بتواند این تورم را مهار کند و این تلاطم های ارزی و 

بانکی را حل و فصل کند تا به دوره آقای احمدی نژاد بازنگردیم.
این عضو جبهه اصلاحات ایران اظهار کرد: جریان اصولگرایی همه تقصیرها را به گردن دولت آقای روحانی انداخت، 
امروز اصولگرایان هم با این مشکلات مواجه هستند. امیدواریم در سیاست  خارجی به گونه ای عمل کنند که تنش ها 
افزایش پیدا نکند و برجام به نتیجه برسد. به نظر می رسد جامعه بیش از این طاقت و تاب آوری ندارد و جریان اصولگرایی 

نیز به این شرایط دامن زد. چون بتوانند دولت را در اختیار بگیرند، هر نوع ابزاری به کار گرفتند. 
وی یادآور شد: امیدواریم آقای رئیسی تیم مذاکرات را تیمی خوش نام و توانمند انتخاب کند تا به عقب بازنگردیم؛ 
همچنین به زمان آقای جلیلی و بیانیه خواندن بازنگردیم. وی به حمایت از تولید اشاره کرد و افزود: مسأله کاهش هزینه 
تولید هنوز حل نشده و برای تولیدکنندگان و فعالان عرصه اقتصادی باید راهکاری اندیشیده شود تا بخش تولید بیش 
از این دچار اختلال نشود.میرلوحی گفت: امروز نزدیک به نصف بودجه کسری دارد بنابراین امیدواریم آقای رئیسی با 
استفاده از نیروهای باتجربه، پاکدست و دانشمند و شایسته بتواند این چالش ها را حل و فصل کند چرا که به مردم قول 

حل این معضلات را دادند.
تک صدایی بیش از دو سال قابل دوام نیست 

میرلوحی با بیان اینکه در ایران تک صدایی شدن امکان پذیر نیست، گفت: در همه کشورهای دنیا حداقل دو حزب 
فعال هستند. طبیعت سیاست و اداره کشور این است که تک قطبی شدن امکانپذیر نیست و دوره های تک صدایی 

بیش از دو سال قابل دوام نیست. بنابراین تا وقتی سیاست و مطالبات مردم است، همیشه اصلاحات لازمه کار است. 
این عضو جبهه اصلاحات ایران تأکید کرد: اصلاحات چیزی نیست که پایان بپذیرد. سیاست همیشه هست و 
اصلاحات هم نظریه ای است که معتقد است دولت موجود باید نقد شود و اصلاحات به شخص نیست اگر این اشخاص 

نیز نتوانند، دیگران این کار را سازماندهی خواهند کرد.
وی اظهار کرد: بعد از رد صلاحیت ها و سخنرانی رهبری در ۱۴ خرداد بسیاری فکر می کردند که سایر نامزدها به عرصه 
انتخاباتی بازخواهند گشت و فضا انتخاباتی شد. آرا باطله نشان می دهد که اشخاصی که به آقای روحانی رای دادند، 
در این دوره در عرصه حاضر نشدند که باید اینها را بازگردانیم. آیا دولت اصولگرا می تواند این اشخاص را بازگرداند؟ با چه 

روشی قصد چنین کاری را دارد؟ پس همان اصلاحات خواهد بود. 
رأی دهندگان موم دست رهبران اصلاحات و اصولگرایی نیستند 

میرلوحی خاطرنشان کرد: درست است که آقای رئیسی پیروز انتخابات شده  اما آرا آقای روحانی کجاست؟ ما از ابتدا 
به اصولگرایان گفتیم که با این رفتارها آرا اصلاحات به سمت شما نخواهد آمد. مطالبات جامعه نباید نادیده گرفته شود 
چون برای نظام هزینه آفرین خواهد بود. امیدواریم مقام معظم رهبری و رییس جمهور و دلسوزان، راهکاری در این زمینه 

بیاندیشند و رای دهندگان را بازگردانند و به پای صندوق بیاورند.
وی خصوص جریان اصلاحات نیز  گفت: اصلاحات عیب و نقد دارد. اشکال به اشخاص، رهبران و مدیران قابل نقد 
است. در دوره اخیر با وجود تمام سختی ها، جبهه اصلاحات تشکیل شد و جلسات را تشکیل داد و ۹ نفر را معرفی 
کرد اما هیچ یک از این ۹ نفر تایید صلاحیت نشدند. رای دهندگان موم دست رهبران اصلاحات و اصولگرایی نیستند 
و هر یک سلیقه خود را دارند. درست است که جامعه به آقای خاتمی احترام می گذارد اما از آقای خاتمی هم انتظارات 

مشخص دارد.

محمود میرلوحی :
نادیده گرفتن مطالبات جامعه هزینه آفرین خواهد بود

فرصتی برای آزمون و خطا و سیاست های غیرهوشمندانه وجود ندارد ؛

کابینه سیزدهم؛ توجه به مقتضیات 
کشور و نصایح رهبری

انتخابات  دوره  سیزدهمین  آرای  نتایج  قطعی  اعلام  از  پس  ساعات  نخستین  از 
ریاست جمهوری، بحث و گمانه زنی ها درباره ترکیب کابینه نامزد پیروز - حجت الاسلام 

والمسلمین ابراهیم رئیسی-آغاز شد. 
اعضای  از  فهرست هایی  و  اسامی  بارها  رسانه های مختلف،  در  روزهای گذشته  در 

احتمالی کابینه سیزدهم منتشر شده که تا کنون هیچکدام تائید نشده اند.
 رئیس جمهوری منتخب در جریان تبلیغات انتخاباتی و نیز سخنان و مواضع بعد از 
پیروزی، مبانی و معیارهایی کلی برای انتخاب همکاران خود اعلام کرده اند که دقت در 

آنها نمایی از کلیت هیات دولت آینده را آشکار می کند.
درباره اعضای دولت و همکاران آقای رئیسی نکات و ظرایفی وجود دارد که در کنار 

توصیه های رهبر معظم انقلاب و شرایط کنونی کشور، قابل تامل است:
الف- شرایط خاص کشور و هوشمندی رئیس جمهوری    

به گواه بیشتر کارشناسان، شرایط اقتصادی کشور چنان خاص و ویژه است که تا کنون 
سابقه نداشته؛ اگر در دوره های زمانی گذشته تحریم یا جنگ نظامی را در مقاطع متفاوت 
داشتیم، این روزها به طور همزمان با دو مشکل بزرگ »تروریسم اقتصادی« و »ویروس 
کرونا« مواجه ایم؛ این دو عامل باعث هجوم انبوهی از فشارهای اقتصادی بر کشور و 

معیشت خانواده ها شده است.
در چنین شرایطی هیچ فرصتی برای آزمون و خطا و سیاست های غیرهوشمندانه وجود 
ندارد و چنانچه رهبر معظم انقلاب هم تاکید کرده اند مساله اقتصاد و تولید ملی و مبارزه 
با مافیای واردات اولویت نخست کشور است؛ هوشمندی و کلان نگری رئیس جمهوری 
منتخب ایجاب می کند در چینش کابینه چنان عمل شود که نتایج نهایی آن شامل کشور، 
نظام، انقلاب و مردم باشد. در کنار این شرایط، البته یک مزیت استثنایی برای دولت 
سیزدهم وجود دارد و آن همسویی مجلس اصولگرا و دیگر نهادهای حاکمیتی است که 

باید قدر دانست و از آن بیشترین بهره را برد.
ب- توصیه ها و معیارهای رهبری

چنانچه اشاره شد تاکید موکد رهبر معظم انقلاب برای شرایط امروز کشور توجه ویژه به 
اقتصاد و معیشت مردم است؛ ایشان همچنین در سخنان نورزوی خود نکاتی را مطرح 
کردند که اگرچه متوجه نامزدها بود، اما از فحوای آن می توان گریزی هم به همکاران و 
حلقه همراهان رئیس جمهوری منتخب زد و معیارهایی برای انتخاب آنها بدست آورد. 
وقتی رهبری در سخنان خود توجه به مسائل و معیارهای مهمی چون »با کفایت، با ایمان، 
عدالت خواه و ضد فساد، دارای عملکرد انقلابی و جهادی، معتقد به توانمندی های 
داخلی، معتقد به جوانان به عنوان پیشران حرکت عمومی کشور و امیدوار به آینده« را 
در نظر قرار می دهند و آن را به نامزدهای انتخابات توصیه می کنند، به طور اولی انتظار 
این است که اعضای کابینه نیز همسو و همراه با این جهت گیری ها باشند تا بتوانند، 
رئیس جمهوری را در اداره کشور یاری کنند. نکته بسیار مهم دیگر تاکید ایشان بر این 
است که »تقسیم بندی های غلط چپ و راست باید کنار گذاشته و فقط آینده کشور و نظام 
اسلامی در نظر گرفته شود«؛ ایشان در ادامه فرمودند »اختلاف در سلیقه و بینش سیاسی 
و ... اشکالی ندارد اما این مسائل نباید برهم زننده وحدت ملی باشند«. این جهت گیری ها 
بخش مهمی از معیارها و انتظارات رهبری از رئیس جمهوری منتخب و دولت ایشان است.

ج- معیارهای آقای رئیسی: فراجناحی، پاکدستی و کارآمدی
در زمان انتخابات و روزهای بعد از آن، برخی سیاسیون درصدد القای این موضوع 
بودند که اعضای ستاد انتخاباتی آقای رئیسی، الزاما همان همکاران آینده وی در دولت 
سیزدهم هستند اما رئیس جمهوری منتخب در چند نوبت اعلام کرد که »ستادهای 
انتخاباتی در واقع آیینه دولت آینده نیستند و دولت براساس بررسی عملکرد و سوابق 
و برنامه های افراد مختلف طراحی شده و شکل می گیرد«. در مواضع و اظهارنظرهای 
آقای رئیسی در روزهای گذشته می توان به سه معیار مهم دست یافت که براساس آن 
اعضای کابینه انتخاب و معرفی خواهند شد؛ ضدفساد بودن و پاکدستی یکی از این 
معیارهاست که هم مورد تاکید رهبری است هم خواسته همه ایرانیان. بدون شک 
مبارزه با برخی سرچشمه های فساد در دستگاه اجرایی کشور بدون اعتقاد و التزام به 
پاکدستی هرگز میسر نخواهد بود. معیار دوم، فراجناحی بودن وزیران و اعضای کابینه 
است که آقای رئیسی اینگونه به آن اشاره کرده اند: »بنای ما در دولت جدید آن است 
که با همه کسانی که در جای جای دولت کنونی فعالیت دارند مشروط بر توجه داشتن 
به دغدغه های مردم، همکاری کنیم، شرط همکاری با دولت جدید، قبول داشتن من 
نیست، افراد باید کرامت مردم را حفظ کنند و از کار آنان گره گشایی نمایند، در این 
صورت می توانند همکار دولت باشند«. روشن است که این شرایط محدود به یک 
جناح خاص یا سلیقه سیاسی مشخص و محدود نیست و در گستره بزرگی از سلایق 
و گرایش های داخل نظام قابل مشاهده است. سومین معیار هم شایسته سالاری و 
کارآمدی است که از سوی رئیس جمهوری منتخب بارها مورد تاکید قرار گرفته است؛ 
این شاخص چنان اهمیت دارد که مکمل دو معیار دیگر و نیاز ضروری شرایط کنونی 
اقتصادی-اجتماعی کشور است. هیچ فرصتی برای امتحان افرادی که حتی ذره ای در 
کارآمدی و لیاقت آنها تردید وجود دارد، مهیا نیست و به طور حتم این موضوع از دید 

آقای رئیسی و هسته اصلی مشاوران ایشان پنهان نمی ماند.
د- لزوم بهره گیری از تجربه دولت های گذشته

درباره ترکیب کابینه و شیوه تعامل آن با مجلس شورای اسلامی یک تجربه نه چندان دور 
موجود است که نیازمند استفاده و درس آموزی از آن است.

در زمان فعالیت دولت های اصولگرای نهم و دهم که همانند امروز، مجلسی اوصولگرا، 
حاکم بر نهاد قانونگذاری کشور بود، برخی اختلاف نظرها و جناح بندی ها شرایطی بوجود 

آورد که مانع از هم افزایی حداکثری دولت و مجلس شد.
در آن دوره وقت زیادی از دولت برای معرفی وزیران موردنظر مجلس )از جمله وزیر نفت( 
گرفته شد و بخشی از اقتصاد کشور تا مدت ها معطل تصمیم گیری قوا مانده بود؛ با توجه 
به این تجربه نه چندان دور، لازم است پیش از معرفی کابینه هماهنگی های لازم میان 
بزرگان دو قوه انجام شود تا کابینه ای را که رئیس جمهوری معرفی می کند، با حداکثر 
هماهنگی کارش را آغاز کند. اگرچه استفاده از حق نظارت و تائید وزیران برای مجلس 
شورای اسلامی محفوظ است و از آن سو نیز رئیس جمهوری حق دارد همکاران خود را 
هماهنگ با شعارها و برنامه خود برگزیند، اما لحاظ کردن اولویت های کلان کشور در ایام 

تحریم و کرونا می تواند راهگشای یک تعامل مفید و سازنده باشد.  
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»هر کس با اذان و اقامه نماز بخواند ، دو صف از 
فرشتگان ، پشت سر او نماز می خوانند و هر کس 
با اقامه و بدون گفتن اذان نماز بگزارد ، پشت سر 

او تنها یك صف به نماز می ایستند« .

یکشنبه -سیزدهم تیرماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5302

ثواب الأعمال: ص 54 ح ٢

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران با 
اشاره به احداث بوستان 15 هزار متر مربعی در این 
مکان مقدس گفت: چهار هزار اصله انواع درختان 
مثمر از جمله نخل در این بوستان کاشته شده که 

هم مقاوم هستند و هم جلوه بصری زیبایی دارند.
خبرنگاران  جمع  در  روزشنبه  صدوقی  ابراهیم 
از احداث بوستان خضر نبی)ع( در ضلع جنوبی 
مسجد مقدس جمکران خبر داد و گفت: منطقه 
جمکران در نقطه ای بیابانی با گرد و خاک و بادهای 
اقلیمی  شرایط  این  که  است  گرفته  قرار  شدید 
مقدس  مسجد  زائران  برای  را  زیادی  مشکلات 

جمکران ایجاد کرده است.
وی ادامه داد: برای کاهش این مشکلات از سال 
93 اقدام به احداث بوستانی در صحن خضر نبی 

در ضلع جنوبی مسجد مقام به مساحت 15 هزار 
متر مربع شد که این فضای سبز به صورت متمرکز 
با نقشه مهندسی احداث شده و درختان مختلفی 
که با اقلیم این منطقه سازگارند  در آن کاشته شده 

است.
معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران با 
تاکید بر اینکه این صحن یکی از صحن های زیبای 
مسجد در سال های آینده خواهد شد، بیان کرد: 
چهار  هزار اصله انواع درختان مثمر از جمله نخل در 
این بوستان کاشته شده که هم مقاوم هستند و هم 

جلوه بصری زیبایی دارند.
صدوقی با بیان اینکه قبل از سال 1393 فضای 
سبز صحن های مسجد مقدس جمکران به صورت 
پراکنده جمعاً یک هزار متربع بود که این رقم در 

حال حاضر 15 برابر شده است، گفت: با توجه به 
اهمیت طراوت بخشی و زیباسازی محیط پیرامونی 
مسجد، با همکاری شهرداری منطقه پنج بوستان ها 
و فضاهای سبز در اطراف ایجاد شده و همچنان در 

حال گسترش است.
وی در پایان با اشاره به تاکید تولیت محترم مبنی 
رسانی  خدمت  برای  مناسب  بسترهای  ایجاد  بر 
 ، مقدس  مکان  این  در  زائرین  حضور  تسهیل  و 
خاطرنشان کرد: به همین مناسبت در بخش های 
مختلف مسجد اماکنی با رویکردهای اسکان موقت 
زائرین، طبخ، پذیرایی و اطعام و ارائه خدمات مختلف 
رفاهی و فرهنگی طراحی و در حال احداث است تا 
بتوانیم بیش از پیش رضایت عاشقان و منتظران 

حضرت ولی عصر)عج( را فراهم کنیم.

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران  خبرداد:

احداث بوستان ۱۵ هزار متری در مسجدجمکران

شهردار قم بر انجام و اجرای برنامه های فرهنگی به صورت نرم افزاری تأکید کرد 
و گفت: این مهم باید در اولویت برنامه ها قرار گیرد.

دکتر سیدمرتضی سقاییان نژاد در جلسه شورای سازمان فرهنگی، هنری 
و ورزشی شهرداری قم اظهار داشت: می بایست به نحوی برنامه ریزی کرد که 
علاوه بر اجرای نرم افزاری برنامه های فرهنگی شاهد ارتقاء بهره وری در این 

زمینه باشیم و لازم است این امر بیش ازپیش موردتوجه قرار گیرد.
وی با اشاره به اینکه مدیریت هزینهها نیز باید همانند گذشته در اجرای 
برنامه ها مدنظر قرار گیرد گفت: در این زمینه توجه به ایجاد درآمدهای پایدار نیز 

باید به عنوان یک اصل مهم در ارتقاء برنامه ها دنبال شود.
شهردار قم با تأکید بر اجرای برنامه ها متناسب با فضای مجازی و به صورت 
جدید  روش های  از  باید  فرهنگی  برنامه های  تبیین  در  گفت:  غیرحضوری 
استفاده کرد و با بهره گیری از ظرفیت های نرم افزاری علاوه بر مدیریت هزینه ها 

به دنبال تبیین مسائل فرهنگی در جامعه باشیم.
وی بابیان اینکه امروز شهروندان به دنبال برنامه های جدید در بخش نرم افزاری 
هستند گفت: در این زمینه هر میزان کار شود و برنامه اجرا شود، بازهم فضای 

برای توسعه و گسترش فعالیت ها وجود دارد.
اعتبارات فرهنگی ۱00 درصداختصاص یابد

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر قم نیز دراین جلسه  بابیان 
اینکه نمی شود کار فرهنگی را تعطیل کرد، خواستار تخصیص ۱۰۰ درصدی 

اعتبارات سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم شد.
حسن مالکی نژاد اظهار داشت: تخصیص تمام اعتبارات در بخش فرهنگی 

درواقع کمک به این سازمان برای برگزاری بهتر و پررنگ تر برنامه ها است.
باید  و  تعطیل کرد  را نمی شود  اینکه کار فرهنگی  بر  تأکید  با  نژاد  مالکی 
تداوم داشته و انجام شود، افزود: باید پرداخت ها و تخصیص اعتبارات طوری 

برنامه ریزی شود که شاهد خروجی مناسب برنامه های فرهنگی باشیم. عضو 
شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: کارهای فرهنگی با وجود چالش ها 
به موقع  پرداخت های  راهکار  بهترین  راه  این  در  و  ندارد  مناسب  خروجی 

هزینه هاست.
کاهش درآمدهای سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم  

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم  نیزدر این نشست 
اظهار داشت: بودجه این سازمان در سال ۱۳۹۹ بیش از ۱۲ میلیارد تومان 
بود که به خاطر محدودیت های کرونایی به ۱۱ میلیارد تومان کاهش و بخشی 
ویژه ای از درآمدهای پیش بینی شده محقق نشد. ابوالقاسم مقیمی بابیان 
اینکه کرونا سبب شد درآمدهای پیش بینی شده از فعالیت سراهای محلات 
سطح شهر از ۴۰۰ میلیون تومان به ۶۰ میلیون تومان کاهش یابد تصریح کرد: 
در مجموع ۸.۵ میلیارد تومان از درآمدهای سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی 
شهرداری قم در سال ۱۳۹۹ به میزان ۷۹ درصد محقق شده است. مقیمی با 
اعلام اقداماتی در راستای کاهش هزینه های جاری سازمان ادامه داد: در سال 
گذشته در این راستای صرفه جویی و کاهش هزینه های جاری سازمان فرهنگی، 
هنری و ورزشی شهرداری موردتوجه قرار گرفت و در نظر گرفتن وجوه مختلف 
وضعیت موجود، خوشبختانه شاهد افزایش روند تحقق برنامه ها را شاهد بودیم. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود در مورد مهم ترین مصوبه جلسه گذشته 
شورای سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی قم نیز گفت: تصویب بودجه سال 
۱۴۰۰ به مبلغ ۱۳ میلیارد تومان از جمله مصوبات این جلسه بود که در سال 
جاری اقدامات و برنامه ها بر اساس آن انجام می گیرد. بر اساس این گزارش، 
نشست شورای سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم با حضور اعضای 
این شورا برگزار و در این نشست موضوع های مختلف موردبحث و تبادل نظر قرار 

گرفت و تفریغ بودجه این سازمان در سال ۹۹ نیز به تصویب اعضاء رسید.

شهردار قم تاکید کرد:

اجرای برنامه های فرهنگی به صورت نرم افزاری 

طرح:مهدی عزیزی

در تعداد میلیونر هم رکورد زدیم!

سخن منتسب به آیت الله نوری همدانی تکذیب شد 
 دفتر آیت الله نوری همدانی با صدور اطلاعیه ای سخن منتسب به این مرجع تقلید مبنی بر علت موج جدید 
بیماری کرونا در سیستان و بلوچستان را تکذیب کرد. به گزارش خبرگزاری فارس از قم، در اطلاعیه صادر شده 
از سوی دفتر آیت الله نوری همدانی آمده است: در پی انتشار مطلبی در فضای مجازی مبنی بر اینکه حضرت 
آیت الله العظمی نوری همدانی »دامت برکاته« اخیراً در درس خارج فقه یا در یکی از ملاقات ها، معظم له 
فرمودند:علت موج جدید وهمه گیری بیماری کرونا در استان سیستان و بلوچستان به جهت کفاره گناهان 
اهالی )برادارن اهل سنت(آن استان می باشد.ضمن تکذیب این خبر چند نکته را متذکر می شویم:۱- بی 
تردید اینگونه اخبار کذب از سوی شبکه های معاند و دشمنان نظام و انقلاب و روحانیت خصوصاً مرجعیت  
شیعه و مردم چه شیعه و چه برادران اهل سنت می باشد تا بتوانند از این مسیر به وحدت حاکم در بین شیعه و 
سنی ضربه واردکنند.۲- باز نشر اینگونه اخبار که کذب بودنش به خوبی روشن می باشد خلاف تقوا واخلاق 
می باشد .۳- لازم بذکر است که درس خارج معظم له از ابتداء بیماری کرونا تعطیل بوده و در ده روز اخیر که 
متاسفانه منطقه سیستان و بلوچستان و تا حدودی کل کشور دچار فراگیری پیک جدید بیماری منحوس کرونا 
گردید ایشان هیچ گونه ملاقات یا سخنرانی و مصاحبه ای نداشته اند و طبیعتاً دیدگاه ها و سخنرانی های ایشان 
درسایت خودشان منعکس می شود.۴- کسانی که با مواضع این مرجع عالیقدر آشنایی دارند مطلع می باشند 
که معظم له از جمله مراجعی هستند که قائل به تقریب بین مذاهب اسلامی با حفظ اصول می باشند بر این 

اساس اینگونه اخبار کذب بر وحدت مسلمین در ایران اسلامی اثری نخواهد گذاشت.

توصیه علی مطهری به روحانی و ظریف
 علی مطهری نایب رییس پیشین مجلس در توییتر نوشت: به آقایان روحانی و ظریف توصیه می کنم اجازه 
دهند توافق وین توسط دولت جدید امضا شود.علی مطهری نایب رییس پیشین مجلس در توییتر نوشت: به 
آقایان روحانی و ظریف توصیه می کنم که اجازه دهند توافق وین که به غایت خود نزدیک است توسط دولت 
جدید امضا شود، زیرا اگر توسط دولت فعلی امضا شود شاهد چهار سال دیگر هتاکی افراطی ها به این دولت و 

نسبت دادن کاستی ها به این توافق خواهیم بود، ضمن اینکه از مواهب آن بهره می برند. 

محکومیت حسین کروبی به یکسال حبس تعزیری و جزای نقدی 
 دکتر محمد جلیلیان وکیل دادگستری و وکیل آقای محمدحسین کروبی در گفت و گو با جماران گفت: پس از 
نامه جناب آقای مهدی کروبی در پی سقوط هواپیمای اوکراینی، موکلم محمدحسین کروبی را به اتهام اجتماع 
و تبانی به قصد اقدام علیه امنیت و فعالیت تبلیغی علیه نظام دستگیر و پس از ۶۳ روز بازداشت موقت و سپس 
تبدیل تأمین صادره، آزاد و در فرآیند رسیدگی شعبه ۲۶ دادگاه انقلاب توسط قاضی افشاری به یکسال سال 
حبس تعزیری و جزای نقدی محکوم گردید .وی افزود: این چهارمین محکومیت موکلم پس از سال ۱۳۸۸ 

است.

صحت انتخابات میان دوره ای مجلس خبرگان تاییدشد 
سخنگوی ستاد انتخابات کشور از تایید صحت انتخابات دومین میان دوره پنجمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری از سوی شورای نگهبان خبر داد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، سید اسماعیل موسوی 
دبیر و سخنگوی ستاد انتخابات کشور، گفت: صحت انتخابات دومین میان دوره پنجمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری در حوزه های انتخابیه تهران، خراسان رضوی، مازندران و قم، از سوی شورای نگهبان تایید شد.دومین 
انتخابات میان دوره پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری، ۲۸ خرداد در ۴ استان تهران، خراسان رضوی، قم 

و مازندران برگزار شد.

»بدترین تیم جهان« به »مسی« پیشنهاد داد 
 باشگاه فوتبال Íbis که در برزیل واقع شده، پیشنهادی به مسی ارائه کرده که به سرعت در فضای مجازی 
منتشر شده و دلیل این موضوع نیز، شروط مضحک و منحصربفرد مندرج در این قرارداد پیشنهادی است.این 
قرارداد ۱۵ ساله است و مسی باید قسم بخورد که »پله« بهتر از »دیگو مارادونا« فقید است و همچنین در صورتی 
که وی با این باشگاه قهرمان شود، قرارداد به طور خودکار فسخ خواهد شد.نام این تیم پس از سپری کردن سه 
سال و ۱۱ ماه بدون حتی یک پیروزی، در کتاب رکوردهای گینس به عنوان بدترین تیم جهان ثبت شده است.

نتایج کنکور 14۰۰ چه زمانی اعلام می شود؟
 کنکور سراسری ناپیوسته سال ۱۴۰۰ از روز چهارشنبه ۹ تیر ماه با رقابت گروه هنر آغاز شد و امروز، شنبه ۱۲ 
تیر با رقابت گروه زبان های خارجی به پایان رسید.نتایج اولیه کنکور به صورت کارنامه تا ۱۰ مرداد ماه در سایت 
سازمان سنجش اعلام می شود و انتخاب رشته افراد مجاز نیمه اول مرداد آغاز خواهد شد.فهرست پذیرفته 
شدگان نهایی هفته آخر شهریور اعلام می شود و کارنامه نهایی انتخاب رشته کنندگان هفته آخر شهریور بر روی 

سایت سازمان سنجش آموزش کشور قرار می گیرد.

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

افتتاح و بهره برداری از اولین مجتمع 
فرهنگی ورزشی 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از افتتاح و بهره برداری اولین مجتمع 
فرهنگی ورزشی منطقه چهار بااعتباری بالغ بر ۲۲۰ میلیارد ریال در آینده 

نزدیک خبر داد.
این  احداث  اجرایی  عملیات  داشت:  بیان  مقدم  اصفهانیان  مهدی 
مجموعه فرهنگی ورزشی در اواخر سال ۱۳۹۸ در زمینی به وسعت ۲۴۰۰ 
مترمربع آغاز شد و در آینده ی نزدیک با هزینه ای بالغ بر ۲۲۰ میلیارد ریال 

پروژه به اتمام رسیده و به بهره برداری خواهد رسید.
وی توسعه اماکن فرهنگی ورزشی به منظور ایجاد شورونشاط اجتماعی به 
ویژه در بین اقشار جوان را از سیاست های شهرداری قم عنوان نمود و بیان 
داشت: با تلاش های صورت گرفته و تأکیدات و حمایت های ویژه شهردار 
محترم قم جناب آقای دکتر سقائیان نژاد، در سال ۱۳۹۹ در حوزه فضای 
سبز در سطح منطقه ۴ به سرانه مطلوب و استاندارد رسیده و در کنار این 
سرانه مطلوب اهتمام به رفع نیازهای فرهنگی و ورزشی منطقه نیز دنبال 
شده و توانستیم اولین مجموعه فرهنگی ورزشی را در سطح منطقه را به 

مرحله افتتاح و به بهره برداری برسانیم.
اصفهانیان مقدم تصریح کرد: توسعه فضاهای فرهنگی ورزشی امری 
بسیار مهم و حائز اهمیت بوده و ازاین رو احداث این مجموعه ها نقش مهمی 

در غنی سازی اوقات فراغت شهروندان خواهد داشت.
امکانات این مجتمع فرهنگی ورزشی 

این  در  گفت:  ورزشی  فرهنگی  مجتمع  این  امکانات  به  اشاره  با  وی 
به طور مثال سالن اصلی که  مجموعه تمامی استانداردها رعایت شده 
بین المللی  الگوهای  براساس  می گردد  استفاده  چندمنظوره  به صورت 

احداث شده است.
در این مجموعه امکاناتی از جمله سالن بدن سازی، سالن بازی کودکان، 
سالن ورزش های رزمی در طبقه اول، مسیر ایمن خروج تماشاگران )خروج 
اضطراری(، سرویس بهداشتی آقایان و بانوان، نمازخانه، رختکن مجزا 
بازیکنان، جایگاه ویژه، جایگاه ویژه معلولین، محل برگزاری کلاس های 
آموزشی و امور اداری را دارا بوده و تأسیسات مکانیکی آن نیز در طبقه منفی 

یک قرارگرفته است.
گفتنی است این مجموعه با ظرفیت ۲۰۰ تماشاگر در زمینی به وسعت 
۲۴۰۰ متر و اعیانی ۴۰۰۰ مترمربع احداث شده و فضای سبز پیرامون 
آن نیز بیش از ۷۰۰۰ مترمربع وسعت داشته و به صورت ویژه ای طراحی 

و احداث شده است.
اجرای  و  پیگیری  کنار  در  افزود:  پایان  در  مقدم  اصفهانیان  مهدی 
به  ویژه ای  نگاه  سبز  فضای  و  ترافیکی  عمرانی،  خدماتی،  پروژه های 
فرهنگ سازی و ایجاد سرانه های فرهنگی ورزشی در سطح منطقه داریم و با 
افتتاح و بهره برداری از این مجموعه که در خیابان شهدای ناجا واقع شده تا 
حدود بسیار زیادی از مطالبات شهروندان محترم در حوزه فرهنگی ورزشی 

مرتفع می گردد.
 

معاون فنی و اجرایی سازمان قطار شهری قم خبرداد:

 نصب تأسیسات ناویژه مکانیکی 
در قطار شهری قم

معاون فنی و اجرایی سازمان قطار شهری قم آخرین وضعیت نصب 
تأسیسات مکانیکی در پروژه خط یک مترو قم را تشریح کرد.

داریوش زارع بابیان اینکه تأسیسات مکانیکی ایستگاه های مترو شامل 
چهار بخش آتش نشانی، آب رسانی، جمع آوری و دفع فاضلاب ایستگاهی و 
تهویه ناویژه اتاق های فنی و اداری است، در شرح بخش آتش نشانی گفت: 
این بخش شامل اطفای اتوماتیک گازی، اطفاء حریق توسط آب و اطفاء 

حریق توسط کپسول های دستی است.
ضوابط  طبق  شهری  قطار  سازمان  آبی،  حریق  اطفاء  در  افزود:  وی 
آتش نشانی متروهای کشور نسبت به ساخت مخازن بتنی مجهز به بوستر 
پمپ های ویژه با احجام ۱۸۰ تا ۲۴۰ مترمکعب در ایستگاه های مترو قم 
اقدام کرده است که بحث سازه ها به طور کامل تکمیل شده و در حال تهیه و 

تأمین تجهیزات آتش نشانی هستیم.
وی بابیان اینکه در بخش لوله کشی ها، علی الخصوص آتش نشانی نیز 
لوله ها و جعبه های امداد و سایر تجهیزات تهیه و در ایستگاه ها و تونل 
نصب شده است، تصریح کرد: در قسمت آب رسانی نیز که شامل مصارف 
بهداشتی، آشامیدنی و مصارف دستگاه های تهویه ایستگاهی و تونلی 

است، نیز تمام موارد فاز نخست تهیه و نصب شده است.
زارع گفت: در موضوع جمع آوری و دفع فاضلاب ایستگاهی که شامل 
باران نفوذی  یا آب  و  و آب سردکن ها  آبدارخانه  سرویس های بهداشتی، 
در ایستگاه و همچنین پساب ناشی از تجهیزات آتش نشانی است نیز از 
لوله های ساخت داخل و متفاوت از دیگر متروهای کشور استفاده شده و 
فاضلاب دو ایستگاه به ویژه ایستگاه میدان مطهری که قرار است در فاز 

نخست بهره برداری از مترو قم وارد مدار شود را به پایان رسانده ایم.
معاون فنی و اجرایی سازمان قطار شهری قم ادامه داد: در خصوص تهویه 
ناویژه اتاق های فنی و اداری ایستگاه ها نیز نصب کانال های هوارسانی و 
همچنین کانال های تخلیه هوا انجام شده و در خصوص تهیه فن های تهویه 
و نصب اگزوز فن های تخلیه نیز با استفاده از فنّاوری ساخت داخل که با 
بالاترین کیفیت و رعایت موارد استانداردی ویژه مختلف تائید شده و در حال 

خریداری هستند.

با حضور رئیس هلال احمر کشور صورت گرفت :

افتتاح خانه هلال سازمان اتوبوسرانی 
شهرداری قم

خانه هلال سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم به صورت مجازی با حضور 
رئیس هلال احمر کشور، استاندار قم و جمعی از مسئولان افتتاح شد.

به گفته علی نیک مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم، خانه 
هلال این سازمان به محل آموزش و تجهیز امدادگران این سازمان تبدیل 
می شود تا از ظرفیت امدادگران آن برای مواقع بحرانی و اضطراری استفاده 
شود. براساس این گزارش، بهرام سرمست استاندار قم در مراسم کلنگ زنی 
و افتتاح پروژه های امدادی، درمانی، حمایتی، آموزشی و فرهنگی هلال 
احمر قم که یکی از آنان نیز خانه هلال سازمان اتوبوسرانی شهرداری بود، 
طی سخنانی با قدردانی از مشارکت و حمایت های مادی و معنوی خیرین 
در کمک به جمعیت هلال احمر استان، اظهار کرد: حضور خیرین در 
عرصه های مختلف کمک به توسعه و پیشرفت استان بسیار چشم گیر و 
مایه دلگرمی است. استاندار قم با ارج نهادن به زحمات خیرین تصریح 
کرد: بخشش مال و اموال خود در راه کمک به نیازمندان و گره گشایی 
از مشکلات جامعه اقدامی ارزشمند و در نزد خداوند متعال دارای اجر و 

پاداش فراوانی می باشد.
وی با اشاره به قرار گرفتن قم در مسیر شاهراه مواصلاتی ۱۷ استان کشور 
و بالا بودن آمار تصادفات و حادثه خیز بودن استان و لزوم استقرار واحدهای 
اداری و امدادی هلال احمر و تأسیس پایگاه ها و خودرو امداد و نجات  
گفت: چنین موقعیتی نگاه ویژه به تقویت امکانات و تجهیز هلال احمر 

استان به تجهیزات کارآمد و بروز را ضروری کرده است.

 استاندارقم گفت: با توجه به اینکه قم یک استان 
زائر پذیر است و مناسبت ها و تجمع های زیادی داریم، 
نگران هستیم که به وضعیت قرمز کرونایی دچار شویم. 
بهرام سرمست روز شنبه در پایان جلسه ستاد ملی 
آن  در  کنفرانس  ویدیو  به صورت  که  کرونا  با  مقابله 
شرکت کرده بود در گفت و گو با خبرنگاران تاکید کرد: 
شهروندان دقت کنند و مسئولان نیز نظارت جدی 

داشته باشند که از نارنجی به قرمز نرسیم.
وی با بیان اینکه بر اساس گزارش ارائه شده درستاد 
کرونا موج پنجم کرونا در کشور در حال خیزش است 
گفت: در خصوص استان های جنوبی کشور به ویژه 

سیستان و بلوچستان تصمیم هایی گرفته شد. 
سرمست درادامه با اشاره به قرار گرفتن کل کشور 
در وضعیت هشدار کرونایی افزود: باید از شیوع موج 

جدید و روند صعودی بیماری پیشگیری کنیم.
وی افزود: در زمینه رعایت پروتکل های بهداشتی 
در جریان برگزاری آزمون سراسری نیز گزارشی داده 
شد، که خوشبختانه در برخی استان ها ۹۵ درصد و 
در برخی دیگر نیز ۹۸ تا ۱۰۰ درصد رعایت پروتکل ها 

صورت گرفته و یک وضعیت رضایت بخش و مطلوبی 
را داشتیم.

درآستانه  نظارت ها  به تشدید  اشاره  با  استاندارقم 
شروع سفرهای تابستانی بیان داشت: طبق تصمیم 
ستاد ملی کرونا سفر به استان های نارنجی و قرمز باید 
محدود شود و محدودیت هایی که از قبل وجود داشته 

نیز با اعمال نظارت بیشتری ادامه پیدا کند.
وی خاطرنشان کرد: طبق اعلام ستاد ملی کرونا، 
۹۲ شهرستان کشور وضعیت قرمز کرونایی پیدا کردند 
و ما نیز با توجه به زائر پذیر بودن قم و مناسبت ها و 
تجمع های زیادی که داریم، این نگرانی وجود دارد که 

به وضعیت قرمز ورود پیدا کنیم.
قم مطابق رنگ بندی جدید کرونایی اعلام شده از 
سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از نهم 

تیرماه از منطقه زرد وارد منطقه نارنجی کرونایی شد.
تفاهم نامه استانداری قم و بنیاد ۱5 خرداد برای 

تحقق تحول جمعیتی 
انعقاد  آیین  حاشیه  در  دیروز  همچنین  سرمست 
تفاهم نامه همکاری بین استانداری قم و بنیاد ۱۵ 
در  )ره(  امام  حضرت  فرمان  اجرایی  ستاد  خرداد 
موضوع تحول جمعیتی اظهار کرد: خوشبختانه شهر 
مقدس قم در حال حاضر و در ادامه پاسخگویی به 
های  بحث  درباره  رهبری  معظم  مقام  های  دغدغه 
جمعیتی و مسائل فرهنگی و اجتماعی، دارای یک 
سند تحول فرهنگی و اجتماعی تدوین شده و قابل 

پیگیری است.
به  قبل  مدتی  از  مدوّن  سند  این  کرد:  اضافه  وی 
دستگاه های استانی ابلاغ شده و در دست اجراست.

استاندار قم همچنین ادامه داد: در همین راستا و 
از چندی قبل، مدیریت استان و ستاد اجرایی فرمان 
تفاهم کلی در موضوعات  به یک  امام )ره(  حضرت 
این  از  دیگری  بخش  نیز  امروز  که  رسیدند  مختلف 
بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی فرمان  با  تفاهم کلی 

حضرت امام )ره( منعقد شد و به امضاء رسید.
 ۱۵ بنیاد  با  امروز  نامه  تفاهم  موضوع  درباره  وی 
خرداد ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( نیز گفت: 
این تفاهم نامه ناظر بر تشویق به فرزندآوری، تحول 
جمعیتی و تحقق جوان شدن جمعیت است که به 
صورت هوشمندانه ای توسط مقام معظم رهبری تذکر 

داده شده و می شود.
سرمست در عین حال خاطرنشان کرد: این موضوع 

در قم به عنوان شهر پایلوت اجرایی می شود.
و  اجرایی  های  دستگاه  تمام  کرد:  تصریح  وی 
فرهنگی استان در نقش مُشوّق و یا مجری این طرح 
موظفند قراردادهای لازم را بین خود و بنیاد ۱۵ خرداد 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در موضوع این 

تفاهم نامه منعقد کنند و آن را به مرحله اجرا درآورند.
آیین  این  درحاشیه    ۱۵ خرداد  بنیاد  مدیرعامل 
این  قالب  در  جمعیت  رشد  الگوی  اجرایی شدن  از 
جاری  سال  پایان  تا  کشور  شهر   6 در  نامه  تفاهم 
خبرداد و گفت: در راستای این طرح خانواده هایی 
که فرزندچهارم را بیاورند با ثبت نام در طرح باشگاه به 

علاوه ۳ از مزایای آن استفاده کنند.
مادر،  به  هدیه  تومان  میلیون  یک  اهدای  ارجایی 
نوزاد  برای  سهام  تومانی  میلیون   ٢ گذاری  سرمایه 
چهارم و پرداخت چهار میلیون تومان اعتبار خرید کالا 
به پدر خانواده را از برخی مزایای تشویقی در راستای 

این طرح بیان کرد.
وی ارائه بسته های فرهنگی را از مزایای دیگر شرکت 
سرپرست  افزود:  و  خواند  طرح  این  در  گان  کننده 
خانواده های دهک در آمدی یک تا پنج که سه فرزند 
دارند برای حمایت از فرزند چهارم از شنبه در این طرح 

ثبت نام کنند.
مدیر عامل بنیاد ۱۵ خرداد افزود: علاوه بر موارد 
تشویقی مذکور ،  مادر و فرزند چهارم به مدت یکسال 

زیر پوشش بیمه تکمیلی قرار خواهد گرفت.

استاندارقم خواستارشد؛

رعایت دستورالعمل ها را جدی بگیرید تا وضعیت قرمز نشود

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 9۲ دستگاه ماینر قاچاق 
فرمانده انتظامی استان از کشف ۹۲ دستگاه استخراج ارز دیجیتال به ارزش ۷ میلیارد و ۲۳۰میلیون 
ریال در این استان خبر داد.   سردارسیدمحمود میرفیضی اظهارداشت: در کارآگاهان پلیس امنیت 
اقتصادی استان به همراه ماموران پاسگاه ظغرود، در اجرای طرح برخورد با مکان هایی که در استان 
مبادرت به استفاده از دستگاه های بیت کوین می کنند، شناسایی محل های موصوف در دستور کار 
آن ها قرار گرفت. وی خاطرنشان کرد: محل استخراج ارز دیجیتال در حوزه استحفاظی پاسگاه طغرود 
شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی استان طی بازرسی صورت گرفته ۹۲ دستگاه ماینر غیرمجاز و 
۱۰ دستگاه پاور بیت کوین،کشف کردند. فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه کارشناسان ارزش 
تقریبی این دستگاه ها را ۷ میلیارد و ۲۳۰میلیون ریال اعلام کردند، گفت: ۱ نفر در این رابطه دستگیر 
و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی به اداره تعزیرات حکومتی استان معرفی و با 

صدور قرار قانونی مناسب روانه زندان شد.
توقیف ۳0 هزار لیتر گازوئیل قاچاق

فرمانده انتظامی استان قم  دربخش دیگری از سخنان خود از کشف ۳۰ هزار لیتر گازوئیل قاچاق 
از یک دستگاه کامیون کشنده در قم خبر داد.   سردار میرفیضی  افزود : کارآگاهان پلیس امنیت 
اقتصادی این فرماندهی در اجرای طرح کنترل تانکر های سوخت رسان با همکاری کارکنان انتظامی 
پاسگاه شکوهیه و در شهرک صنعتی شکوهیه به یک دستگاه کامیون کشنده تانکر دار مشکوک و آن را 
متوقف کردند. وی تصریح کرد: در ادامه پس از بازرسی صورت گرفته از خودرو گازوئیل خارج از شبکه 
کشف شد که کارشناسان مقدار آن را ۳۰ هزار لیتر و قیمت آن را نیز حدود ۳ میلیارد ریال عنوان کردند.
فرمانده انتظامی استان قم افزود: در نهایت پرونده به  همراه راننده کامیون به اداره کل تعزیرات 

حکومتی استان ارسال و برای متهم قرار قانونی مناسب صادر شد. 
 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

صدور حکم ۱,۳ میلیاردیِ برای قاچاقچی
 انواع پوشاک 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم ازصدور حکم ۱,۳ میلیاردیِ قاچاقچی انواع پوشاک در شهرقم 
خبرداد. مهدی ریاضی درخصوص جزییات این خبر اظهارداشت: مامورین کاشف در حین کنترل 
 ـتهران به یک دستگاه خودروی سواری مظنون که پس  خودروهای عبوری در موقعیت جاده قدیم قم 
از توقیف و بازرسی از این خودرو، مقادیری انواع پوشاک به ارزش ۸۹۲,۱۴۶,۴۶۸ ریال به ظن قاچاق 
کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال 
گردید. وی افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی 
قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه 
مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را علاوه بر ضبط محموله 
مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعاً به پرداخت مبلغ ۱ 
میلیارد و ۳۰۰ میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. وی همچنین خاطر نشان کرد: 
بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه قاچاق توسط مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش 

اموال تملیکیِ استان گردید.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

۳۷ کیلو تریاک در تنه های درخت
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۳۷ کیلو و ۲۰۰گرم تریاک در قم خبر داد و گفت: در این 
رابطه ۲ قاچاقچی مواد مخدر دستگیر شدند.    سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پیگیری 
پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان اردستان مشخص شد یکی از قاچاقچیان مواد افیونی قصد دارد 
محموله مواد مخدر را به وسیله یک دستگاه بنز تک با بار چوب از یکی از استان های جنوبی به قم 
منتقل کند، بنابراین با اعلام به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان، موضوع در دستور کار مأموران این 
پلیس قرار گرفت. وی گفت: در ادامه با هماهنگی مقام قضائی استان قم بلافاصله مأموران به محل 

مورد نظر اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری خودرو مذکور را شناسایی و متوقف کردند.

بر اساس گزارش نشریه اقتصادی فوربس، 
باعث  ایران  در  رمزارز  گسترده  استخراج 
تعداد  افزایش  لحاظ  به  ما  کشور  شده 
و  خاورمیانه  کشور  اولین  به  میلیونرها، 

چهاردهمین کشور جهان تبدیل شوند. 


